
Nu este un lucru uşor să primeşti nepreţuita comoară 
cerească a vieţii veşnice. Nimeni nu poate face acest lucru 

dacă în acelaşi timp se lasă dus de curentul lumii.

„Credinţa este ceva foarte simplu. 
Este încredere în Dumnezeu.”  

(Youth’s Instructor, 30 august 1894)

SECŢIUNEA I

CC e este credinţa? Credinţa înseamnă pur şi simplu a-L crede pe Dumnezeu pe 
cuvânt. Sau, altfel spus, credinţa înseamnă a trăi prin orice cuvânt care vine 
din gura Domnului. Compară următoarele pasaje. Observi că există două 

moduri de a trăi? Ori trăim o viaţă efemeră, susţinută doar de hrană, ori o viaţă veş-
nică, susţinută de ascultarea de fiecare cuvânt al lui Dumnezeu.

Romani 1:17
„Cel neprihănit va trăi prin credinţă.” 
(vezi Gal. 3:11; Evrei 10:38)

Matei 4:4 
„Omul nu trăieşte numai cu pâine, ci 
cu orice cuvânt care iese din gura lui 
Dumnezeu.” 
(vezi de asemenea Luca 4:4; Deut. 8:3)

Aceste versete ne înlesnesc înţelegerea capito-
lului 11 din Evrei, unde găsim multe exemple de 
oameni care au trăit după cuvântul lui Dumne-
zeu. Biblia le califică pe toate ca fiind exemple de 
credinţă. 

Întrebare: Există şi în Noul Testament oameni 
care au avut o credinţă mare? Isus identifică doi din-
tre ei. Intuiţi care sunt aceşti oameni cu „o credinţă 
mare”?

Trăind prin credință 

Alfabetizare spirituală 

O credință statornică

 O minune pentru un papagal

DIN CUPRINS: A–1

Text de memorat: | Matei 4:4
Drept răspuns, Isus i-a zis: „Este scris: 

«Omul nu trăieşte numai cu pâine, ci 

cu orice cuvânt care iese din gura lui 

Dumnezeu.»”

Trăind
prinCREDINŢĂ

7 ianuarie

UA01.indd   1UA01.indd   1 03.11.2022   12:09:3103.11.2022   12:09:31



2

Unul dintre ei este centurionul roman. Despre 
el, Isus a zis: „Adevărat vă spun că nici în Israel n-am 
găsit o credinţă aşa de mare” (Matei 8:10). A doua 
persoană este femeia canaanită. Isus a spus despre ea: 
„O, femeie, mare este credinţa ta!” (Matei 15:28).

Cercetare biblică: Ia-ţi timp chiar acum pen-
tru a citi următoarele două istorisiri: Matei 8:5-10 
şi 15:22-28. Caută asemănări între aceste două 

persoane. Apoi compară lista întocmită astfel 
cu cea de mai jos. Ai observat şi tu următoarele 
caracteristici?

• Ambii au făcut o cerere din inimă.
• Ambii erau stăruitori.
• Ambii cereau în mod altruist vindecarea pen-

tru o altă persoană.
• Ambii se simţeau nedemni de ajutorul lui 

Isus. (Femeia canaanită chiar a permis să fie 
numită „căţel”.)

• Ambii erau dintre neamuri, adică din afara 
„bisericii”.

• Ambii depindeau cu totul de dragostea lui 
Isus, în ciuda nevredniciei lor.

Păstraţi în minte aceste asemănări pe parcur-
sul studiului din această săptămână despre trăirea 
prin credinţă. Deja putem vedea că atunci când este 
„mare”, credinţa este sinceră, umilă, perseverentă, 
dezinteresată, depinzând de puterea lui Dumnezeu. 
Să-I cerem Domnului să ne mărească credinţa.

SECŢIUNEA II

AA i fost vreodată comparat într-un mod nefavorabil ţie cu un frate sau cu o soră 
mai tânără? Poate el era mai priceput la citire sau ea era mai isteaţă la matema-
tică decât tine. Aceste comparaţii sunt greu de suportat, nu-i aşa? 

Puneţi-vă în locul ucenicilor. Erau acolo când 
Isus a zis despre sutaş că nu a mai văzut o asemenea 
credinţă „în Israel”. Iar ucenicii erau toţi „din Israel”. 
Mai târziu, în acelaşi capitol, Isus le-a zis că au puţină 
credinţă (Matei 8:26).

Ucenicii erau acolo şi când Isus i-a zis femeii că 
are o credinţă mare (vezi Matei 15:28). Iar în Matei 
14 şi 16, Isus le spune atât lui Petru, cât şi celorlalţi 
ucenici că au puţină credinţă.

Gândiţi-vă: Dumnezeu ne-ar putea folosi pentru 
a face o lucrare mare pentru El. Am putea predica 
sau am putea face altceva chiar mai important, cum 
ar fi predarea unui studiu biblic. Am putea face parte 
dintr-o grupă mică de lucrători activi, aşa cum şi Petru 
făcea parte din grupa celor doisprezece. Ar putea fi şi 
credinţa noastră la fel de mică precum cea a lui Petru?

Petru se afla în barcă atunci când L-a văzut pe 
Isus venind spre el pe ape. Petru a cerut să fie chemat 
de Isus să meargă şi el pe ape. Şi i-a fost acordată 
această şansă: a mers pe ape! Mulţi ar zice: „Iată ce 
credinţă mare!” Dar să citim restul povestirii din 
Biblie:

Matei 14:30,31 
„Dar, când a văzut că vântul era tare, s-a 
temut şi, fiindcă începea să se afunde, 
a strigat: «Doamne, scapă-mă!» Îndată, 
Isus a întins mâna, l-a apucat şi i-a 
zis: «Puţin credinciosule, pentru ce te-ai 
îndoit?»”

Puţina credinţă a lui Petru a fost suficientă ca el 
să se poată bizui pe puterea lui Isus. Dar a fost uşor 
de abătut atunci când a avut de înfruntat probleme. 

________________   _______________

_________________   _________________

_________________   _________________

_________________   _________________

_________________   _________________

_________________   _________________

_________________   _________________

CENTURIONUL FEMEIA CANAANITĂ
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 „Credinţa este o dependenţă sinceră, umilă, perseverentă şi dezinteresată de 
puterea lui Dumnezeu.” 

Şi odată abătută, ea a uitat de prezenţa lui Isus până 
când a ajuns într-un grav pericol. Puţina credinţă este 
o experienţă cu urcuşuri şi coborâşuri. Ne ajută să mer-
gem pe ape numai uneori. Spre deosebire de credinţa 
femeii canaanite, puţina credinţă nu reuşeşte să perse-
vereze atunci când apar circumstanţe descurajante.

Amintiţi-vă cum părea că Isus aproape o alungă 
pe femeie, şi totuşi ea a rămas acolo pentru a primi 
ajutor. Nu este acesta un exemplu grandios de cre-
dinţă mare?

Apoi, după puţin timp, ucenicii uită să cumpere 
pâine pentru drum. Când Isus îi avertizează să se 
păzească de „aluatul fariseilor”, ei deodată îşi amintesc 
că au uitat să facă rost de pâine.

Această aducere-aminte i-a costat însă. Gândin-
du-se la greşeala şi la foamea lor, uitând de puterea 

şi de prezenţa lui Isus, ei nu au priceput înţelesul 
cuvintelor Sale. Aşa este puţina credinţă. Nu pricepe 
lucrurile spirituale pentru că este abătută de lucrurile 
mărunte – cum ar fi hrana vremelnică. 

Matei 16:8,9 
„Isus, care cunoştea lucrul acesta, le-a 
zis: «Puţin credincioşilor, pentru ce vă 
gândiţi că n-aţi luat pâini? Tot nu înţe-
legeţi? Şi nici nu vă mai aduceţi aminte 
de cele cinci pâini pentru cei cinci mii de 
oameni şi câte coşuri aţi ridicat?»”

Deci Dumnezeu Se aşteaptă să ne amintim 
de minunile făcute de El în trecut pentru noi. Se 
aşteaptă să ne concentrăm pe lecţiile spirituale. De 
aceea El doreşte ca ucenicii să aibă o credinţă mai 
mare. Şi de aceea avem şi noi nevoie de ea. 

SECŢIUNEA III

NN u am studiat încă relaţia dintre credinţă şi neprihănire.  
Acest subiect va fi tratat ulterior. Ne-am oprit la ce înseamnă  
a trăi prin credinţă. 

Cercetare biblică: Isus a amintit această lecţie 
în Predica de pe Munte, când a vorbit despre crini şi 
păsări. Aţi observat ca Isus să fi amintit ceva în această 
predică despre ce este o credinţă mică?

Matei 6:25,26,28-30 
„De aceea vă spun: Nu vă îngrijoraţi de 
viaţa voastră, gândindu-vă ce veţi mânca 
sau ce veţi bea; nici de trupul vostru, 
gândindu-vă cu ce vă veţi îmbrăca. Oare 
nu este viaţa mai mult decât hrana şi 
trupul, mai mult decât îmbrăcămintea?
Uitaţi-vă la păsările cerului: ele nici nu 
seamănă, nici nu seceră şi nici nu strâng 
nimic în grânare, şi totuşi Tatăl vostru 

cel ceresc le hrăneşte. Oare nu sunteţi voi 
cu mult mai de preţ decât ele? Şi de ce vă 
îngrijoraţi de îmbrăcăminte? Uitaţi-vă cu 
băgare de seamă cum cresc crinii de pe 
câmp: ei nici nu torc, nici nu ţes; totuşi vă 
spun că nici chiar Solomon, în toată slava 
lui, nu s-a îmbrăcat ca unul din ei.
Aşa că, dacă astfel îmbracă Dumnezeu 
iarba de pe câmp, care astăzi este, dar 
mâine va fi aruncată în cuptor, nu vă 
va îmbrăca El cu mult mai mult pe voi, 
puţin credincioşilor?”

Versetele 31-33 încep să prezinte relaţia dintre 
credinţă şi neprihănire, însă acest aspect îl vom studia 
săptămâna viitoare. 
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Să revedem ceea ce am studiat deja în această 
săptămână:

Credinţa înseamnă a trăi prin orice cuvânt al lui 
Dumnezeu. Când căutăm cu sinceritate binele altora 
şi recunoaştem cu adevărat că nu avem merite, atunci 
trăim prin credinţă. Iar aceia care fac acest lucru în 
mod stăruitor, chiar dacă nu fac parte din biserică, au 
o „credinţă mare”. 

Când ne preocupăm de hrană, haine, probleme şi 
furtuni, chiar şi atunci când suntem lucrătorii Dom-
nului, putem fi abătuţi de aceste lucruri, aşa încât să 
uităm că Dumnezeu este cu noi, că El ne iubeşte şi 
că veghează asupra noastră. Atunci am putea să ne 
scufundăm chiar şi pentru câteva minute sau secunde, 
imediat după mersul nostru pe ape. Şi dacă este 
fluctuantă, credinţa noastră este prin urmare mică, 
întrucât este amestecată cu îndoiala.  

Sărmanul Petru! A avut parte de o experienţă 
inutilă şi terifiantă. Şi ceilalţi ucenici au avut o expe-
rienţă inutilă şi jenantă. Puţina credinţă ne jefuieşte 
de pacea profundă pe care credinţa mare o aduce. 
Iată un motiv pentru care ar trebui să ne gândim mai 
mult la lucrurile cereşti şi la Cuvânt şi să cultivăm o 
credinţă mai mare.

Secţiunea  I

1 Conform cu Matei 8 şi 15, credinţa mare este a căuta binecuvântări pentru altcineva, pentru un rob sau pentru o 
fiică. Pentru a practica altruismul în rugăciune, ai putea să te rogi pentru cineva? ____________________  
 ________________________________________________________________________

2. Compară Iacov 5:16 cu aceste istorisiri. Cum exemplifică personajele acestea rugăciunea „fierbinte”? 

 Sutaşul: ___________________________________________________________________

 Femeia: ___________________________________________________________________

Secţiunea II

3. Ai mers vreodată pe ape ca imediat după aceea să te scufunzi în furtună? Ce anume te-a abătut de la prezenţa şi 
puterea lui Dumnezeu? _________________________________________________________  
 ________________________________________________________________________

4. De ce nu au priceput ucenicii lecţia spirituală privind aluatul? _________________________________  
 ________________________________________________________________________

Secţiunea III

5. Ce minuni a făcut Dumnezeu ca să te ajute şi să te binecuvânteze? Cum te-ar putea ajuta rememorarea lor în viaţa 
ta spirituală? ________________________________________________________________  
 ________________________________________________________________________

6. Care sunt caracteristicile unei credinţe mari? ___________________________________________  
 ________________________________________________________________________  
 ________________________________________________________________________

ÎNTREBĂRI DE REFLECŢIE

 Puţina credinţă nu pricepe 
lucrurile spirituale, pentru că este 
abătută de lucrurile mărunte – 
cum ar fi hrana vremelnică. 
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MM -a cuprins teama când mi s-a cerut să plantez o biserică în mijlocul unui grup tribal 
animist care trăia în jungla din Myanmar. Cu toate acestea, am acceptat chemarea 
lui Dumnezeu. Oamenii aceştia erau neprietenoşi. Au ţinut să precizeze faptul că 

singurul motiv pentru care am fost invitat în satul lor era să-i învăţ pe copiii lor să citească. 
„Fără creştinism!” a decretat şeful satului. Mă întrebam cum aş putea eu să duc Evanghelia 
poporului Akha? 

În prima dimineaţă, am îngenuncheat şi m-am 
rugat din tot sufletul, invocând Psalmul 91. Am păşit 
afară şi am zâmbit unui grup de copii, unor ochi curioşi 
care, cu câteva momente înainte, mă priveau printre 
şipcile de bambus ale colibei mele. Au fugit ca nişte 
şoricei speriaţi.

O săptămână mai târziu, am reuşit să adun în clasă 
aproximativ douăzeci de copii din sat. La prima oră 
mi-am plecat capul şi m-am rugat în linişte. Mă gân-
deam că, dacă aş fi făcut-o cu voce tare, copiii le-ar fi 
spus părinţilor, şi aceştia m-ar fi alungat din sat. În acea 
perioadă m-am rugat mai mult decât oricând. 
Rugăciunea a ajutat la alungarea temerilor mele 
şi a înmuiat rezistenţa oamenilor.

După trei luni, am simţit îndemnul să mă 
rog cu voce tare în clasă. Ca urmare a acestui 
fapt, copiii au pus multe întrebări:

– Cui te rogi? m-a întrebat un copil îndrăzneţ.
– Mă rog lui Dumnezeu, Cel care a creat 

toată suflarea, am răspuns eu.
– De ce nu Îi aduci bani lui Dumnezeu 

înainte să-I faci cereri?
– Dumnezeu-Creatorul a făcut toate lucru-

rile şi, deci, El este proprietarul lor. El nu are nevoie să-I 
aduc eu bani. Dar El doreşte să-I dau toată inima mea. 

În timpul special de închinare din fiecare dimineaţă, 
au pus multe întrebări. După opt luni, trecusem prin 
toate istoriile Bibliei, de la Geneza la Apocalipsa, folo-
sind imagini.

Cinci luni mai târziu, mai mulţi părinţi au venit să 
mă viziteze. Zâmbind, au spus: „Voi, adventiştii, sunteţi 
foarte buni! Predaţi bine copiilor.” Le-am mulţumit şi 
L-am lăudat în sinea mea pe Domnul pentru această zi 
care a marcat o mare victorie. În acea noapte, am sărbă-
torit în tăcere, bucurându-mă prin cânt şi rugăciune de 
faptul că, în sfârşit, sătenii mă acceptaseră. 

Copiii iubeau istoriile biblice şi doreau să le audă iar 
şi iar. Aşa că le-am spus: 

– Dacă părinţii vă lasă, puteţi veni şi diseară şi vă 
voi spune şi alte povestiri. Pot veni şi ei dacă vor.

 În continuare, treisprezece oameni de toate vârstele 
au început să vină cu regularitate să înveţe despre Dum-
nezeu. Ceea ce m-a surprins a fost că ei ar fi vrut mai 
degrabă să cânte şi să audă istorisiri despre dragostea lui 
Dumnezeu decât să se uite la unicul televizor al satului, 
care se afla în casa şefului. 

Odată, am fost chemat la coliba şamanului satului. 
Mă întrebam dacă se simţea ameninţat. Când am ajuns, 
m-a salutat cu amabilitate şi mi-a spus pe un ton şoptit: 

– Fiica mea m-a înştiinţat că vrea să fie 
botezată. Ea are doar doisprezece ani acum. 
Dar, când va mai creşte, o voi lăsa să devină 
adventistă. Ea mi-a povestit tot ce a învăţat de 
la tine şi acum cred şi eu că Dumnezeu este 
adevăratul Dumnezeu. Nu văd cum aş putea 
să-mi schimb religia, deoarece am responsabi-
lităţile mele de şaman în acest sat. Ca să devin 
creştin, ar trebui să mă mut în alt sat. Poate că 
pe viitor o voi face.

 Mi s-a topit inima de bucurie când am 
auzit acele cuvinte. În următoarele Sabate, 

i-am invitat pe toţi din sat să se închine împreună cu 
mine şi mulţi au venit. Cred că aceasta este puterea lui 
Dumnezeu, care ascultă rugăciunea. Ştiu că este nevoie 
de timp ca oamenii să lase în urmă superstiţiile şi fricile 
şi să accepte cu totul stilul de viaţă creştin adventist. Vă 
mulţumesc că vă veţi uni în rugăciune cu mine, pentru 
ca fiecare persoană din acest sat să fie mântuită.

Rugăciune pentru misionari: Tată ceresc, Te rugăm, 
ajută-ne pe mine şi pe misionarii ASAP să fim puternici 
şi să avem curaj! Ajută-ne să ne amintim că Tu nu ne vei 
părăsi niciodată.

Pentru a afla mai multe detalii despre ASAP Ministries sau pentru a şti 
cum să ajutaţi la înaintarea Cuvântului lui Dumnezeu în Asia de Sud, 
vizitaţi www.asapministries.org sau sunaţi la 1-866-3653541.

Alfabetizare spirituală
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ÎÎ n oraşul Capernaum, fiul unui slujbaş împărătesc zăcea în pat, muribund. În zadar a în-
cercat tatăl să-l salveze. Un mesager a venit în grabă la locuinţa lui şi a cerut să-l vadă pe 
slujbaş. El spunea că numai ce a venit de la Ierusalim şi că în Galileea era un profet al 

lui Dumnezeu despre care mulţi declarau că este mult-aşteptatul Mesia. Mesagerul povestea 
că lucrarea Sa a trezit un interes intens în oraşul Ierusalim, iar mulţimile Îl urmează oriunde 
merge. El ar putea vindeca copilul. 

Pe măsură ce slujbaşul asculta, expresia feţei lui 
se schimba de la disperare la speranţă. Hotărât să 
încerce totul pentru a-şi salva copilul, se decide să 
meargă el însuşi să-L întâlnească pe Profet. Speranţa 
născută în sufletul său creşte pe măsură ce se pregă-
teşte de călătorie. Înainte de revărsatul zorilor, era 
deja pe drumul spre Cana Galileei, unde se credea că 
S-ar afla Isus. Călătoria era lungă şi drumul, dificil, 
dar nimic nu-l putea opri pe tatăl îngrijorat. 

Găsindu-L pe Isus, Îl roagă să vină la Caper-
naum şi să îi vindece fiul. „Dacă nu vedeţi semne şi 
minuni, cu niciun chip nu credeţi!” i-a răspuns Isus. 
Într-un anumit fel, slujbaşul a crezut, altfel nu ar fi 
făcut o călătorie atât de lungă într-un timp de criză. 
Dar Isus dorea să-i mărească credinţa. Cu inima 
frântă, tatăl Îl imploră: „Doamne, vino până nu 
moare micuţul meu!” El se temea că fiecare moment 
care trecea îl va plasa pe fiul său dincolo de puterea 
Vindecătorului. Credinţa tatălui era imperfectă. Do-
rind să îl conducă spre o credinţă mai mare, Salvato-
rul îi răspunde: „Du-te! Fiul tău trăieşte.”

„Şi omul acela a crezut cuvintele pe care i le 
spusese Isus şi a pornit la drum.” Cu asigurarea că 
temerile lui nu se vor adeveri cu fiul său, slujbaşul 
nu a mai întrebat nimic, nici nu a mai căutat alte 
explicaţii. Doar a crezut. Din nou şi din nou, el 
repeta cuvintele: „Fiul tău trăieşte.”

Şi puterea cuvintelor Răscumpărătorului a lumi-
nat precum fulgerul, din Cana către Capernaum, iar 
copilul a fost vindecat. Slujbaşul şi-a arătat credinţa 
prin faptul că nu a mai insistat în prezenţa lui Isus 
şi, imediat, puterea lui Satana a fost zădărnicită. 
Băieţelul muribund a simţit bucuria vindecării.

Veghetorii de la patul copilului priveau cu răsu-
flarea întretăiată cum acesta se zbătea între viaţă şi 
moarte. Şi, când febra a dispărut dintr-odată, au fost 
umpluţi de uimire. Cunoscând îngrijorarea tatălui, 
i-au ieşit în întâmpinare să-i dea vestea fericită. El 
avea pentru ei o singură întrebare: „Când a început 
copilul să se simtă mai bine?” Ei i-au spus, iar el s-a 
bucurat. El a crezut din momentul când a pornit 
spre casă. Acum însă, credinţa sa era încununată cu 
o siguranţă deplină. O atmosferă sfântă îl înconjura 
şi, pe când se uita la fiul său vindecat de toate bolile, 
viaţa spirituală îi sfinţea sufletul. El era convertit. Cu 
credinţa simplă a unui copilaş, a primit marele dar 
al Împărăţiei cerurilor. Aceeaşi putere care a vindecat 
copilul a alungat necredinţa din inima tatălui. 

Ce martor minunat are Hristos în persoana 
acestui slujbaş! El a cerut viaţa pentru fiul său fără 
să aştepte ceva pentru sine. Şi a realizat că o mare 
putere a pus stăpânire pe sufletul său. El L-a recu-
noscut pe Hristos ca medic, atât al sufletului, cât şi 
al trupului. 

Plin de bucurie, umplut cu pace şi voie bună, el 
a exclamat: „Astăzi, mântuirea a intrat în casa aceas-
ta!” Viaţa spirituală, cu toată puterea ei transforma-

O credinţă statornică

 Prin credinţă Îl descoperim pe 
Dumnezeu în promisiunile Sale, şi 
astfel suntem înarmaţi cu putere. 
Creştinul ştie în Cine a crezut. 
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ÎNTREBĂRI DE REFLECŢIE
1.  Ştii persoane care, ca şi slujbaşul, se luptă cu simţăminte de disperare şi descurajare?  _________________

 Cum Îl împărtăşeşti pe Isus acestor oameni în aşa fel încât să le aduci speranţă şi cum îi conduci să-L caute pe 
Salvator pentru ei înşişi? ________________________________________________________  
 ________________________________________________________________________

2.  Slujbaşul dorea ca Hristos să îi facă un singur lucru – să-i vindece fiul. Care sunt cele două lucruri pe care Hristos 
le-a făcut pentru el?

 O binecuvântare temporară. ______________________________________________________

 O binecuvântare spirituală. _______________________________________________________

 Ce vrea Dumnezeu să facă pentru tine? Efeseni 3:20 _______________________________________

3.  Adesea, Dumnezeu întârzie să răspundă rugăciunilor pentru binecuvântări trecătoare. Bazându-ne pe povestirea 
de mai sus, de ce se întâmplă astfel? _________________________________________________  
 ________________________________________________________________________

4.  Caută în dicţionar cuvintele „simplu” şi „încredere”. Apoi scrie această propoziţie în cuvintele proprii: „Credinţa este 
ceva foarte simplu. Este încredere în Dumnezeu.” _________________________________________  
 ________________________________________________________________________

5.  Cum poate o credinţă mai mare să ofere ocazii pentru mărturisirea lui Hristos? ______________________  
 ________________________________________________________________________

6.  De ce tip de credinţă avem nevoie în lucrul nostru pentru Hristos?   _____________________________

7.  Cum mă va ajuta credinţa mărită să fiu mai statornic, mai ferm, mai hotărât în consacrarea mea pentru Hristos? 
 ________________________________________________________________________

8.  Cum îmi va influenţa modul de a gândi şi de a acţiona încrederea neclintită în Dumnezeu şi Cuvântul Său?  
Enumeraţi trei căi specifice. ______________________________________________________  
 ________________________________________________________________________

9.  Care este răsplata pentru încrederea totală în Hristos? _____________________________________  
 ________________________________________________________________________

toare, a fost insuflată în inima sa şi el a proclamat în 
Capernaum puterea minunată a Salvatorului. 

În lucrarea noastră pentru Hristos, avem nevoie 
de credinţa necondiţionată a acestui slujbaş. „Şi cre-
dinţa este o încredere neclintită în lucrurile nădăjdu-
ite, o puternică încredinţare despre lucrurile care nu 
se văd.” Prin credinţă Îl descoperim pe Dumnezeu 
în promisiunile Sale, şi astfel suntem înarmaţi cu 
putere. Creştinul ştie în Cine a crezut. El nu doar 

citeşte Biblia, el experimentează puterea cuvintelor 
ei. Nu numai că a auzit de neprihănirea lui Hristos, 
el şi-a deschis fereastra sufletului luminii Soarelui 
neprihănirii. El are o cunoaştere care nu-i poate fi 
luată. Cel care se încrede în Salvatorul său în mod 
implicit găseşte porţile cerului deschise şi inundate 
de gloria tronului lui Dumnezeu. 

– Youth’s Instructor, 4 decembrie 1902
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Bazele creaţiei

EE ra într-o vineri de dimineaţă din ianuarie, în New York. Ningea. Pa-
pagalul nostru amazonian, Ruthie, îl sâcâia pe soţul meu, Merlin, să îl 
lase să intre cu el în cabina de duş. Vedeţi voi, lui Ruthie îi place foarte 

mult apa – oriunde şi oricând. 
Merlin, grăbindu-se, a 

încercat să reziste insistenţei 
păsării. În cele din urmă, pasărea 
a câştigat, şi Merlin a lăsat-o să 
intre în duş, căţărată pe umerii 
săi. Bucuria lui Ruthie de a se 

juca în apă era o răsplată pe măsură. Dar, în cele din 
urmă, Merlin a pus pasărea cu grijă la uscat pe cantul 
uşii întredeschise a băii, deoarece, pentru pasărea udă, 
aerul mai cald de sus era necesar. Ruthie se odihnea 
mulţumit, lăsându-şi penele să se usuce, în timp ce 
Merlin se grăbea.

Deodată, am auzit glasul înspăimântat al lui Mer-
lin, care mă chema: 

– Juanita, vino repede! Cred că l-am omorât pe 
Ruthie! 

Am alergat către Merlin şi am văzut cum el îl 
aşeza pe Ruthie ciopârţit şi sângerând pe o bucată de 
ziar, pe podeaua coliviei deschise, care se afla lângă 
uşa dormitorului. Ruthie era ghemuit şi tremura. 
Ziarul se îmbiba cu sângele care îi curgea de la un 
picior. Acum doar câteva tendoane subţiri mai ţineau 
piciorul care atârna de corp, zdrobit.

Cu glas agonizant, Merlin a explicat cum s-a 
întors rapid în baie să ia ceva de acolo. Uitând total 
de pasărea care moţăia cocoţată pe uşă, a trântit uşa 
băii. Speriată, pasărea s-a trezit într-o secundă şi a 
ţipat când piciorul i-a fost strivit cu forţă între uşă şi 
tocul uşii. 

Nu mai era timp de pierdut. Deoarece Merlin 
trebuia să plece repede la serviciu, mi-a spus mie să 
duc pasărea la veterinar. Am apucat în grabă cartea de 
telefon, dar literele erau şterse. M-am simţit complet 
neajutorată, aşa că am venit cu ideea de a ne ruga 
pentru pasăre înainte de a face orice altceva. Imediat 
ne-am plecat capetele deasupra lui Ruthie, care bine-

înţeles era în şoc din cauza durerii şi a pierderii 
de sânge. Mă aşteptam în orice moment ca trupul 
său plăpând să cedeze. 

Merlin s-a rugat spunându-I lui Dumnezeu cât 
de rău îi pare că a rănit pasărea. I-a cerut lui Dumne-
zeu în Numele lui Isus să îl vindece pe Ruthie, dacă 
vrea. Cererea mea a fost asemănătoare. L-am rugat pe 
Dumnezeu să vindece neajutorata pasăre şi I-am spus 
cât de mult avem nevoie de ajutorul Său şi că numai 
El putea face ceva. I-am mulţumit pentru că ne-a 
auzit.

Am deschis ochii. Ruthie stătea în picioare. Picio-
rul accidentat era reparat total, cu excepţia unui vârf 
de unghie. Nu mai existau tendoane vizibile, piciorul 
nu-i mai era zdrobit, ci era întreg şi la locul lui. Starea 
de normalitate a păsării ne-a şocat. A fost doar un vis? 
Nu. Pe jos, pe covor şi la baie, era încă dâra de sânge. 
Ziarul pe care a stat Ruthie era încă îmbibat cu sânge.

Ruthie ne privea ca şi cum ar fi zis: „Dragilor, 
care este problema?”

Merlin a spus: 
– Cred că papagalul a fost vindecat! 
Era evident. A fost una dintre ocaziile în care aş 

fi dorit să am ochii deschişi la rugăciune! Ne bucu-
ram că am fost amândoi acolo ca să vedem minunea. 
Merlin a pus nerăbdător mâna în faţa lui Ruthie, 
iar pasărea a sărit şi s-a prins cu ambele picioare de 
degetul lui. Merlin l-a dus pe Ruthie la colivie şi pa-
pagalul a început imediat să mănânce. Se făcuse deja 
târziu. Curăţenia necesară putea aştepta până seara, la 
întoarcere. 

Astăzi, după douăzeci de ani, Ruthie este încă în 
viaţă, martor al unui minunat, voit şi neîntâmplător 
act de milă al Dumnezeului-Creator faţă de o micuţă 
pasăre căreia îi plăcea apa!

Articol folosit cu permisiunea autorului, Juanita Kretschmar.

Nu din întâmplare: O minune pentru un papagal
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Nu este un lucru uşor să primeşti nepreţuita comoară 
cerească a vieţii veşnice. Nimeni nu poate face acest lucru 

dacă în acelaşi timp se lasă dus de curentul lumii.

Singura posibilitate de a în
văţa felul corect de a trăi şi de 
a afla neprihănirea este săL 
crezi pe Dumnezeu pe cuvânt. 
Aceasta este credinţa.

Neprihănirea prin credinţă

 Un sat trezit

 Un Salvator absolut

Nu din întâmplare: veveriţele

DIN CUPRINS: A–2

SECŢIUNEA I 

EEşti gata să gândeşti foarte profund? În această săptămână vom învăţa ce vrea să 
zică Biblia când vorbeşte despre neprihănirea prin credinţă. Acesta este studiul cel 
mai minunat din întreaga Biblie. Şi, ca să-l înţelegem bine, trebuie să ne întoar-

cem în timp cu ajutorul imaginaţiei, înainte de momentul când Satana a păcătuit.

Analiză: Imaginează-ţi că eşti un înger. Faci tot 
ce îţi spune Dumnezeu să faci. Te bucuri enorm de 
viaţa ta ca înger. Şi sursa majoră a satisfacţiei tale 
este conştientizarea faptului că iubitorul tău Creator 
este mulţumit de tine. 

Calea lui Dumnezeu este singura care aduce 
fericire, singurul mod de viaţă. Cum ştim aceasta? 
Cum ştim că nu există alte căi de a fi fericit, alte 
căi de a trăi? Avem dovada iubirii lui Dumnezeu. 
Nu cumva El ascunde calea cea mai bună de ochii 
omului?

Fii atent cu aceste gânduri! Modul îngeresc de a 
trăi este modul cel mai satisfăcător de a trăi. Toate 
dovezile arată că Dumnezeu este incredibil de înţelept, 
grijuliu şi iubitor. De fapt, nu există nici măcar un 
dubiu ca să te poţi îndoi de înţelepciunea Lui. 

Cu toate acestea, sunt doar două căi prin care 
să vezi că drumul trasat de Dumnezeu este superior. 
Una este să-L crezi pe cuvânt. Adică să trăieşti prin 
credinţă. 

Cea de-a doua este de a experimenta alte căi 
pentru a vedea dacă apar fisuri în înţelepciunea sau 

Text de memorat: | Evrei 11:4
„Prin credinţă a adus Abel lui Dumnezeu o 
jertfă mai bună decât Cain. Prin ea a căpătat 
el mărturia că este neprihănit, căci Dumne-
zeu a primit darurile lui. Şi prin ea vorbeşte 
el încă, măcar că este mort.”

Neprihănirea
prinCREDINŢĂ

14 ianuarie
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dragostea lui Dumnezeu. Dar cine face acest lucru 
îşi asumă un mare risc! Dacă este singura cale calea 
Domnului, atunci un asemenea experiment ar putea 
conduce la moarte.

Neprihănirea este calea cea dreaptă. Şi, de vreme 
ce pentru îngeri singura cale rezonabilă de a acţi-
ona era să-L creadă pe Dumnezeu pe cuvânt, asta 
înseamnă că neprihănirea a fost şi va fi mereu prin 
credinţă. (Trăirea prin credinţă vine de la sine pentru 
un înger.) 

Te-ai putea întreba de ce este aşa. Să gândim acum 
altfel. Cine ne poate spune dacă o anumită cale duce 

către viaţa veşnică? Singurul care ar putea face acest 
lucru ar fi o persoană care ar putea vedea în viitor. 
Numai cineva cu această capacitate ar putea să ne asi-
gure că o anumită cale duce la viaţă, iar alta, la moarte. 
Şi singurul care poate vedea viitorul este Dumnezeu. 

A fost mereu valabil acest lucru: dacă vrei să afli 
modul optim de a trăi şi de a învăţa neprihănirea, cre-
de-L pe Dumnezeu pe cuvânt. Aceasta este credinţa. 
Vieţuirea prin credinţă este un lucru înţelept pentru 
oricine vede în Biblie dovada dragostei, a puterii, a 
cunoaşterii evenimentelor viitorului – caracteristici 
proprii lui Dumnezeu.

Aceste adevăruri sunt măreţe şi sunt poate greu de 
urmat. Dar sunt dovezi. Nu este evident că îngerii fie 
sunt chibzuiţi şi cred în Dumnezeu, fie îşi asumă ris-
curi neraţionale şi periculoase? Culmea ironiei este că 
Satana, astăzi, ca şi în vremurile străvechi, încearcă să 
promoveze simţământul că este o încălcare a libertăţii 
ca Dumnezeu să ne zică pe ce cale să mergem. Dar ce 
altă cale am putea alege?

SECŢIUNEA II

AA dam şi Eva aveau de ales. Erau liberi să mănânce din pomul vieţii sau puteau 
să-l evite. Erau liberi să mănânce din fructul cunoştinţei binelui şi răului sau 
puteau să-l evite. 

Biblia ne învaţă că pomul cunoştinţei părea bun 
de mâncat. Părea ca unul care ar fi putut să confere 
înţelepciune. Dar Dumnezeu spusese că este periculos 
şi că, dacă vor consuma acele fructe, vor muri. Dum-
nezeu le poruncise să nu mănânce.

Geneza 2:17
„Dar din pomul cunoştinţei binelui şi 
răului să nu mănânci, căci, în ziua în 
care vei mânca din el, vei muri negreşit.”

Geneza 3:6
„Femeia a văzut că pomul era bun de 
mâncat şi plăcut de privit şi că pomul 
era de dorit ca să deschidă cuiva mintea. 
A luat deci din rodul lui şi a mâncat; a 
dat şi bărbatului ei, care era lângă ea, şi 
bărbatul a mâncat şi el.”

Cercetare biblică: Cum puteau şti Adam şi Eva 
că Dumnezeu spune adevărul? Chiar acesta a fost şi 
argumentul şarpelui: 

Geneza 3:4,5 
„Atunci, şarpele a zis femeii: «Hotărât 
că nu veţi muri, dar Dumnezeu ştie că, 
în ziua când veţi mânca din el, vi se vor 
deschide ochii şi veţi fi ca Dumnezeu, 
cunoscând binele şi răul.»”

Adam şi Eva erau în aceeaşi situaţie în care erau 
şi îngerii. Întrebarea era: Îl vom crede pe Dumnezeu 
pe cuvânt sau vom experimenta alte opţiuni care ar 
putea duce la un rezultat mai bun?

Şi dacă vrem să punem întrebarea mai corect, 
am putea zice astfel: Observăm noi dovada vizibilă a 
puterii, a înţelepciunii şi a dragostei lui Dumnezeu, 
dovada profetică a faptului că Dumnezeu poate vedea 
viitorul ca pe o carte deschisă? Referitor la multele 
lucruri pe care Dumnezeu le-a făcut ca să ne ajute şi 
să ne binecuvânteze, Îl vom crede noi pe cuvânt sau 
vom ignora toate dovezile şi vom risca totul pentru o 
aventurare în necunoscut?

 Esenţa neprihănirii stă în cre din
cioşia faţă de Răscumpărătorul. 
– Parabolele Domnului Hristos, p. 97
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Pentru Adam şi Eva în grădină, neprihănirea –  
a face ce este drept – a fost prin credinţă. Era natural 
pentru ei să trăiască prin credinţă. 

După ce au făcut pasul hotărâtor şi au ales 
nefastul şi răzvrătitul experiment, neprihănirea prin 
credinţă, aşa cum o cunoşteau ei, a rămas istorie. 
Adam şi Eva au făcut răul şi de-acum erau sortiţi 
morţii.  

Poate vă întrebaţi: „De ce au fost blestemaţi doar 
pentru un singur păcat?” Ştiţi mai multe despre acest 
lucru decât aveţi impresia că ştiţi. Răutatea din jurul 
nostru mărturiseşte cum un singur păcat a fost mai 
periculos, mai vătămător şi cu mai multe consecinţe 
decât ne-am fi putut închipui. Numai Dumnezeu 
putea cuprinde consecinţele viitoare îngrozitoare pe 

care acel unic păcat le va provoca şi ce responsabilitate 
mare era pentru om angajarea în el. 

Totuşi, Adam şi Eva ar fi putut şti acest lucru doar 
prin credinţă, nu era nevoie să-l şi experimenteze. 

Este extrem de încurajator faptul că neprihănirea 
este şi acum prin credinţă. Dumnezeu a întocmit un 
plan prin care îi permite omului să fie repus în starea 
de inocenţă primordială, pierdută prin păcat. Dar 
neprihănirea prin credinţă trebuie să fie adaptată ca 
să poată ajuta persoane precum Adam, Eva şi copiii 
lor. Să fie concepută în aşa fel încât să poată ajuta pe 
cineva aflat deja în păcat.

Şi a fost adaptată. Vom studia aceasta în secţiunea 
următoare. 

SECŢIUNEA III

AA bel era neprihănit. El este primul personaj al istoriei biblice menţionat pen-
tru exercitarea credinţei. Totuşi, el a păcătuit. Deci, dacă singurul mod de a 
trăi era conformarea continuă şi exactă la ceea ce Dumnezeu cuvântă, cum de 

Abel era încă în viaţă?
Evrei 11:4
„Prin credinţă 
a adus Abel lui 
Dumnezeu o 
jertfă mai bună 
decât Cain. Prin 
ea a căpătat el 
mărturia că este 
neprihănit, căci 
Dumnezeu a 
primit darurile lui. Şi prin ea vorbeşte el 
încă, măcar că este mort.”

Abel a făcut ceea ce Adam ar fi trebuit să facă –  
a trăit prin credinţă. A trăit prin fiecare cuvânt care 
venea din gura lui Dumnezeu. Şi Dumnezeu i-a zis 
lui Abel să facă o faptă de cruzime. Trebuia să sacrifice 
un miel.

Cain a adus şi el un sacrificiu; era rodul muncii 
sale. Dar nu era exact ceea ce Dumnezeu poruncise. 
Cain nu trăia după Cuvântul lui Dumnezeu. Prin 
urmare, credinţa îi lipsea. 

Sacrificarea mielului reprezenta genialitatea pla-
nului de mântuire. Dumnezeu lua păcatul omenirii şi 

îl punea asupra unui Înlocu-
itor. Şi cei care depindeau de 
cuvintele lui Dumnezeu şi de 
sacrificiul Său puteau fi iertaţi 
şi curăţiţi. Ei erau socotiţi 
ca şi cum nu ar fi păcătuit 
niciodată. 

Astfel, neprihănirea este 
din nou prin credinţă, ca 
înainte de păcătuire. Celor 

care trăiesc prin Cuvântul lui Dumnezeu li se va 
oferi viaţa ca un dar. Ei nu îl merită. Nu ar putea să-l 
merite. În mila Sa, Dumnezeu îi tratează ca şi cum 
ar fi sfinţi. Le ascultă rugăciunile, trimite îngerii să îi 
ajute, le pregăteşte un loc în ceruri. Elaborarea acestui 
plan strălucit trebuie să-l fi deranjat foarte mult pe 
Satana. 

Deci ce este neprihănirea prin credinţă? Este tră-
irea în concordanţă cu Cuvântul Domnului, ceea ce 
conduce la viaţa veşnică. Odată cu sacrificiul lui Isus, 
neprihănirea prin credinţă este disponibilă şi păcătoşi-
lor. Deşi am păcătuit, dacă depindem de sacrificiul lui 
Isus (după cum Abel a demonstrat sacrificând mielul) 
şi facem ceea ce Dumnezeu a spus (cum a făcut şi 

 Neprihănirea depinde de 
credinţa în Dumnezeu – chiar şi 
atunci când nu înţelegem. 
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Abel), Dumnezeu ne va conferi statutul de neprihănit 
şi ne va da şansa să trăim ca şi cum nu am fi păcătuit 
niciodată. 

Şi dacă nu înţelegem cum se realizează aceasta? 
Ştiţi, neprihănirea nu depinde de capacitatea de a 
înţelege de ce Dumnezeu zice ceea ce zice. Depinde 
doar de a crede în El – chiar şi atunci când nu înţele-
gem. Dacă trăim prin fiecare cuvânt al Său, chiar dacă 
nu-i întrevedem importanţa, suntem acceptaţi de El. 
Trăim atunci pe calea trasată de El, care duce la viaţă. 

Dezvoltare: „Îngerul a zis: «Ai credinţă în Dum-
nezeu.» Am văzut că unii sunt încercaţi prea puternic 
pentru a crede. Credinţa este atât de simplă, iar voi 
priviţi dincolo de ea. Satana a încercat să-i înşele pe 
unii copii sinceri şi i-a făcut să privească la ei înşişi pen-
tru a găsi ceva vrednic acolo. Am văzut că nu trebuie să 
privească la ei înşişi, ci la meritele lui Isus, să depindă 
de mila Sa aşa cum sunt, neputincioşi şi nevrednici, şi 
să primească de la El, prin credinţă, puterea şi hrana 
spirituală.” – Solii alese, cartea 3, p. 121

Secţiunea I

1.  Ce dovadă ai că Dumnezeu este iubitor şi că El are în plan ce este mai bine pentru tine? Dacă nu găseşti prea 
multe dovezi în mintea ta, atunci citeşte primul capitol din Calea către Hristos şi vezi dacă această lectură te 
ajută să răspunzi la întrebare.  ___________________________________________________

  ________________________________________________________________________

  ________________________________________________________________________

2.  Ce iai spune cuiva care afirmă că Dumnezeu limitează mult libertăţile omului care alege săL asculte?

  ________________________________________________________________________

Secţiunea II

3.  Dacă pomul cunoştinţei ar fi arătat ca unul otrăvitor, ar mai fi fost un test potrivit al ascultării? _______

  ________________________________________________________________________

  ________________________________________________________________________

4.  Gândeştete la o perioadă când ai experimentat o altă opţiune în afară de ascultarea de Dumnezeu. În ce 
moduri ai descoperit că Dumnezeu este mai înţelept decât tine şi că cerinţele Sale sunt pentru binele tău 
suprem? ___________________________________________________________________

  ________________________________________________________________________

Secţiunea III

5.  Care din lucrurile pe care Dumnezeu le face pentru noi ne arată că El ne tratează ca şi cum nu am fi păcătuit? 
Matei 5:43–48 ______________________________________________________________

6.  Putem fi salvaţi fără a înţelege de ce sau cum funcţionează exact planul mântuirii? _______________

  ________________________________________________________________________

7.  Ai fost vreodată „încercat prea puternic pentru a crede”? __________________________________

  ________________________________________________________________________

  ________________________________________________________________________

ÎNTREBĂRI DE REFLECŢIE
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Misionarul Hanh* şi mica biserică din casa lui au luat în serios provocarea adresată de 
pastorul Isah Young de a posti şi de a se ruga pentru zonele neatinse de Evanghelie 
din Vietnam. Au început să postească şi să se roage pentru un sat aflat la o distanţă 

de 240 km de ei, unde nu locuia nici măcar un creştin. Deoarece acesta era locul de baştină 
al unui cuplu care venea la biserică, ei s-au rugat în special pentru rudele lor de acolo. 

Yen* suferea de o formă terminală de cancer la sto-
mac. A plecat din satul ei la oraş pentru a căuta ajutor 
medical. Nepotul ei şi soţia acestuia au invitat-o pe 
Yen la biserica din locuinţa lui Hanh, unde au parti-
cipat împreună şi unde ea a auzit despre Isus Hristos, 
primind şi o Biblie. Ea L-a acceptat cu dragă inimă pe 
Isus ca Salvator. Deoarece era în ultima fază a bolii, 
medicii nu mai puteau s-o ajute. Singura ei speranţă 
era în Marele Medic, noua ei dragoste. Cancerul făcea 
imposibilă păstrarea alimentelor în stomac, dar apetitul 
ei insaţiabil pentru Cuvântul lui Dumnezeu o ţinea în 
viaţă. După două săptămâni petrecute în oraş, ea avea 
nevoie să se reîntoarcă acasă la familie. 

După aproximativ o lună, cumnata lui Yen l-a sunat 
pe Hanh pentru a-i da trista veste că Yen este pe moarte. 
Biserica s-a adunat imediat pentru a se ruga pentru ea, 
aşa cum făcuseră de multe ori când ea era cu ei şi chiar şi 
după ce ea plecase; de data aceasta s-au rugat intens timp 
de două ore, citând Psalmul 30. Ei I-au spus lui Dum-
nezeu: „Dacă Tu o laşi să moară, cine Îţi va mai lăuda 
Numele în acel sat?” La sfârşitul rugăciunii, au simţit 
pace şi asigurarea că Dumnezeu o va vindeca. 

Ziua următoare, după o nouă sesiune de rugăciune, 
pastorul Hanh a sunat să vadă dacă starea de sănătate 
a lui Yen s-a îmbunătăţit. Au descoperit că era incon-
ştientă şi că abia mai răsufla. Adresându-i-se cumnatei 
lui Yen, el i-a spus cu seriozitate: „Ţii la Yen? Dacă da, 
ascultă-mă cu atenţie! Sunt unul dintre prietenii ei din 
oraş. Ne-am rugat ca Domnul să o vindece pe Yen. 
Acum El este singurul care o mai poate ajuta. Du-te, 
te rog, şi deschide Biblia lui Yen la Psalmul 30, înge-
nunchează lângă ea şi apoi citeşte cuvintele psalmului, 
punând numele lui Yen în psalm.”

Era linişte la celălalt capăt al firului. „Dumnezeu 
poate s-o vindece”, a subliniat Hanh. Când au termi-
nat convorbirea, el nu era sigur dacă cumnata lui Yen, 

care nu era creştină, va face ce i s-a cerut. Însă grupul a 
continuat rugăciunea, punându-şi încrederea în Dom-
nul pentru vindecare. 

Când Hanh, nepotul lui Yen şi soţiile lor au mers 
să o vizite pe Yen câteva zile mai târziu, au fost întâm-
pinaţi de strigătele de bucurie ale lui Yen, acum vinde-
cată pe deplin, ale cumnatei sale şi ale celorlalte gazde 
necreştine. Toţi Îl lăudau pe Domnul. 

„La puţin timp după ce ai sunat, Yen a încetat să 
mai respire”, a început să povestească cumnata. „După 
ce am spălat-o, înainte de a o îmbrăca pentru înmor-
mântare, mi-am amintit ce mi-ai cerut. Nu mai aveam 
nicio speranţă în afara planului vostru şi a funcţionat! 
După ce am citit Psalmul 30 rostind numele lui Yen 
în versurile strofelor, păturile în care era înfăşurată au 
început să se mişte. Am tresărit mirată în timp ce Yen 
dădea păturile la o parte! Ea a cerut mâncare şi imediat 
i-au dat nişte supă de orez şi două bastonaşe lungi de 
zahăr. Nu a mai vomitat mâncarea. Mulţi veniseră să 
consoleze familia îndoliată, dar au găsit un coşciug gol 
şi pe Yen vie şi complet vindecată.”

Hanh şi grupul său, împreună cu Yen, au folosit 
ocazia ca să povestească sătenilor despre iubitorul Autor 
al vieţii şi despre puterea cuvintelor Bibliei. Peste cinci-
zeci de săteni au primit darul vieţii veşnice al lui Isus, 
iar vestea minunii a circulat şi în satele de primprejur. 

Roagă-te pentru mai multă putere de la Dumne-
zeu: Dragă Tată, Te laud că ai o putere aşa de minu-
nată, care este aceeaşi ieri, azi şi în veci! Fie ca mult mai 
mulţi oameni din comunitatea mea, din Asia de Sud şi 
de peste tot din lume, să experimenteze minunile unei 
existenţe trezite la viaţă de Hristos! 

Pentru a afla mai multe detalii despre ASAP Ministries sau pentru a şti 
cum să ajutaţi la înaintarea Cuvântului lui Dumnezeu în Asia de Sud, 
vizitaţi www.asapministries.org sau sunaţi la 1-866-365-3541. 
* Numele reale au fost schimbate pentru siguranţa lucrătorilor. 

Capitole  
de credinţă
Un sat trezit
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HH ristos este înlocuitorul şi garantul păcătosului. El a ascultat de Lege în locul pă-
cătosului, pentru a-i da şansa de a crede în El şi de a creşte până la statura unui 
om dezvoltat în asemănarea cu Isus Hristos, ca astfel să poată fi complet în El. 

Hristos a realizat reconcilierea şi a purtat toată ruşinea, ocara şi pedeapsa păcatului. 
Astfel, credinciosul devine curat în faţa lui Dumnezeu. 

Vine timpul când se va ridica întrebarea: „Cine va 
ridica pâră împotriva aleşilor lui Dumnezeu? Dumne-
zeu este Acela care-i socoteşte neprihăniţi! Cine-i va 
osândi? Hristos a murit, ba mai mult, El a şi înviat.” 
El, care are veşmântul fără pată al neprihănirii, ţesut 
în războiul cerului, în care nu se află niciun fir din 
natura umană păcătoasă, stă la dreapta Tatălui ca să-i 
îmbrace pe copiii Săi credincioşi cu haina desăvârşită 
a neprihănirii Sale. Cei salvaţi în Împărăţia Sa nu 
vor avea nimic cu care să se laude; 
toată închinarea şi gloria Îi vor 
reveni lui Dumnezeu, Dătătorul 
mântuirii.

Există mulţi care pretind că 
sunt copii ai lui Dumnezeu şi care 
îşi pun speranţa în cu totul altceva 
decât doar în sângele lui Hristos. 
Când sunt chemaţi să îşi pună 
credinţa cu totul în Hristos, ca 
Salvator al lor absolut, mulţi dove-
desc că, de fapt, se bazează pe ceea 
ce pot face ei. Ei spun: „Am multe 
de făcut până să fiu pregătit să vin la Hristos.” Alţii 
spun: „Când voi face tot ce îmi stă în putinţă, atunci 
Domnul Isus mă va ajuta.” Îşi imaginează că au multe 
de făcut pentru salvarea propriilor suflete, înainte 
ca Isus să vină să pună piesa lipsă şi să desăvârşească 
mântuirea lor. 

Israeliţilor li s-a cerut să ungă tocul uşii cu sângele 
unui miel înjunghiat, pentru ca atunci când îngerul 
morţii urma să treacă prin ţară, să nu îi distrugă. 
Cum ar fi fost dacă, în loc să înfăptuiască acest 

simplu act de credinţă şi de ascultare, ar fi baricadat 
uşa. Acest lucru nu era necesar şi mărturisea de fapt 
despre necredinţa lor. Era de ajuns ca sângele să fie 
văzut pe tocul uşii. La fel este şi cu lucrarea mântuirii. 
Doar sângele lui Hristos curăţă orice păcat.

Lucrarea păcătosului nu este aceea de a face pace 
cu Dumnezeu, ci de a-L accepta pe Hristos ca pace şi 
neprihănire a sa. Astfel, omul ajunge una cu Hristos 
şi una cu Dumnezeu. Nu există altă cale prin care 

inima omului să fie sfinţită, decât 
prin credinţa în Hristos. Totuşi, 
mulţi cred că pocăinţa este un 
fel de pregătire pe care omul 
trebuie s-o facă înainte de a veni 
la Hristos. Ei vor să facă singuri 
paşii pentru a-L găsi pe Hristos 
ca Mijlocitor în favoarea lor. Este 
adevărat că pocăinţa precedă ier-
tarea, dar păcătosul trebuie să vină 
la Hristos înainte să aibă pocăinţa. 
Integritatea lui Hristos este cea 
care luminează şi întăreşte sufle-

tul, aşa încât pocăinţa să fie acceptată. Petru a afirmat 
cu claritate: „Pe acest Isus, Dumnezeu L-a înălţat cu 
puterea Lui şi L-a făcut Domn şi Mântuitor, ca să dea 
lui Israel pocăinţa şi iertarea păcatelor.”

Pocăinţa este un dar al lui Isus Hristos, la fel 
cum este şi iertarea de păcate. Pocăinţa nu poate fi 
o experienţă fără Hristos, pentru că pocăinţa este 
bazată pe iertarea dată de El. Oamenii sunt conduşi la 
pocăinţă prin lucrarea Duhului Sfânt. De la Hristos 
vin atât căinţa, cât şi darul iertării. Atât pocăinţa, cât 

 Nu există nicio 
cale prin care inima 
omului să fie sfinţită 
decât prin credinţa 
în Hristos. 

Conexiune istorică
Un Salvator absolut
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ÎNTREBĂRI DE REFLECŢIE
1.  Caută în dicţionar cuvintele „înlocuitor” şi „garant”. Apoi rescrie primul paragraf în cuvinte simple, spunând 

ce a făcut Isus pentru tine în mod personal. (Foloseşte cuvinte ca „eu” şi „mie”.) ___________________  
 ________________________________________________________________________

2.  Care sunt cele două daruri pe care Isus vrea să ni le dea? Faptele 5:3032 _______________________  
 ________________________________________________________________________

3.  A cui lucrare ne conduce la pocăinţă? _______________________________________________

4.  Cum primim darul Spiritului Sfânt? Luca 11:913; Ioan 15:7 ________________________________  
 ________________________________________________________________________

5.  Când şi cum vom fi pregătiţi pentru a trăi în societatea cerului? _____________________________  
 ________________________________________________________________________

6.  Enumeră cel puţin patru schimbări care au loc în noi sub influenţa Spiritului Sfânt. ________________  
 ________________________________________________________________________

7.  Când trebuie să ne supunem lucrării Spiritului Sfânt asupra inimilor noastre? Evrei 3:715 ___________  
 ________________________________________________________________________

8.  Cum suntem schimbaţi pentru a deveni ca Isus? ________________________________________  
 ________________________________________________________________________

9.  Ce activităţi (chiar şi din cele bune) ar trebui să elimini ca să ai mai mult timp să meditezi la dragostea lui 
Dumnezeu pentru tine? ________________________________________________________  
 ________________________________________________________________________

şi iertarea pot avea loc doar prin sângele ispăşitor al 
lui Hristos. Pe aceia pe care Dumnezeu îi iartă întâi îi 
conduce la pocăinţă.

„«Lucraţi nu pentru mâncarea pieritoare, ci 
pentru mâncarea care rămâne pentru viaţa veşnică 
şi pe care v-o va da Fiul omului.» Ei I-au zis: «Ce să 
facem ca să săvârşim lucrările lui Dumnezeu?» Isus 
le-a răspuns: «Lucrarea pe care o cere Dumnezeu 
este aceasta: să credeţi în Acela pe care L-a trimis 
El.»” Hristos a plătit un preţ imens pentru locuinţele 
cereşti ale celor care cred în El. Cei care le vor locui 
trebuie să fie transformaţi de neprihănirea lui Hris-
tos şi de lucrarea Duhului Sfânt. Pregătirea pentru 
cer trebuie făcută în timpul de probă; acum trebuie 
realizată supunerea faţă de lucrarea Duhului Sfânt în 
inimă, pentru ca sufletul să fie adus în comuniune cu 

cerul şi să poată fi educat să se bucure de realităţile 
lumii eterne. 

Neprihănirea lui Hristos, dăruită credinciosului, 
va fi titlul cu care intrarea lui în cer va fi asigurată. 
Prin influenţa Spiritului Sfânt, caracterul credinciosu-
lui este transformat; gusturile lui devin rafinate, jude-
cata sa este sfinţită, el devenind împlinit în Hristos. 
Dragostea arătată lui prin moartea lui Hristos suscită 
în el dragoste şi, ca răspuns la rugăciune, credinciosul 
este purtat din har în har, din glorie în glorie, până 
când, prin contemplarea lui Hristos, este schimbat 
după chipul Său. 

– The Youth’s Instructor, 6 decembrie 1894
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Bazele creaţiei
Nu din întâmplare: veveriţele

EE ste incredibil cum cea mai mică specie de veveriţe, cântărind abia 30 de grame 
(cam cât o felie de pâine), şi cea mai mare veveriţă, cea din estul SUA, „categoria 
grea” între veveriţe (cântărind în jur de 120 de grame), au atâta înţelepciune dată 

de Dumnezeu. 
Veveriţele ştiu să supravieţuiască, 

nelăsând semne exterioare în preajma 
vizuinii săpate în pământ, astfel încât 
intrarea nu poate fi descoperită prea 
uşor de inamici. Cum reuşesc lucrul 
acesta?

În primul rând şi nu din întâm-
plare, Creatorul lor le-a înzestrat cu 
fălci încăpătoare. Acestea se pot dilata 
până la de trei ori volumul lor nor-
mal. Când aceste micuţe mamifere îşi 
sapă tunelul pentru o nouă vizuină sau îşi fac o nouă 
intrare la vizuina deja existentă, ele au înţelepciunea 
să-şi îndese fălcile cu pământul săpat. Apoi îl cară 
departe de intrarea în tunel, astfel încât să alunge 
orice suspiciune. Niciun prădător ocazional nu va găsi 
vizuina.

Unele veveriţe sunt mai mici decât alte rude 
de-ale lor; toate însă au coada stufoasă. Speciile mai 
mici au dungi pe faţă, spre deosebire de celelalte.

Nu din întâmplare au aceste veveriţe dungi pe 
corp. Aceste dungi alternează în nuanţe închise şi 
deschise, făcând mai dificilă localizarea lor de către 
prădători pe fundalul solului desenat de razele de 
soare. Sunt o dovadă tăcută a planului plin de grijă al 
Creatorului.

Diferenţa dintre micuţa veveriţă şi suratele ei mai 
mari este că prima ascunde nucile doar în vizuina ei, pe 
când celelalte depozitează nucile peste tot în apropiere.

O veveriţă a fost observată strângând o găleată de 
hrană în numai trei zile!

Nu din întâmplare, Creatorul le-a dat veve-
riţelor instinctul de a depozita. Dacă am sonda în 
pământ, am găsi galerii lungi de 60-90 cm, care leagă 

cămăruţe dispuse pe mai multe nive-
luri. Veveriţele aduc nuci, seminţe şi 
grâne la „nivelul” inferior, aşa cum şi 
noi păstrăm rezervele de hrană într-un 
beci mai răcoros pentru a le conserva 
mai bine pe timpul iernii. Totuşi – şi 
aceasta este o minunată şi neîntâm-
plătoare părticică din înţelepciunea 
micilor lor creiere –, ele nu încearcă să 
depoziteze fructe proaspete sau carne. 
Dacă o veveriţă găseşte un tip de hrană 

care se alterează repede, o va mânca imediat şi nu o va 
depozita niciodată în cămară.

Fiecare încăpere a casei ei subterane este destinată 
unui scop precis (nu din întâmplare): o încăpere este 
pentru gunoi, una este toaleta, iar alta este dormito-
rul. În dormitor vom putea găsi materiale, precum 
frunze şi fulgi, aranjate ca pentru un pat moale.

Aceste mici creaturi curate şi cu ochi scânteietori 
sunt plăcute la privit. Istoria vieţii lor active – a con-
struirii vizuinilor, pregătindu-se pentru lunile petre-
cute sub pământ în aţipire, apoi trezindu-se la fiecare 
două săptămâni pentru a se hrăni din depozit – este 
cu adevărat minunată. Şi toate acestea sunt făcute sub 
ochiul atotvăzător al Creatorului.

Cu siguranţă, Domnul trebuie să Se bucure 
văzând aceste vietăţi drăgălaşe pe care El le-a creat. Şi 
mai mult, Scripturile spun că El Se bucură privind la 
oamenii creaţi de El, pe care îi iubeşte atât de mult, 
încât a devenit unul dintre ei – ca să-i salveze.

Şi acest lucru ne priveşte şi pe noi!

Articol folosit cu permisiunea autorului, Juanita Kretschmar.
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Este imposibil pentru  
un om care a încălcat  
legea să «aranjeze»  
achitarea vinii sale prin 
faptele lui bune.

SECŢIUNEA I

AAţi auzit vreodată teoria că oamenii Vechiului Testament erau mântuiţi într-un 
mod diferit decât cei din Noul Testament? Multe biserici învaţă că, înainte ca 
Hristos să fie crucificat, evreii erau mântuiţi prin fapte; dar, după înălţare, creş-

tinii sunt salvaţi prin credinţă. 
Acest lucru nu poate fi adevărat. Un om care a 

păcătuit nu poate fi salvat prin faptele sale. 
Analiză: Imaginează-ţi că un om este în sala 

de judecată, iar judecătorul îl întreabă dacă se face 
vinovat de o hoţie. Cum ar fi ca omul să spună: 
„Onorată instanţă, da, am furat, recunosc! Dar nu 
am mai furat de când am fost arestat şi deci sunt 
nevinovat de şase zile încoace. Prin urmare, pledez 
«nevinovat».” 

Ar putea nevinovăţia celor şase zile să ispăşească 
pentru hoţia sa anterioară?

Nu, bineînţeles că nu!

E clar că este imposibil pentru un om care a 
încălcat legea să „aranjeze” achitarea vinii sale prin 
faptele lui bune. 

Mai mult decât atât, dacă ar fi fost posibil să 
fim mântuiţi prin faptele noastre bune, Tatăl ceresc 
nu L-ar fi trimis nicicând pe Fiul Său să moară. 

Aşadar, dureroasa moarte a lui Isus dovedeşte că 
faptele ascultării nu vor putea plăti niciodată pentru 
păcatele noastre. 

Credinţa în Vechiul Testament

 Chiar la timp – partea întâi

Îndreptăţirea prin credinţă – partea întâi

 Nu din întâmplare: fregatele

DIN CUPRINS: A–3

Text de memorat: | Isaia 55:11
„Tot aşa şi Cuvântul Meu care iese din 
gura Mea nu se întoarce la Mine fără 
rod, ci va face voia Mea şi va împlini 
planurile Mele.”

Nu este un lucru uşor să primeşti nepreţuita comoară 
cerească a vieţii veşnice. Nimeni nu poate face acest lucru 

dacă în acelaşi timp se lasă dus de curentul lumii.

CREDINŢA în
Vechiul Testament

21 ianuarie
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Galateni 3:21
„Atunci, oare Legea este împotriva făgă-
duinţelor lui Dumnezeu? Nicidecum! 
Dacă s-ar fi dat o Lege care să poată da 
viaţa, într-adevăr, neprihănirea ar veni 
din Lege.”

Există un alt mod de a dovedi că şi oamenii 
Vechiului Testament erau mântuiţi prin credinţă. 
Care este acesta? Pentru a lămuri cum să devii nepri-
hănit prin credinţă, Biblia foloseşte mereu ca exemple 
personaje ale Vechiului Testament. 

Romani 4:3
„Căci ce zice Scriptura? «Avraam a cre-
zut pe Dumnezeu, şi aceasta i s-a socotit 
ca neprihănire.»”
Evrei 11:7
„Noe... a ajuns moştenitor al neprihăni-
rii care se capătă prin credinţă.”

Orice am face, nu putem plăti păcatul sufletului 
nostru. Şi chiar dacă am da pe unul dintre copiii noş-
tri să moară în locul nostru, tot nu ar fi de ajuns!

Mica 6:7
„Dar primeşte Domnul oare mii de ber-
beci sau zeci de mii de râuri de untde-
lemn? Să dau eu pentru fărădelegile mele 
pe întâiul meu născut, rodul trupului 
meu, pentru păcatul sufletului meu?”

Singura noastră speranţă este să ni se acorde 
neprihănirea ca dar. Şi este ceea ce ne oferă Dum-
nezeu dacă vom face ce ar fi trebuit să facă Adam: 
să aleagă să trăiască prin credinţă şi azi, şi mâine, şi 
mereu. Avraam a fost socotit neprihănit prin cre-
dință. Şi de ce l-a pus Dumnezeu pe Moise să scrie 
istoria lui Avraam? Ca noi să aflăm cum este cu 
neprihănirea. 

Romani 4:23,24
„Dar nu numai pentru el este scris..., ci 
este scris şi pentru noi, cărora, de ase-
menea, ne va fi socotită, nouă, celor ce 
credem în Cel ce a înviat din morţi pe 
Isus Hristos, Domnul nostru.” 

SECŢIUNEA II

DDeja ştim că Avraam a fost îndreptăţit prin credinţă, lucru clarificat de Biblie, după 
cum am văzut. Dar cum s-a întâmplat aceasta? Ce a făcut, gândit sau spus Avraam 
ca să-i fie considerat „credinţă”?

Avraam a crezut două lucruri despre Dumnezeu: 
că Dumnezeu poate aduce morţii la viaţă şi că Dum-
nezeu anunţă evenimentele înainte ca ele să se întâm-
ple, ca şi cum deja s-ar fi întâmplat.

Romani 4:17
Dumnezeu „înviază morţii şi... cheamă 
lucrurile care nu sunt ca şi cum ar fi”.

Al doilea punct al versetului este uimitor! Este o 
minciună să vorbeşti despre ceva care „nu este” ca şi 
cum „ar fi”. Oamenii mint adesea. De ce o pot face? 
Dacă tu spui că cerul este violet, cuvântul tău nu va 
schimba culoarea cerului.

Iată un alt motiv pentru care Dumnezeu „nu 
poate” să mintă. Cuvântul Său are superputere. 

Tit 1:2 
„Dumnezeu... nu poate să mintă.”
Isaia 55:11
„Tot aşa şi cuvântul Meu, care iese din 
gura Mea, nu se întoarce la Mine fără 

rod, ci va face voia Mea şi va împlini 
planurile Mele.”

Ce minunat este să te gândeşti la puterea Cuvân-
tului lui Dumnezeu! Isaia ilustrează această putere 
într-un mod unic. Zice că Dumnezeu este ca o ploaie. 
Cum adică?

Isaia 55:10 
„Căci ... ploaia şi zăpada se coboară 
din ceruri şi nu se mai întorc înapoi, 
ci udă pământul şi-l fac să rodească 
şi să odrăslească, pentru ca să dea 
sămânţă semănătorului şi pâine celui ce 
mănâncă.”

Când se întoarce ploaia în cer? Nu înainte să ude 
pământul. Nu înainte să facă florile să crească. Nu 
înainte să-i ajute pe fermier şi pe oamenii flămânzi. 
Aşa este Cuvântul lui Dumnezeu. El spune: „Să fie 
lumină!” Cuvântul Său nu se întoarce înapoi la El 
până nu este lumină. 
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Uneori însă, cuvintele 
lui Dumnezeu întârzie să se 
întoarcă la El. Când Dumne-
zeu a zis: „Să dea pământul 
verdeaţă, iarbă cu sămânţă, 
pomi roditori, care să facă 
rod după soiul lor şi care 
să aibă în ei sămânţa lor pe 
pământ” (Geneza 1:11), acel 
cuvânt a fost eficace imediat; 
dar tot atunci a început un 
proces care este valabil încă, chiar şi la gazonul din 
faţa casei tale. Timp de şase mii de ani, acel cuvânt a 
împodobit frumos câmpurile planetei noastre. 

Este uşor să crezi 
Cuvântul lui Dumnezeu 
când înţelegi puterea aces-
tui Cuvânt. 

În secţiunea urmă-
toare vom discuta despre 
al doilea lucru pe care l-a 
crezut Avraam, şi anume că 
Dumnezeu poate să învieze 
morţii. Era mai greu pen-
tru Avraam să creadă în 

înviere decât este pentru tine. Îţi poţi da seama de ce, 
înainte de a citi secţiunea III?

SECŢIUNEA III

ŢŢi-ai dat seama de ce pentru Avraam era mai greu să creadă în înviere decât pentru 
tine? Cine a fost înviat primul? Ştiai că a fost Moise? Aflăm aceasta din Romani 5 şi 
din cartea lui Iuda. 

Atunci când trăia Avraam, nu avusese loc nicio 
înviere în întreaga istorie a universului. Toţi cei care 
muriseră rămăseseră... morţi. 

Nu circulau povestiri despre oameni care să fi 
înviat. Nu existau versete biblice despre înviere. Nici 
măcar nu exista Biblia.

Cu toate acestea, Avraam a crezut că Dumne-
zeu poate învia pe cineva din morţi. Cum şi-o fi dat 
seama? Era logic. Dacă îţi place logica, gândeşte-te 
astfel: 

Dumnezeu a promis că Isaac va fi tatăl unei mari 
naţiuni. Apoi Dumnezeu porunceşte ca el să fie sacri-
ficat. Înţelegi de ce Avraam a crezut că Dumnezeu o 
să-i învie băiatul? 

Evrei 11:17-19
„Prin credinţă a adus Avraam jertfă pe 
Isaac când a fost pus la încercare, el, care 
primise făgăduinţele cu bucurie, a adus 
jertfă pe singurul lui fiu! El, căruia i se 
spusese: «În Isaac vei avea o sămânţă 
care-ţi va purta numele!» Căci se gândea 
că Dumnezeu poate să învie chiar şi din 
morţi; şi, drept vorbind, ca înviat din 
morţi l-a primit înapoi.”

Deci care sunt cele două lucruri despre Dum-
nezeu pe care Avraam le-a avut în minte? Îţi mai 
aminteşti?

• Dumnezeu poate învia morţii.
• Dumnezeu vorbeşte despre lucrurile care 

nu sunt ca şi cum ar fi, iar apoi ele sunt aduse la 
existenţă. 

Ambele sunt legate de imaginea Cuvântului lui 
Dumnezeu din Isaia 55. Cuvântul lui Dumnezeu are 
putere. Putem să ne încredem în el ca să nu cădem. 
Într-un anumit fel, putem spune că este viu. 

1 Petru 1:23
„Cuvântul lui Dumnezeu... este viu şi... 
rămâne în veac.”
Evrei 4:12
„Cuvântul lui Dumnezeu este viu şi 
lucrător.”

Acum suntem gata să privim la al doilea lucru pe 
care îl putem învăţa din credinţa lui Avraam. Avraam 
a crezut atunci când perspectiva era fără speranţă. 
Când totul părea să zică: „Cuvântul lui Dumnezeu nu 
poate fi crezut”, atunci Avraam a crezut. Şi de aceea el 
a devenit tatăl multor oameni. 

Romani 4:18
„Nădăjduind împotriva oricărei nădejdi, 
el a crezut şi, astfel, a ajuns tatăl multor 
neamuri.”

Ai cunoscut vreodată pe cineva care avea o spe-
ranţă deşartă? Era odată o femeie care spera ca, prin 
hrana foarte scumpă pe care o consuma, să se vindece 

 Singura mea speranţă 
este să mi se dăruiască 
neprihănirea. Este ceea ce-mi 
oferă Dumnezeu. 
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de cancer. S-a sprijinit cu totul pe această speranţă. A 
prins curaj din această speranţă. Dar speranţa aceasta 
era în van. Nu este bine deloc să te bazezi pe o spe-
ranţă falsă. 

Speranţa lui Avraam însă nu era falsă. De ce a 
sperat când totul părea fără speranţă?

Romani 4:18
„Nădăjduind împotriva oricărei nădejdi, 
el a crezut..., după cum i se spusese: «Aşa 
va fi sămânţa ta.»”

Avraam a crezut pentru că Dumnezeu i-a zis aşa. 
Şi, deoarece Cuvântul lui Dumnezeu are putere, era 

suficient. Dacă era nevoie, Dumnezeu l-ar fi înviat 
pe Isaac. Această încredere în puterea nelimitată a 
Cuvântului lui Dumnezeu ne reaminteşte de sutaş, 
despre care deja am învăţat. Aceasta este credinţa. Aşa 
se obţine neprihănirea. 

Dezvoltare: „Credinţa lui Avraam trebuie să ne 
fie pildă; totuşi, cât de puţini vor suporta cu răbdare 
o simplă încercare de reproş pentru păcate care pun 
în pericol bunăstarea veşnică! Cât de puţini primesc 
mustrarea cu umilinţă, profitând de ea!” 

– Mărturii, vol. 4, p. 265

Secţiunea I

1.  Gândeşte-te la cuvântul „rodul” din Mica 6:7. Ce asemănări vezi între jertfa lui Cain şi sacrificarea copiilor 
săvârşită în generaţiile următoare? ________________________________________________  
 ________________________________________________________________________

2.  Când renunţi la ceva preţios pentru a-L sluji pe Domnul Isus, acel sacrificiu plăteşte în vreun fel măcar pentru 
unul dintre păcatele tale? De ce nu? ________________________________________________  
 ________________________________________________________________________

Secţiunea II

3.  De ce „Dumnezeu nu poate să mintă”? ______________________________________________  
 ________________________________________________________________________

4.  Gândeşte-te la câteva exemple din Biblie în care Dumnezeu vorbeşte (fie El Însuşi, fie prin unul din profeţii 
Săi). Cum s-a împlinit Cuvântul Său? ________________________________________________  
 ________________________________________________________________________  
 ________________________________________________________________________   
 ________________________________________________________________________  
 ________________________________________________________________________

Secţiunea III

5.  Citeşte Isaia 55:6,7. Dacă încerci în puterea proprie să asculţi de porunca lui Dumnezeu pentru a renunţa 
la calea ta rea, ştii că este un lucru imposibil de realizat. Cum poţi avea totuşi speranţă în situaţia aceasta 
lipsită de speranţă? (Indiciu: citeşte versetele 10 şi 11). ___________________________________  
 ________________________________________________________________________

6.  „Credinţa lui Avraam trebuie să ne fie pildă”, deoarece credinţa lui a fost testată. Dar credinţa ta? Poţi îndu-
ra un simplu test, cum ar fi mustrarea pentru un păcat? Primeşti mustrarea cu umilinţă şi cu mulţumire? 
 ________________________________________________________________________

7.  Cum ai putea avea o credinţă ca cea a lui Avraam? ______________________________________  
 ________________________________________________________________________

ÎNTREBĂRI DE REFLECŢIE
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CC um au auzit despre Isus oamenii dintr-un sat îndepărtat din Laos, o ţară comu-
nistă? Boonpranee Wannadee, preşedintele Bisericii Adventiste din Lao, a desco-
perit că mulţi ascultau radioul creştin. Iată istoria. 

Într-o zi, am primit mai multe scrisori trimise de 
oamenii dintr-un sat de munte din regiunea nordică 
Hmong, în care se solicitau profesori care să-i înveţe 
mai multe despre Dumnezeul adevărat, despre care 
aflaseră ascultând la „micile cutii negre”.

Song Somboon, un misionar ASAP cu care 
lucram, era bucuros să afle de aceste scrisori, întrucât 
proveneau din satul în care el crescuse. 

– Ai vrea să fii ghidul meu când merg acolo? l-am 
întrebat. 

– Desigur, mi-a spus el. Dar acum e sezonul ploios. 
– Nu mai putem amâna. Vom merge îndată, 

pentru că la Domnul toate lucrurile sunt cu putinţă, 
am insistat eu. 

După o lungă călătorie, Song a oprit maşina şi a 
început să descarce portbagajul plin de Biblii şi alte 
materiale evanghelistice. 

– Unde este satul? am întrebat, uitându-mă 
împrejur înspre vasta junglă. 

Song a arătat către o cărare abruptă şi noroioasă 
care urca în sus pe munte, pe care era imposibil să 
conduci maşina. Am legat strâns bagajele la spate şi 
am început urcuşul prin ploaia care şiroia. La fiecare 
patruzeci de metri ne opream pentru a ne curăţa cu 
un băţ noroiul de pe talpa încălţămintei. Uzi, mur-
dari şi epuizaţi, continuam să punem un pas în faţa 
altuia pe cărarea piezişă. După un drum de o oră, 
am dat de o poiană unde erau tăiaţi copaci şi unde se 
găseau câteva adăposturi. Ploaia continua să toarne, 
aşa că ne-am decis să ne oprim şi să ne odihnim. 

– Trebuie să ne rugăm Domnului să trimită pe 
cineva să ne ajute, a spus Song gâfâind. 

Am îngenuncheat şi ne-am deschis inimile 
înaintea lui Dumnezeu, cerându-I putere şi călăuzire 
pentru fiecare pas al călătoriei noastre misionare. 

Pe când luam o gustare şi mai discutam, un sătean 
a trecut prin preajmă. Am sărit şi l-am întrebat: 

– Cât mai e până în sat?
A clătinat din cap şi a spus: 
– Mai sunt cel puţin două ore de călătorie în 

condiţiile astea.
I-am aruncat o privire prietenului meu şi l-am 

văzut oftând. Ne întrebam cum vom mai putea căra 
acele bagaje grele restul călătoriei. Va trimite Dumne-
zeu pe cineva să ne ajute?

Ştiind ce ne aştepta, am pornit la drum, sperând 
să ajungem în sat înainte de căderea nopţii. „Doamne 
Isuse, trimite pe cineva să ne ajute!”, continuam eu să 
mă rog în gând.

(Va urma)

Provocare: Cât de multe radiouri poţi dărui? 
Milioane de budişti, animişti şi comunişti, 
a căror viaţă este prinsă în sclavie spirituală 
şi lipsă de sens, pot auzi vestea cea bună şi 
pot descoperi o viaţă abundentă în Isus prin 
undele radio. Darul tău va ajuta la cumpărarea 
de radiouri pentru toate satele din regiunile 
îndepărtate, pentru a primi mesajul dătător de 
viaţă al Cuvântului lui Dumnezeu.

Cere catalogul ASAP sau accesează-l on-line 
pentru a afla nevoile curente ale misiunii. 
Darul tău va fi folosit în totalitate pentru 
acest proiect. 

www.asapministries.org • 1-866-365-3541

Capitole  
de credinţă
Chiar la timp – partea întâi
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Conexiune istorică
Îndreptăţirea prin credinţă – partea întâi
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CC redinţa în Hristos este singura condiţie pentru ca îndreptăţirea să fie primită; şi 
darul acesta este oferit numai acelora care îşi recunosc starea păcătoasă şi nevoia 
după harul nemeritat. Meritele sângelui lui Hristos sunt prezentate înaintea Ta-

tălui, ca dar pentru iertarea păcatelor oamenilor. Când păcătoşii Îl caută pe Dumnezeu 
şi, în pocăinţă, îşi recunosc păcatul, El le iartă fărădelegile, le anulează pedeapsa şi îi 
primeşte în comuniune cu Sine ca şi cum nu ar fi păcătuit niciodată. El le împărtăşeşte 
neprihănirea lui Hristos. 

Credinţa care Îl acceptă pe Hristos ca singurul 
capabil să-i salveze în mod absolut pe toţi cei care vin 
la Dumnezeu prin El înseamnă încredere perfectă. A 
avea convingeri intelectuale nu este suficient. Apos-
tolul Iacov scria: „Tu crezi că Dumnezeu este unul, 
şi bine faci, dar şi dracii cred… şi se înfioară!” Mulţi 
cred că Hristos a murit pentru păcatele lumii, dar nu 
îşi însuşesc acest adevăr pentru sufletele lor. Inimile 
lor nu s-au angajat în serviciul Domnului, iar în viaţa 
lor nu a avut loc nicio reformă. Ei nu sunt sfinţiţi 
prin adevărul pe care îl spun cu buzele. Neavând cre-
dinţa care lucrează prin dragoste şi care purifică sufle-
tul, niciun bine real nu apare în viaţa lor. „Avraam, 
părintele nostru, n-a fost el socotit neprihănit prin 
fapte când a adus pe fiul său Isaac jertfă pe altar?” a 
întrebat apostolul. „Vezi că credinţa lucra împreună 

cu faptele lui şi, prin fapte, credinţa a ajuns desăvâr-
şită. Astfel s-a împlinit Scriptura care zice: «Avraam a 
crezut pe Dumnezeu, şi i s-a socotit ca neprihănire» şi 
el a fost numit «prietenul lui Dumnezeu».”

Jertfa lui Isaac a fost hotărâtă de Dumnezeu ca o 
prefigurare a sacrificiului Fiului Său. Isaac a fost tipul 
Fiului lui Dumnezeu, care S-a oferit ca jertfă pentru 
păcatele lumii. Dumnezeu dorea să imprime în min-
tea lui Avraam Evanghelia salvării oamenilor. Pentru 
a-i transmite acest adevăr şi pentru a-i testa credinţa, 
i-a cerut să îl sacrifice pe scumpul său fiu, Isaac. 

Toată agonia pe care Avraam a îndurat-o pe par-
cursul acestei încercări teribile a fost pentru a-l face să 
înţeleagă planul mântuirii pentru omul căzut. A fost 
făcut să înţeleagă prin propria experienţă cât de mare 
era renunţarea infinitului Dumnezeu când a dat pe 
Fiul Său să salveze omul de la ruină.

Pentru Avraam nu era o durere sufletească mai 
mare decât aceea de a asculta de porunca sacrificării 
fiului său. Dar el şi-a încins cu tărie sufletul, gata de 
a acţiona după cum Dumnezeu îi cerea. Cu inima 
zdrobită şi mâna tremurândă, a luat focul, în timp ce 
Isaac a întrebat: „Iată focul şi lemnele, dar unde este 
mielul pentru arderea-de-tot?” Dar Avraam nu putea 
încă să-i spună! Tată şi fiu au construit altarul şi a 
sosit momentul teribil când Avraam avea să-i dez-
văluie motivul agoniei pe care a trăit-o pe parcursul 
întregii călătorii – Isaac însuşi urma să fie victima. 

 A fost făcut să înţeleagă 
prin propria experienţă cât de 
mare era renunţarea infinitului 
Dumnezeu când a dat pe Fiul Său 
să salveze omul de la ruină. 
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ÎNTREBĂRI DE REFLECŢIE
1.  Care este singura condiţie pentru a primi îndreptăţirea? __________________________________  

 ________________________________________________________________________

2.  Care sunt cele două lucruri pe care trebuie să le recunoaştem înainte de a primi îndreptăţirea?  _______  
 ________________________________________________________________________

3.  Care sunt cele patru lucruri pe care Isus le face pentru cei păcătoşi care Îl caută pe Dumnezeu şi, în pocăinţă 
umilă, îşi mărturisesc păcatele? ___________________________________________________  
 ________________________________________________________________________  
 ________________________________________________________________________

4.  Mulţi cred că Isus a murit pentru păcatele lumii, dar ei nu au o credinţă reală, salvatoare şi personală. Care 
sunt patru indicii care te-ar putea ajuta să vezi dacă ai făcut această greşeală? ___________________  
 ________________________________________________________________________  
 ________________________________________________________________________

5.  Cum ştim că Avraam a avut o credinţă reală? Evrei 11:17-19; Iacov 2:14-24 ______________________  
 ________________________________________________________________________

6.  De ce i-a cerut Dumnezeu lui Avraam să-l jertfească pe Isaac? _______________________________  
 ________________________________________________________________________  
 ________________________________________________________________________

7.  Descrie caracterul lui Dumnezeu, aşa cum reiese din istoria lui Avraam şi Isaac. ___________________  
 ________________________________________________________________________

8.  Ţi-a provocat vreuna din cerinţele lui Dumnezeu durere sufletească? __________________________  
 ________________________________________________________________________

9.  Citeşte cu atenţie Geneza 22:1-19. Cum te ajută exemplul conformării prompte a lui Avraam să alegi asculta-
rea de Dumnezeu? ____________________________________________________________  
 ________________________________________________________________________  
 ________________________________________________________________________

Isaac nu era un puşti; era un tânăr în toată pute-
rea cuvântului. Putea să refuze să se supună planului 
tatălui său, dacă ar fi dorit; nici măcar nu a încer-
cat să-l convingă să facă altfel. El s-a supus. Credea 
în dragostea tatălui său şi era convins că el nu ar fi 
făcut un lucru atât de cumplit dacă Dumnezeu nu 
i-ar fi cerut. Mâinile tremurânde, pline de iubire ale 
tatălui milos l-au legat pe Isaac, pentru că aşa a zis 

Dumnezeu. Fiul se lasă sacrificat pentru că el crede în 
integritatea tatălui. Dar când totul era gata, când cre-
dinţa tatălui şi supunerea fiului sunt complet încer-
cate, îngerul lui Dumnezeu opreşte mâna ridicată a 
lui Avraam, spunându-i că este suficient. „Ştiu acum 
că te temi de Dumnezeu, întrucât n-ai cruţat pe fiul 
tău, pe singurul tău fiu, pentru Mine.” 

– The Youth’s Instructor, 1 martie 1900
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FF regata magnificens este una dintre pasările care îşi petrec cel mai mult 
timp în zbor. Creatorul a înzestrat-o, nu din întâmplare, cu un corp 
perfect aerodinamic, cu o deschidere a aripilor de aproximativ 

doi metri şi cu o greutate a corpului de doar 1,3 kg. 
Fregatele hărţuiesc adesea alte păsări până ce 

acestea lasă să le cadă din cioc mâncarea, pe care ele o 
preiau în grabă. Coada lungă şi bifurcată le conferă o 
deosebită agilitate în aer atunci când prind din zbor 
hrana care cade de la alte păsări, chiar şi înainte de 
a atinge suprafaţa apei! Şicanele acestea le folosesc 
şi cu suratele lor, astfel că şi-au dobândit denumirea 
de „războinice”, după navele de război sau fregatele 
folosite cu secole în urmă. 

Cercetătorii au descoperit că fregatele, de multe 
ori, sunt purtate de vânt zile întregi, ca nişte zmeie 
care întârzie pe cer, aterizând în copaci sau pe stânci 
doar pentru a dormi, a construi cuiburi sau pentru 
împerechere. Acest zbor continuu nu este întâmplă-
tor. Ele nu pot să-şi ia zborul de pe o suprafaţă plană 
– de pe suprafaţa apei sau a solului. Nu sunt echipate 
pentru mers sau pentru înot. Zborul este însă altceva. 
Cei care zăresc culoarea aripilor lor cu reflexe irizante 
de violaceu şi negru închis, care se ridică în zbor, pot 
cunoaşte astfel direcţia vântului. Mulţi reuşesc să pre-
zică o schimbare a vremii observând comportamentul 
acestor graţioase „maşini”, care se avântă în zbor cu 
ajutorul curenţilor calzi.

Un alt 
comportament 
neîntâmplător 
este acela al 
zăbovirii tine-
relor fregate în 
cuiburi pentru 
o perioadă de 
11 luni. Astfel, 
ele petrec în 
cuib o perioadă 

mai lungă decât orice 
altă pasăre. Puii de 
fregată cresc în grabă şi 
curând sunt la fel de mari ca adulţii. 
Dar nu ştiu să zboare – totuşi trebuie să 
mănânce. Aşa că puii mari stau uneori multe 
ore sub soarele arzător în aşteptarea hranei 
aduse de părinţi. Nu întâmplător, Creatorul lor i-a 
programat să îşi ascundă capul sub corp (par morţi), 
economisind fiecare dram de energie până la momen-
tul sosirii mamei. Atunci capul imensului pui răsare 
cerând hrană. Când mama îşi deschide pliscul, puiul 
îşi înfige ciocul pe gâtul mamei şi-şi umple burta cu 
hrana regurgitată de ea. 

Bărbătuşul nu are pene sub cioc, pe piept, pe 
burtă, ci mai degrabă o pată roşie de piele golaşă, ca 
un balon roşu pe care îl poate umple cu aer timp de 
20-25 de minute, până ajunge de mărimea unui cap 
de om!

Dumnezeu, în mod evident, i-a rezervat femelei 
plăcerea de a se bucura de aceste culori. Ea îşi alege 
partenerul care i se pare cel mai arătos şi se caţără pe 
creangă, lângă el. Nu din întâmplare, Dumnezeu 
le-a hărăzit acest comportament pentru a-i aduce 
împreună; tot astfel, Creatorul plănuieşte căi prin 
care şi nevoile noastre sunt satisfăcute. 

De fapt, planul lui Dumnezeu pentru viitorul 
creaturilor Sale include şi un nou pământ, unde nici 
fiinţele umane, şi nici pasările nu vor mai fura una de 
la alta. Cel mai minunat este că El a rânduit o cale, 
nu din întâmplare, ca prin Fiul Său, toţi să poată 
alege să fie acolo. 

 Articol folosit cu permisiunea autorului, Juanita Kretschmar.

Bazele creaţiei
Nu din întâmplare: fregatele
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Victoria revine celor care nu 
consideră că problemele lor sunt 
prea mari pentru ca Dumnezeu să 
le poată soluţiona.

SECŢIUNEA I

FFoarte mulţi oameni doresc să aibă mai multă credinţă. Ce ai gândi dacă ai afla că 
poţi avea atât de multă credinţă pe cât îţi doreşti? Cum a devenit Avraam un om 
al credinţei? Ştiai că tatăl său era un idolatru?
Iosua 24:2
„Terah, tatăl lui Avraam... slujea altor 
dumnezei.” 

Tocmai de aceea Dumnezeu îl consideră pe 
Avraam un exemplu de credinţă. El a învăţat cum să 
creadă în mijlocul necredincioşilor. A învăţat să fie 
credincios în mijlocul apostaziei. Nu a beneficiat de 
o educaţie prea bună, dar rezultatul a fost bun. Şi a 
fost aşa pentru că a crezut. 

Cu alte cuvinte, Avraam a devenit un exemplu 
frumos despre cum poate credinţa să repare viaţa 
umană alterată şi despre cum poate ea schimba 
complet o persoană. Atât în Vechiul, cât şi în Noul 

Testament, Dumnezeu îl foloseşte pe Avraam ca 
exemplu de om imperfect, care învaţă să trăiască 
prin credinţă. 

Să observăm şi alte aspecte ale credinţei lui 
Avraam. 

Gândiţi-vă la următoarele: Avraam a încer-
cat preţ de mulţi ani să aibă un copil. Dar Sara şi 
Avraam nu au avut copii. Când Dumnezeu i-a spus 
că Sara va avea un copil, Avraam putea să raţioneze 
astfel: „Dar Sara şi cu mine nu putem avea copii. 
Doar am încercat atâţia ani. Dacă Dumnezeu putea 
să o facă să conceapă, El ar fi făcut de mult timp 
aceasta pentru ea.”

Cum lucrează credinţa

 Chiar la timp – partea a doua

Îndreptăţirea prin credinţă – partea a doua

 Nu din întâmplare: broaştele

DIN CUPRINS: A–4

Text de memorat: | Marcu 6:5,6
„N-a putut să facă nicio minune 
acolo, ci doar Şi-a pus mâinile peste 
câţiva bolnavi şi i-a vindecat. Şi Se 
mira de necredinţa lor. Isus străbătea 
satele dimprejur şi învăţa pe norod.”

Nu este un lucru uşor să primeşti nepreţuita comoară 
cerească a vieţii veşnice. Nimeni nu poate face acest lucru 

dacă în acelaşi timp se lasă dus de curentul lumii.

Cum lucrează
CREDINŢA

28 ianuarie
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O asemenea gândire pare să fie logică, dar ignoră 
cele două lucruri pe care Avraam le păstra în minte: 
Dumnezeu nu poate minţi şi Cuvântul Său are putere 
absolută!

Avraam nu se mai gândea la eşecurile şi la trecu-
tul său. Nu mai băga în seamă slăbiciunea sa. El avea 
totuşi aproximativ o sută de ani. Poate ai şi tu o bunică 
sau o străbunică de nouăzeci de ani. Ţi-o poţi imagina 
însărcinată? Sau îţi poţi imagina bunicul ca fiind tăticul 
unui bebeluş? Este prea neputincios. Are trupul obosit. 

Tot aşa de neputincios era şi Avraam. Dar nu s-a 
gândit la slăbiciunea proprie sau a soţiei sale. 

Romani 4:19
„Şi, fiindcă n-a fost slab în credinţă, 
el nu s-a uitat la trupul său, care era 

îmbătrânit – avea aproape o sută de ani 
– nici la faptul că Sara nu mai putea să 
aibă copii.”

Într-un sens, şi noi suntem ca Avraam. Când vine 
vorba de vieţuire sfântă, noi suntem slabi. Istoricul 
nostru atestă că nu putem face mai mult, chiar dacă 
am încercat ani la rând. Cum am proceda dacă Dum-
nezeu ne-ar spune: „De-acum vei trăi o viaţă sfântă”? 
Ne vom mai gândi la slăbiciunea noastră, la istoria 
căderilor noastre? Dacă da, înseamnă că avem „cre-
dinţă slabă”. Victoria revine celor care nu consideră că 
problemele lor sunt prea mari pentru ca Dumnezeu 
să le poată soluţiona.

Aşa s-a întâmplat cu Avraam; se poate întâmpla şi 
cu noi. 

SECŢIUNEA II

NNe putem împiedica de lucruri mărunte. Oamenii se împiedică de rădăcinile unui 
copac, care sunt doar puţin deasupra solului, sau de suprafeţe cu mozaic atunci 
când nu observă nişte denivelări foarte mici. Ţi s-a întâmplat şi ţie? 

Aşa se întâmplă şi cu făgăduin-
ţele. Ele nu sunt făcute cu intenţia 
de a ne împiedica. Ele nu au rolul 
de a ne face să cădem, aşa cum 
se întâmplă când ne împiedicăm 
de o rădăcină de copac ieşită mai 
în afară. Dar multă lume cade pe 
calea credinţei împiedicându-se 
de făgăduinţe. Poate te întrebi ce 
înseamnă aceasta? Să citim un alt 
verset despre credinţa lui Avraam. 

Romani 4:20
„El nu s-a îndoit de făgăduinţa lui Dum-
nezeu, prin necredinţă, ci, întărit prin 
credinţa lui, a dat slavă lui Dumnezeu.”

Cum ne împiedicăm de o făgăduinţă? Atunci 
când nu-i ieşim în întâmpinare dacă ne apare pe cale. 
Dacă Dumnezeu spune ceva, putem vorbi şi acţiona 
ca şi când este cu totul adevărat şi demn de crezare. 
Aşa „ieşim în întâmpinarea” unei promisiuni. 

Şi cum ne împiedicăm de o făgăduinţă? Prin 
necredinţă, vorbind şi acţionând ca şi cum Cuvântul 
lui Dumnezeu nu ar fi adevărat.

Ai auzit de credinţă de multe ori. Ai auzit şi de 
„ne credinţă”? Biblia are multe de povestit la acest 
capitol.

Uneori, ucenicii s-au împiedicat 
de făgăduinţe. Când Isus a făgăduit 
că, după ce va muri, va învia a treia 
zi, acea promisiune i-ar fi putut 
ajuta foarte mult. În schimb, ei s-au 
poticnit. Ascultaţi ce zice Isus despre 
aceasta:
Marcu 16:14
„În sfârşit, S-a arătat celor 
unsprezece când şedeau la masă 
şi i-a mustrat pentru necredinţa 

şi împietrirea inimii lor, pentru că nu 
crezuseră pe cei ce-L văzuseră înviat.”

Căderea ucenicilor era rezultatul necredinţei lor. 
Când au fugit şi s-au ascuns, ei au acţionat ca şi când 
cuvintele lui Isus nu ar fi fost adevărate. Când L-a 
renegat pe Domnul său, Petru a vorbit ca şi când nu 
credea. Şi Isus i-a mustrat pe ucenici că s-au împiedi-
cat de făgăduinţa Sa. Le dăduse Cuvântul Său. Ei ar fi 
trebuit să-L creadă.

De ce i-a mustrat Isus când ei se simţeau deja 
destul de rău? Un motiv este acela că necredinţa este 
foarte distructivă. Poate opri fluxul puterii lui Dum-
nezeu către Pământ. În unele oraşe, Isus nu putea face 
multe minuni şi aceasta din cauza oribilei puteri a 
necredinţei. 

 Necredinţa 
blochează puterea 
lui Dumnezeu de a 
acţiona. 
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Matei 13:58
„Şi n-a făcut multe minuni în locul 
acela, din pricina necredinţei lor.”
Marcu 6:5,6
 „N-a putut să facă nicio minune acolo, 

ci doar Şi-a pus mâinile peste câţiva bol-
navi şi i-a vindecat. Şi Se mira de necre-
dinţa lor. Isus străbătea satele dimprejur 
şi învăţa pe norod.”

SECŢIUNEA III

AAm învăţat multe despre credinţa lui Avraam. Am aflat că păstra în minte două 
idei: Cuvântul lui Dumnezeu este şi creativ, şi dătător de viaţă. Am aflat că 
Avraam nu s-a gândit la slăbiciunea sa sau la întâmplările din trecut, din moment 

ce a avut o făgăduinţă de la Dumnezeu. 
Am aflat despre Avraam că avea o credinţă mare, 

la fel ca sutaşul şi femeia cananeancă. Mai avem încă 
ceva de învăţat. Ştiai că Biblia vorbeşte despre o men-
talitate a credinţei? Mentalitatea credinţei este a rosti 
ceea ce crezi. Şi noi toţi ar trebui să avem mentalitatea 
credinţei. 

2 Corinteni 4:13
 „Însă fiindcă avem acelaşi duh de cre-
dinţă, potrivit cu ceea ce este scris: «Am 
crezut, de aceea am vorbit!» şi noi cre-
dem, şi de aceea vorbim.”

Aici întâlnim un verset biblic foarte practic! Mai 
jos avem câteva exemple despre cum să practicăm 
mentalitatea credinţei folosind două făgăduinţe:

Matei 28:20 
„Şi învăţaţi-i să păzească tot ce v-am 
poruncit. Şi iată că Eu sunt cu voi în 
toate zilele, până la sfârşitul veacului.”
Romani 8:28
„De altă parte, ştim că toate lucrurile lu-
crează împreună spre binele celor ce iu besc 
pe Dumnezeu, şi anume spre bi nele celor 
ce sunt chemaţi după planul Său.”

Să ne exercităm credinţa în locul necredinţei
Exemplul nr. 1: Tu crezi că Isus este cu tine până 

la sfârşit pentru că El a spus aşa în Matei 28:20. 
Când eşti ispitit să te simţi descurajat, dacă spui: 
„Salvatorul meu este cu mine, nu mă voi descuraja”, 
aceasta este mentalitatea credinţei. Spui ceea ce crezi. 
Şi dacă te plângi şi te tângui ca şi cum Dumnezeu 
nu-ţi poartă de grijă, vorbeşti cu necredinţă.

Exemplul nr. 2: Crezi că toate lucrurile lucrează 
împreună spre binele celor care Îl iubesc pe Dumne-
zeu pentru că El a spus aşa în Romani 8:28. Când se 
întâmplă ceva care pare să fie rău, dacă zici: „Nu ştiu 

cum, dar sunt sigur că Dumnezeu va folosi această 
tragedie pentru binele meu”, aceasta este mentalitatea 
credinţei. Dar dacă spui: „Oh, de ce a îngăduit Dum-
nezeu să mi se întâmple asta? Nu-mi vine să cred că 
m-a lăsat să experimentez aşa ceva!”, tu exprimi astfel 
mentalitatea necredinţei.

Şi nu uita, necredinţa blochează puterea lui Dum-
nezeu de a acţiona.

Avraam avea mentalitatea credinţei. El a dat slavă 
lui Dumnezeu pentru făgăduinţa de a avea un fiu, 
chiar dacă nu se simţea în stare să-l aibă. 

Romani 4:20
„El nu s-a îndoit de făgăduinţa lui Dum-
nezeu, prin necredinţă, ci, întărit prin 
credinţa lui, a dat slavă lui Dumnezeu.”

Tu Îi dai slavă lui Dumnezeu atunci când nu te 
simţi în stare să o faci? Şi dacă descoperi în tine un 
amestec de credinţă şi necredinţă? Am o veste bună 
pentru astfel de persoane. Dacă vei vorbi în acord cu 
partea din tine care crede şi Îi vei cere lui Dumnezeu 
să aibă grijă de partea care nu crede, Dumnezeu va 
asculta rugăciunea.

Marcu 9:24
„Îndată, tatăl copilului a strigat cu 
lacrimi: «Cred, Doamne! Ajută necredin-
ţei mele!»”

Citeşte următorul comentariu inspirat făcut pe 
marginea acestui pasaj biblic. Este una dintre cele 
mai încurajatoare declaraţii pe care le vei găsi vreo-
dată. Într-adevăr, Dumnezeu răsplăteşte mentalitatea 
credinţei chiar şi atunci când o găseşte la cineva care 
se luptă cu îndoiala.

„Dacă poţi face ceva, fie-Ţi milă de noi şi aju-
tă-ne!” Câte suflete apăsate de păcat au înălțat 
această rugăciune! Şi tuturor, Mântuitorul milostiv le 
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răspunde: „Dacă poţi... totul este cu putinţă celui care 
crede.” Credinţa este aceea care ne pune în legătură 
cu cerul şi ne dă puteri pentru a ne lupta cu forţele 
întunericului. În Hristos, Dumnezeu i-a asigurat 
omului mijloacele pentru a birui orice trăsătură 
păcătoasă şi a rezista oricărei ispite, oricât de puter-
nică ar fi. Dar mulţi simt că le lipseşte credinţa şi, 
din cauza aceasta, stau departe de Hristos. Faceţi ca 
aceştia, în deznădejdea şi necredinţa lor, să se predea 
harului Mântuitorului lor milostiv. Să nu privească la 
ei, ci la Hristos. Acela care i-a vindecat pe bolnavi şi a 
scos demoni când umbla printre oameni este ace-
laşi Mântuitor puternic şi astăzi. Credinţa vine prin 
Cuvântul lui Dumnezeu. Însuşiţi-vă făgăduinţa Sa: 
„Pe cel ce vine la Mine, nu-l voi izgoni afară” (Ioan 
6:37). Aruncaţi-vă la picioarele Sale şi strigaţi: „Cred, 

Doamne! Ajută necredinţei mele!” Niciodată nu vei 
pieri dacă faci astfel, niciodată! – Viaţa lui Iisus, pp. 
369, 370

De ce să nu mergi la Isus chiar acum şi să Îl rogi 
să-ţi dea ajutorul de care ai nevoie?

Dezvoltare: „Luaţi cuvântul lui Hristos ca 
siguranţă. Nu v-a invitat El să veniţi la El? Nu vă 
îngăduiţi niciodată să vorbiţi într-un mod deznădăj-
duit, descurajat. Dacă faceţi astfel, veţi pierde mult. 
Privind la aparenţe şi plângându-vă atunci când se 
ivesc greutăţi şi tensiuni, daţi dovadă de o credinţă 
slabă, bolnăvicioasă. Vorbiţi şi acţionaţi ca şi când 
credinţa voastră ar fi invincibilă. Domnul are resurse 
îmbelşugate; a Lui este lumea. Priviţi spre ceruri prin 
credinţă. Priviţi spre El, care are lumină, putere şi 
eficienţă.” – Evanghelizarea prin literatură, p. 115 

Secţiunea I

1.  Cunoşti vreun creştin care are o rudă ca Terah – unul care nu-L urmează pe Dumnezeu? Poate eşti chiar tu 
acel creştin! Cum ai putea tu sau acea persoană să devii un model de trăire creştină, ca Avraam? _______

  ________________________________________________________________________

2.  De ce Biblia deţine atâtea informaţii şi despre vieţile altor oameni în afară de Isus? Ce concluzii eronate am 
putea trage dacă nu am avea la îndemână relatările unor oameni imperfecţi ca Avraam?

  ________________________________________________________________________

3.  Avraam nu a ţinut cont de vârsta lui înaintată când a ales să creadă făgăduinţa lui Dumnezeu că va avea un 
fiu. Care sunt acele lucruri din viaţa ta la care nu ar trebui să te mai gândeşti dacă ar fi să Îl crezi pe Dumne-
zeu pe cuvânt? ______________________________________________________________

Secţiunea II

4.  Gândeşte-te când te-ai împiedicat ultima oară de o făgăduinţă. Când se va întâmpla o situaţie asemănătoa-
re, cum ai putea să acţionezi mai bine? ______________________________________________

  ________________________________________________________________________

Secţiunea III

5.  Lecţia aceasta ne dă două exemple practice despre cum ne putem încrede în făgăduinţele lui Dumnezeu. 
Să facem acelaşi lucru cu alte două pasaje biblice. 2 Corinteni 12:9 este unul dintre ele, iar pe celălalt îl poţi 
alege tu. Cum ai putea să vorbeşti şi să te rogi în aşa fel încât să potriveşti credinţa ta cu aceste făgăduinţe?

  ________________________________________________________________________

  ________________________________________________________________________

6.  Scrie pe o foaie de hârtie, în cuvintele tale, paragraful din Evanghelizarea prin literatură.

  ________________________________________________________________________

ÎNTREBĂRI DE REFLECŢIE
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Capitole  
de credinţă
Chiar la timp – partea a doua

29

Misionarul Boonpranee Wannadee, preşedintele Bisericii Adventiste din Lao, 
călătorea împreună cu misionarul ASAP Song Somboon către satul natal al lui 
Song. Sătenii doreau să afle mai mult despre Dumnezeul adevărat despre care 

auziseră la radio. Urcând pe poteca abruptă şi alunecoasă, drumul a devenit extenuant, 
întrucât purtau rucsaci plini cu cărţi şi Biblii. Astfel, cei doi misionari s-au oprit să-I 
ceară Domnului să le trimită un ajutor. Iată povestirea în continuare.

La puţin timp după ce ne-am rugat, am văzut un 
cuplu urcând spre noi. Song s-a apropiat să vadă mai 
bine. 

– Cred că îmi sunt rude, a spus el. 
După înfăţişare, cei doi păreau obo-

siţi, ca după un drum lung. Song nu mai 
putea de bucurie. A alergat în întâmpina-
rea lor ca să-i salute şi, într-adevăr, erau 
rudele sale, pe care nu le mai văzuse de 
mulţi ani. 

– Unchiu’, mătuşa, voi sunteţi? a 
întrebat Song.

– Da, chiar noi! au răspuns ei, salu-
tându-l cu bucurie. 

Unchiul lui Song ne-a spus că merge 
să ia maşina din garajul din oraş. După ce a aflat că 
ne îndreptăm către sat, unchiul lui Song ne-a asigurat 
că maşina lor poate înfrunta un asemenea drum şi 
ne-a promis că ne vor duce ei când se vor întoarce. 
Eram atât de fericiţi să auzim astfel de veşti! 

Puţin mai târziu, înfruntam drumul alunecos 
şi moale în maşina lor. În timp ce călătoream, am 

început să mă îngrijorez 
că aş putea fi arestat 
dacă predic în acest sat. 
Şefii locali din acele 
sate se simţeau adesea 
ameninţaţi de creştinii 
care veneau să împăr-
tăşească Evanghelia şi 
uneori le cereau auto-
rităţilor comuniste să-i 
aresteze pe evangheliştii 
care veneau să predice 
în satele lor fără per-
misiune oficială. Mă 

întrebam dacă unchiul lui Song ştia dacă şeful satului 
era deschis către creştinism. 

– Crezi că voi avea probleme cu 
autorităţile dacă voi spune ceva despre 
Isus? l-am întrebat. 

Unchiul a zâmbit şi a spus: 
– Eu sunt şeful satului şi sigur nu te 

voi aresta!
Vestea aceasta ne-a surprins pe mine 

şi pe Song. Pe când Song îl întreba cum 
este să fii şef şi cum este satul pe care-l 
conducea, eu cugetam la cât de minunat 
este Dumnezeu. Simţeam prezenţa Sa 
cum ne conducea şi cum ne suprave-
ghea. Cum am ajuns în sat, şeful a făcut 

cunoscută sătenilor sosirea noastră. Ei au pregătit o 
festivitate de bun-venit ca pentru nişte oaspeţi impor-
tanţi. Erau nerăbdători să întâlnească pastorii creş-
tini pentru care mulţi dintre ei se rugaseră. Am avut 
întâlniri cu şapte familii din sat, care studiaseră deja 
despre Dumnezeu prin intermediul emisiunilor radio 
şi doreau botezul. Şeful şi familia sa erau printre cei 
care Îl iubeau pe Dumnezeu şi se considerau creştini. 

Pe când lăsam în urmă satul, ne bucuram de 
călăuzirea minuţioasă a lui Dumnezeu în toată această 
călătorie. În următoarele opt luni, Song a vizitat satul 
de mai multe ori. Dumnezeu i-a binecuvântat cu 
înfiinţarea unei grupe de închinători care se întâlneşte 
în fiecare Sabat dimineaţa. 

(Sfârşit)
Rugaţi-vă pentru călăuzire: Iubit Tată ceresc, Îţi 

încredinţez căile mele! Te rog să continui să ne arăţi 
voia Ta, mie şi misionarilor ASAP, pas cu pas, zi de zi! 

Pentru a afla mai multe detalii despre ASAP Ministries sau pentru a şti 
cum să ajutaţi la înaintarea Cuvântului lui Dumnezeu în Asia de Sud, 
vizitaţi www.asapministries.org sau sunaţi la 1-866-365-3541.

Crezi că voi 
avea probleme 
cu autorităţile 
dacă voi spune 

ceva despre 
Isus?
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Conexiune istorică
Îndreptăţirea prin credinţă – partea a doua 

30

AA ctul de credinţă al lui Avraam este înregistrat în Scriptură pentru beneficiul 
nostru. Ne învaţă o măreaţă lecţie despre încrederea în cerinţele lui Dumne-
zeu, oricât de tranşante şi de dificile ar fi; îi învaţă pe copii ascultarea absolută 

de părinţi şi de Dumnezeu. Privind la ascultarea lui Avraam, noi înţelegem că nimic nu 
este prea preţios pentru a fi dăruit lui Dumnezeu. 

Dar mulţi nu ştiu ce înseamnă lepădarea de sine 
şi sacrificiul de dragul lui Hristos. Dacă Dumnezeu 
le-ar vorbi cum i-a vorbit lui Avraam şi ar spune: 
„Renunţă la posesiunile tale, la beneficiile temporare 
primite de la Mine, pentru a face să avanseze lucra-
rea Mea”, ei ar fi surprinşi şi ar gândi că Dumnezeu 
nu poate fi chiar atât de categoric. Dumnezeu ştia 
cui îi adresează chemarea atunci când l-a chemat pe 
Avraam. Avraam ştia că Cel credincios şi adevărat 
i-a poruncit, Cel ale cărui făgăduinţe sunt adevărate. 
Dacă Dumnezeu i-ar fi poruncit să-şi ofere aurul, 
argintul şi chiar viaţa, el aşa ar fi făcut, fiind conştient 
că nu Îi dă decât ceea ce Îi aparţine Lui. 

Durerea îndurată de Avraam în cele trei zile de 
încercare îi era destinată atât lui, pentru a învăţa lecţia 
credinţei şi a ascultării totale, cât şi nouă, pentru a 
putea înţelege renunţarea de Sine a Tatălui atunci 
când Şi-a dat Fiul pentru omenirea vinovată. Dum-
nezeu L-a predat pe Fiul Său chinurilor crucificării, 
ca omul vinovat să poată trăi. Legiuni de îngeri au 
fost martori ai suferinţelor lui Hristos, dar nu li s-a 
permis să intervină, ca în cazul lui Isaac. Nu a fost 
auzită nicio voce care să oprească sacrificiul. Scumpul 
Fiu al lui Dumnezeu a fost batjocorit, ridiculizat şi 
chinuit până când Şi-a dat ultima suflare. Ce dovadă 
mai mare de milă şi dragoste ar fi putut Dumnezeu 
să ofere? „El, care n-a cruţat nici chiar pe Fiul Său, ci 
L-a dat pentru noi toţi, cum nu ne va da fără plată, 
împreună cu El, toate lucrurile?” 

Apostolul Pavel spune: „Dacă mărturiseşti deci cu 
gura ta pe Isus ca Domn şi dacă crezi în inima ta că 
Dumnezeu L-a înviat din morţi, vei fi mântuit. Căci 
prin credinţa din inimă se capătă neprihănirea şi prin 
mărturisirea cu gura se ajunge la mântuire, după cum 
zice Scriptura: «Oricine crede în El nu va fi dat de 

ruşine». În adevăr, nu este nicio deosebire între iudeu 
şi grec, căci toţi au acelaşi Domn, care este bogat în 
îndurare pentru toţi cei ce-L cheamă.”

Dumnezeu doreşte ca noi să avem credinţă în 
Hristos ca sacrificiu răscumpărător. Sângele Său este 
singurul remediu pentru păcat. Pentru noi S-a înălţat 
din mormânt la cer pentru a sta la dreapta Tatălui. 
El ne-a eliberat de nelegiuiri şi a înviat pentru a 
ne îndreptăţi. Când intrăm în posesia minunate-
lor adevăruri ale credinţei, să spunem împreună cu 
Pavel: „Noi toţi privim cu faţa descoperită, ca într-o 
oglindă, slava Domnului şi suntem schimbaţi în 
acelaşi chip al Lui, din slavă în slavă, prin Duhul 

 În dragostea Sa eternă, 
Dumnezeu nu cere de la om 
nimic din ceea ce nu i-a oferit 
deja mai dinainte. 
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ÎNTREBĂRI DE REFLECŢIE
1.  De ce i-a inspirat Dumnezeu pe oameni să scrie istoriile din Biblie? Romani 15:4 __________________

 ________________________________________________________________________

2.  Enumeră trei lecţii importante pe care ar trebui să le învăţăm din marele exemplu de credinţă al lui Avraam. 

  ________________________________________________________________________

  ________________________________________________________________________

  ________________________________________________________________________

3.  Ce ar trebui să faci cu ideile, planurile şi prietenii dragi ţie la care însă Dumnezeu doreşte să renunţi? ___

  ________________________________________________________________________

  ________________________________________________________________________

4.  Cum ne ajută credinţa să ascultăm de cerinţele lui Dumnezeu, oricât de tranşante şi de dificile ar fi?

  ________________________________________________________________________

5.  Termină fraza: „Dumnezeu nu cere de la om nimic din...” __________________________________

  ________________________________________________________________________

6.  Ce a învăţat Avraam din teribila sa experienţă? ________________________________________

  ________________________________________________________________________

7.  Ce putem învăţa despre caracterul lui Dumnezeu din experienţa lui Avraam? ____________________

  ________________________________________________________________________

  ________________________________________________________________________

8.  Analizează istoria sacrificiului lui Isaac, comparând-o cu cea a Fiului lui Dumnezeu. Există asemănări? Dar 
deosebiri?

  ________________________________________________________________________

  ________________________________________________________________________

9.  Care este dovada cea mai mare a faptului că Dumnezeu ne iubeşte? Romani 8:32

  ________________________________________________________________________

Domnului.” Noi privim lumina gloriei lui Dumnezeu 
pe faţa lui Isus Hristos. O asemenea imagine a lui 
Hristos dă slavă Cuvântului lui Dumnezeu. Aceasta 
pune credinţei noastre un fundament. Insuflă o 

speranţă oricărui suflet credincios. Să ne plecăm sufle-
tele înaintea măreţiei adevărului preţios. 

– The Youth’s Instructor, 8 martie 1900 
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Bazele creaţiei
Nu din întâmplare: broaştele

BB roaştele sunt animale cu sânge rece, ceea ce înseamnă că temperatura corpului 
lor este aceeaşi cu a aerului sau a apei din jurul lor. Şi pentru că trăiesc o parte 
din viaţa lor în apă (respirând prin branhii în stadiul de mormoloc), sunt clasi-

ficate ca amfibiene. 
Pentru a supravieţui, broaştele nu numai că beau 

apa, dar au fost create, nu din întâmplare, să o şi 
absoarbă prin piele. Adulţii respiră prin plămâni, dar 
pot absorbi oxigen şi prin piele. 

Ca regulă generală, le numim „broaşte 
râioase” pe cele cu pielea uscată; iar pielea 
lor nu are de obicei negi. În ciuda a ceea 
ce se crede, prin atingerea pielii acestor 
broaşte nu se iau negi la oameni. Deşi 
există şi excepţii. Broaştele cu pielea netedă 
trăiesc în apropierea apelor, pe când cele-
lalte trăiesc mai mult pe uscat. 

Există 3 000 de specii de broaşte de 
apă şi 300 de specii de broaşte de uscat, 
majoritatea preferând climatul cald. Dar 
din nou sunt multe excepţii. Unele din-
tre ele trăiesc în climat rece şi hibernează 
iarna. Cel puţin o specie trăieşte chiar la 
cercul arctic şi este înzestrată cu capaci-
tatea de a supravieţui prin îngheţ parţial!

O minunată şi neîntâmplătoare 
caracteristică a broaştelor este că au ochii bulbucaţi, 
ceea ce le furnizează o vedere panoramică, la care se 
adaugă o pleoapă semitransparentă, numită „mem-
brană nictitantă”. Această membrană se poate mişca 
în sus la nevoie, oferind protecţie ochiului fără să 
blocheze complet vederea. Timpanul lor este localizat 
în spatele fiecărui ochi, oferind auzul necesar. Nu 
din întâmplare, limba broaştei este ataşată ca într-o 
balama în partea de sus a gurii. În acest fel, într-o 
fracţiune de secundă, îşi poate proiecta limba lipi-
cioasă pentru a prinde o insectă, ca apoi să o înghită.

Maestrul Creator a rezolvat şi problema înghiţirii. 
Deoarece nu există niciun os între ochii ei bulbucaţi 
şi gură, nu din întâmplare, de fiecare dată când 

înghite, broasca este programată să clipească! Prin 
acea clipire, ochiul este presat înăuntru spre gură, şi 
neajutorata insectă, înmuiată în mucus, este împinsă 

adânc în tractul digestiv. 
Nu din întâmplare, o caracteris-

tică specială de apărare a unor broaşte 
este abilitatea de a se angaja în războaie 
chimice. Unele broaşte au glande otră-
vitoare, care secretă pe toată suprafaţa 
pielii o substanţă respingătoare pentru 
prădători. Creatorul a plasat în spatele 
ochilor broaştelor râioase două umflături 
numite glande parotoide. La unele specii, 
acestea pot secreta un lichid toxic. Unele 
broaşte pot chiar împroşca cu lichid 
veninos în prădător, semnal suficient 
pentru a ţine pericolul departe. 

Creatorul a înzestrat unele broaşte 
cu capacitatea de a scoate un sunet când 
sunt prinse de prădător, ceea ce îl poate 
speria, determinându-l să lase prada. Alte 

broaşte, când sunt atacate, urinează, lăsând un miros 
neplăcut şi astfel scapă din strânsoarea atacatorului. 

Creatorul nostru a fost atent să asigure supravie-
ţuirea măcar a unora dintre micile creaturi din lanţul 
trofic, ca astfel specia lor să nu dispară. Între timp, El 
a prevăzut ca omenirea să poată supravieţui pentru 
eternitate prin faptul că a devenit om ca şi noi. Astfel, 
prin moartea şi învierea Sa, inamicul nostru (păca-
tul) este anihilat pentru totdeauna. Vom fi martori 
la aceasta când Isus va reveni, ca să ne ducă în casa 
Tatălui Său. 

Articol folosit cu permisiunea autorului, Juanita Kretschmar.
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Îngrijindu-Se de noi,  
Dumnezeu ne învaţă  
să ne încredem în El.

SECŢIUNEA I

ŢŢi-ai propus să vorbeşti ca şi cum credinţa ta este de nezdruncinat? În această săp-
tămână ne propunem să vorbim despre cum putem să avem o credinţă invincibi-
lă. Şi cum se realizează aceasta? Credinţa este construită pe convingerea fermă că 

Dumnezeu poate face ceea ce a promis. 
Romani 4:21
[Avraam a fost pe] „deplin încredin-
ţat că El ce făgăduieşte poate să şi 
împlinească.”

Cum poţi să fii convins de puterea lui Dumne-
zeu? Răspunsul este: „prin experienţă”. Dumnezeu 
ne invită să depindem de El pentru a avea putere 
asupra ispitelor, pentru înţelepciune în luarea 
deciziilor, pentru ajutor în nevoile noastre cele mai 
urgente şi chiar şi pentru pâinea noastră zilnică. 
Îngrijindu-Se de noi, Dumnezeu ne învaţă să ne 
încredem în El. 

Te-ai întrebat vreodată de ce Dumnezeu a 
permis copiilor lui Israel să flămânzească înainte să-i 
hrănească? Te-ai gândit vreodată la foame ca la o 
oportunitate de a învăţa să te încrezi în Domnul?

Deuteronomul 8:3
„Astfel, te-a smerit, te-a lăsat să suferi 
de foame şi te-a hrănit cu mană, pe 
care nici tu n-o cunoşteai şi nici părin-
ţii tăi n-o cunoscuseră, ca să te înveţe 
că omul nu trăieşte numai cu pâine, ci 
cu orice lucru care iese din gura Dom-
nului trăieşte omul.”

Făgăduinţele şi credinţa

 Cât de curând posibil – partea întâi

 Frumoasele flori ale făgăduinţelor

 Nu din întâmplare: tigrii

DIN CUPRINS: A–5

Text de memorat: | 2 Petru 1:4
„Prin care El ne-a dat făgăduinţele Lui nespus 
de mari şi scumpe, ca prin ele să vă faceţi 
părtaşi firii dumnezeieşti, după ce aţi fugit de 
stricăciunea care este în lume prin pofte.”

Nu este un lucru uşor să primeşti nepreţuita comoară 
cerească a vieţii veşnice. Nimeni nu poate face acest lucru 

dacă în acelaşi timp se lasă dus de curentul lumii.

Făgăduinţele
şiCREDINŢA

4 februarie
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Acest mod de educaţie se însuşeşte prin repetare. 
Pe măsură ce învăţăm să depindem de Dumnezeu 
şi să ne încredem în puterea Cuvântului Său, vom 
ajunge să depindem tot mai mult de El.

Avraam avea multă experienţă în ce priveşte 
încrederea în Dumnezeu. Alegând calea credinţei în 
mijlocul idolatriei generale, credinţa sa a fost adesea 
testată. Şi când a fost îndepărtat de idolatri, astfel 
încât să poată creşte mai repede în evlavie, Dumnezeu 
a găsit alte căi de a-i încerca credinţa. 

În studiul nostru despre mântuire, am tras o con-
cluzie. Este bine să găseşti făgăduinţe divine pentru 
tine şi să cultivi încrederea în puterea lui Dumnezeu. 
Aşa te vei dezvolta. Aşa vei fi socotit neprihănit. 

Romani 4:21-24
[Avraam a fost pe] „deplin încredinţat că 
El [Dumnezeu] ce făgăduieşte poate să şi 
împlinească. De aceea, credinţa aceasta «i-a 
fost socotită ca neprihănire». Dar nu numai 
pentru el este scris că «i-a fost socotită ca 
neprihănire», ci este scris şi pentru noi, 
cărora, de asemenea, ne va fi socotită, nouă, 
celor ce credem în Cel ce a înviat din morţi 
pe Isus Hristos, Domnul nostru.”

În următoarea secţiune ne vom opri la cuvântul 
„socotit”. Poate ai mai auzit de el sau poate chiar l-ai 
considerat opusul lui „împărtăşit”. Dar cred că măcar 
câţiva adulţi ştiu ce înseamnă aceste cuvinte în limbaj 
teologic. 

SECŢIUNEA II

CCe ţi-ar plăcea mai mult? Să-ţi spună cineva că eşti bogat sau să îţi întindă o bancno-
tă de 100 de euro? Acesta este un mod potrivit de a ilustra însemnătatea cuvintelor 
„socotit” şi „împărtăşit”. În primul caz eşti socotit a fi bogat, în cel de-al doilea, ţi 

se împărtăşeşte ceva dintr-o bogăţie. 
Explicaţia cuvântului „socotit” („atribuit”): Ne 

face plăcere dacă ceilalţi consideră că avem un carac-
ter nobil. Când se spune „el este amabil”, sau „ea este 
dulce”, sau „ei sunt o familie generoasă”, ni se atribuie 
un caracter deosebit. Dar asta nu ne face mai buni. 
Cuvintele lor frumoase nu pot realiza acest lucru. 
Cuvintele omeneşti nu au putere creatoare. 

Dar cuvintele lui Dumnezeu sunt altfel. Ce s-ar 
întâmpla dacă Dumnezeu ar spune despre tine că eşti 
neprihănit? 

Aceasta s-a întâmplat cu Avraam când a început 
să trăiască prin credinţă. Credinţa sa i-a fost socotită 
ca neprihănire. Era ca şi cum Dumnezeu ar fi zis: 
„Avraam are un caracter fără pată.” Totuşi, Avraam 
avea un caracter imperfect. Dar aceasta nu constituia 
o problemă. Vă amintiţi ce am studiat? Dumnezeu 
cheamă lucrurile care „nu sunt” ca şi cum „ar fi”. 
Cuvântul lui Dumnezeu are un scop. Dumnezeu 
spune: „Avraam este neprihănit.” Cuvântul Dom-
nului nu se va întoarce înapoi până nu-şi va împlini 
misiunea. Şi care este această misiune? A-l face pe 
Avraam neprihănit. 

Cu alte cuvinte, când Dumnezeu zice: „Tu eşti bo - 
gat”, puterea Sa te şi face bogat.

Şi chiar dacă Dumnezeu nu spune prea adesea 
aceasta oamenilor, El spune de multe ori un lucru 
mult mai important: „Eşti neprihănit.” Când El te 

„socoteşte” neprihănit, puterea creatoare a Cuvântului 
Său îţi atribuie acest dar. 

Poate că îţi trebuie ceva timp să prinzi înţelesul 
sublim al acestui adevăr. Scopul pentru care Dumne-
zeu i-a atribuit neprihănirea lui Avraam este valabil şi 
pentru noi, cărora ne va fi atribuită, dacă şi noi trăim 
având o credinţă asemănătoare cu cea a lui Avraam. 

Cum poate primi cineva credinţă? Există un pasaj 
cunoscut despre acest lucru. 

Romani 10:17
„Astfel, credinţa vine în urma auzirii, iar 
auzirea vine prin Cuvântul lui Hristos.”

Pe scurt, credinţa este ceva care are de-a face cu 
Cuvântul lui Dumnezeu. Credinţa nu este o simplă 
părere – doar acceptarea unui lucru ca fiind adevărat 
–, ci înseamnă să depindem de puterea Cuvântului lui 
Dumnezeu şi să acţionăm în conformitate cu tot ceea 
ce El ne spune. 

 O simplă rugăciune, folosind 
făgă duinţele Bibliei, are puterea de a 
schimba multe vieţi. 
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Când citeşti o făgăduinţă în Biblie, este o ocazie 
de a-ţi exercita credinţa. Fără acea lecturare, nu ai 
avea această ocazie. Cuvintele omeneşti, propriile tale 
cuvinte, speranţe şi promisiuni – niciuna dintre ele 
nu are puterea de a ne face neprihăniţi. Dar putem fi 
mereu dependenţi de Cuvântul Domnului. 

Deci Dumnezeu i-a dat lui Avraam ocazia de a-şi 
exercita credinţa atunci când i-a spus că într-unul 
din urmaşii săi „toate neamurile pământului vor fi 
binecuvântate” (Geneza 22:18). Aceasta i-a permis 

lui Avraam să-şi aţintească privirea către ceva sigur, 
special şi de nădejde. 

Geneza 15:6
„Avram a crezut pe Domnul, şi Domnul 
i-a socotit lucrul acesta ca neprihănire.” 

Noi toţi avem nevoie de ceva solid pe care să ne 
bizuim şi în care să credem. De aceea avem nevoie de 
făgăduinţele lui Dumnezeu. 

Făgăduinţele lui Dumnezeu sunt subiectul secţiu-
nii următoare. 

SECŢIUNEA III

DDar ai promis!” Ţi-a spus cineva aceste cuvinte? Când erai mai mic, le-ai spus acest 
lucru părinţilor tăi când ei şi-au schimbat planurile?

Sau ţi-ai promis ţie însuţi că vei face sau nu vei 
face ceva, pentru ca mai târziu să fii dezamăgit de 
neîmplinirea promisiunii făcute? Aşa ajung mulţi 
oameni să se îndoiască de sinceritatea proprie şi să 
simtă că Dumnezeu nu îi mai poate accepta. Citiţi 
gândurile ce urmează: 

Mulţi îşi pun întrebarea: „Cum să mă predau pe 
mine însumi lui Dumnezeu?” Doreşti să te predai lui 
Dumnezeu, dar eşti slab, nu ai destulă putere morală, 
eşti rob al îndoielilor şi stăpânit de obiceiurile vieţii 
tale păcătoase. Făgăduinţele şi hotărârile tale sunt 
asemenea unor funii de nisip. Singur nu-ţi poţi con-
trola şi stăpâni gândurile, impulsurile şi simţămintele. 
Amintirea făgăduielilor nerespectate şi a angajamen-
telor neîmplinite slăbeşte încrederea în propria ta 
sinceritate şi te face să crezi că Dumnezeu nu te poate 
primi; dar nu trebuie să deznădăjduieşti. 

Ce trebuie să înţelegi este adevărata putere a voin-
ţei. Aceasta este puterea care guvernează natura omu-
lui, puterea ce ia hotărâri sau care face alegerea. Totul 
depinde de dreapta lucrare a voinţei. Dumnezeu a dat 
oamenilor puterea alegerii; datoria lor este aceea de a 
o exercita. Nu stă în puterea noastră să ne schimbăm 
inima şi nici să-I predăm lui Dumnezeu simţămin-
tele, dar putem alege să-L slujim. Putem să-I dăm 
voinţa; atunci El va lucra în noi şi voinţa, şi înfăptui-
rea, după buna Sa găsire cu cale. În acest fel, întreaga 
noastră fiinţă va fi adusă sub controlul Duhului lui 
Hristos; simţămintele noastre vor fi atunci îndrep-
tate numai spre El, iar gândurile vor fi în armonie cu 
El. – Calea către Hristos, p. 47 Nu toate promisiunile 
oamenilor sunt demne de încredere. Dar făgăduinţele 

lui Dumnezeu nu dau greş. Cei care le-au testat cu 
atenţie le-au găsit ca fiind absolut de încredere. Însă 
cei care nu se bazează pe ele au nevoie de mai multă 
instruire pe drumul lor de credinţă. 

Cum să foloseşti făgăduinţele lui Dumnezeu? 
Întâi caută-le! Poate ai văzut cărţi despre făgăduin-
ţele lui Dumnezeu. Poţi economisi ceva timp şi pot 
fi utile când cauţi o anumită făgăduinţă în grabă. 
Totuşi, nu ai nevoie de asemenea cărţi dacă vrei să 
găseşti o făgăduinţă biblică. Începe să citeşti Biblia! 
Ea este plină de astfel de făgăduinţe. Iată două făgă-
duinţe minunate:

2 Corinteni 12:9
„Şi El mi-a zis: «Harul Meu îţi este de 
ajuns, căci puterea Mea în slăbiciune 
este făcută desăvârşită.» Deci mă voi 
lăuda mult mai bucuros cu slăbiciunile 
mele, pentru ca puterea lui Hristos să 
rămână în mine.”
Matei 28:20
„Şi iată că Eu sunt cu voi în toate zilele, 
până la sfârşitul veacului.”

După găsirea făgăduinţelor, roagă-L pe Dumne-
zeu să-Şi împlinească promisiunea cu tine.

Aici găsiţi un exemplu de astfel de rugăciune:
„Tatăl meu din Cer, sunt prea slab ca să trăiesc aşa 

cum aş dori. Dar Tu ai promis că puterea Ta este sufi-
cientă pentru mine şi că ea poate lucra în mine. Cred 
în făgăduinţa Ta şi Îţi mulţumesc pentru puterea pe 
care Tu mi-o dai să trăiesc în felul în care ar trebui să 
trăiesc. Isus este Cel care merită putere de la Tine, şi 
I-ai şi dat-o. Pentru că El mi-a luat păcatele şi a murit 
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de moartea pe care eu o meritam, Te rog să îmi dai 
ceea ce El merită: putere să trăiesc o viaţă sfântă.”

Priviţi la această rugăciune pentru un moment. 
Puteţi vedea „mentalitatea credinţei” în ea? Când noi 
spunem „Îţi mulţumesc” înainte să experimentăm 
vreun rezultat la rugăciune, noi, de fapt, ne exercităm 
încrederea în Dumnezeu.

Puteţi vedea cum această rugăciune este ca 
strigătul sutaşului sau al femeii canaanite? Ambii se 
simţeau nedemni de ajutorul lui Dumnezeu, dar l-au 
cerut oricum. Depindeau de Isus să le dea ceea ce ei 
nu meritau. Aceasta este credinţa militantă.

Observi cum această rugăciune exprimă încrede-
rea că Dumnezeu poate face ce a promis? Aceasta este 
credinţa.

Cele trei principii ale folosirii făgăduinţelor 
biblice sunt, pe scurt:

• Adresează o cerere;
• Bazează-te pe El;
• Cere – cu mulţumiri. 

Astfel, o simplă rugăciune, folosind făgăduinţele 
Bibliei în modalitatea acestui simplu ABC, are pute-
rea de a schimba multe vieţi. Va începe s-o schimbe şi 
pe a ta chiar acum?

Secţiunea I

1. Care sunt acele experienţe care te-au convins de puterea promisiunilor lui Dumnezeu? _____________

  ________________________________________________________________________

  ________________________________________________________________________

2. Acum gândeşte-te la ocaziile în care te-ai plâns şi te-ai tânguit. Cum poţi evita pe viitor un asemenea com-
portament? ________________________________________________________________

  ________________________________________________________________________

Secţiunea II

3. Explică „neprihănirea împărtăşită” şi „neprihănirea atribuită” în felul în care ar putea fi înţelese de un prie-
ten mai mic decât tine. _________________________________________________________

  ________________________________________________________________________

  ________________________________________________________________________

4. Care este relaţia dintre a studia Biblia şi a avea mai multă credinţă? __________________________

  ________________________________________________________________________

  ________________________________________________________________________

Secţiunea III

5. De ce exprimarea mulţumirii este un act al credinţei? ____________________________________

  ________________________________________________________________________

6. Pentru aprofundare, studiaţi Viaţa lui Iisus, capitolul 41. Notaţi cu atenţie următoarele puncte: Cuvântul lui 
Dumnezeu are viaţă; comparaţia dintre hrană şi Cuvântul lui Dumnezeu; cui îi sunt destinate făgăduinţele 
lui Dumnezeu; ce înseamnă să mănânci pâinea din cer. ___________________________________

  ________________________________________________________________________

  ________________________________________________________________________

ÎNTREBĂRI DE REFLECŢIE
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FF iecare lucrare de slujire are un început. Proiectele adven-
tiste ale Asiei de Sud-Est (ASAP) nu fac excepţie. Dum-
nezeu a dezrădăcinat o casnică liniştită din Michigan şi a 

folosit-o într-un mod extraordinar. Judy Aitken ne povesteşte: 
Atenţia şi rugăciunile mele s-au îndreptat către Asia 

de Sud-Est după ce am văzut un copil cambodgian 
subnutrit şi fără viaţă, în braţele mamei sale, fotografiat 
pe coperta numărului din 12 noiembrie 1979 al revis-
tei Time. Expresia de groază şi teroare din ochii mamei 
a avut ecou în inima mea de mamă a 
trei copii. Un puternic îndemn de la 
Spiritul Sfânt m-a determinat să merg şi 
să ajut această populaţie suferindă. I-am 
promis Domnului: „Voi merge dacă Tu 
îmi vei deschide o cale!” După numai 
o săptămână, am auzit un apel urgent 
făcut de SAWS (Seventh-day Adventist 
World Service, actualmente ADRA), 
pentru voluntari care să meargă cât de 
curând posibil să îi ajute pe refugiaţii din 
Cambodgia, Laos şi Vietnam, care inva-
dau taberele de refugiaţi, murind atât de 
foame, cât şi din cauza rănilor de război 
şi a bolilor. Eu şi familia mea am răspuns 
apelului, păşind într-o lume a suferinţei.

Comunismul şi războiul determi-
nau masele de bărbaţi, femei şi copii să 
fugă pentru a-şi salva viaţa numai cu 
hainele de pe ei şi un rucsac. Pentru că 
mulţi dintre ei au fost martorii ororilor războiului, 
cum ar fi pierderea celor dragi, se întrebau în sinea 
lor: „Unde este Buddha şi unde sunt strămoşii noştri 
acum când avem nevoie de ei?”

Cei care ajungeau în tabăra de refugiaţi pe la 
graniţa cu Thailanda o făceau cu mari sacrificii. 
Cambodgienii părăseau taberele de muncă – „lagă-
rele morţii” – instituite de regimul lui Pol Pot. Pe 
drum, prădându-i pe alţii de hrană şi apă pentru a 
supravieţui, treceau prin terenuri minate în peri-
culoasa lor călătorie. Îndurau ore de înot în râul 
Mekong, încercând să stea sub apă cât de mult 

posibil, pentru a evita gloanţele trase de pe mal. 
Vietnamezii ajungeau adesea în bărci, scăpând cu 
greu din raidurile piraţilor şi de la înec. Supravie-
ţuirea lor nu era întâmplătoare. Dumnezeu voia 
să li Se reveleze. El tânjea să transforme o situa-

ţie devastatoare şi sfâşietoare într-o 
binecuvântare.

Am lucrat ca infirmieră în acest 
ambient tumultuos. Nu semăna cu 
nimic din ce făcusem până atunci. 
Seminţele dragostei plantate într-un 
mod practic dădeau naştere la întrebări 
cum ar fi: „Ce înseamnă adventist de 
ziua a şaptea?” sau „Cine este acest Isus 
la care te rogi?” Aceste întrebări condu-
ceau la studii biblice care, la rândul lor, 
conduceau la înfiinţarea unor grupe 
mici. Prin conducerea miraculoasă a 
lui Dumnezeu, cincisprezece biserici 
adventiste au fost înfiinţate şi peste o 
mie de refugiaţi au fost botezaţi între 
1980 şi 1987. Ceea ce la început era 
o misiune pe termen scurt s-a trans-
format într-o pasiune care continuă şi 
astăzi. Pentru a-i sprijini fizic şi spiri-

tual pe nou-credincioşi, am încetat să mai fiu infirmi-
eră într-o clinică ADRA pentru a mă dedica complet 
într-un nou proiect non-profit, pe care l-am înființat 
sub numele „Proiect Asia de Sud-Est”. Dumnezeu a 
trimis voluntari de pe tot globul care să-L vestească pe 
Isus oamenilor dornici de a auzi mesajul Evangheliei. 
Familia mea şi cu mine am avut privilegiul de a fi 
martori ai multor minuni, ocazii în care Dumnezeu 
a folosit lipsa libertăţii politice şi izolarea taberelor 
pentru a dezlega legăturile Satanei şi pentru a aduce 
libertate spirituală. 

(Va urma)

„Ceea ce era la 

început o misi-

une pe termen 

scurt s-a trans-

format într-o 

pasiune care 

continuă şi 

astăzi.”

Capitole  
de credinţă
Cât de curând posibil – partea întâi
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Conexiune istorică
Frumoasele flori ale făgăduinţelor

38

The Fair Flowers of Promise

ÎÎ n timp ce ne uităm la o grădină frumoasă şi la bobocii florilor care se deschid, să 
ne amintim că aceasta este expresia dragostei Tatălui. Când vedem nuanţele va-
riate ale florilor şi când inspirăm delicatul lor parfum, să ne gândim la cuvintele: 

„Uitaţi-vă cu băgare de seamă cum cresc crinii de pe câmp: ei nici nu torc, nici nu ţes; 
totuşi vă spun că nici chiar Solomon, în toată slava lui, nu s-a îmbrăcat ca unul din ei.”

Dumnezeu ne-a dat florile ca să ne înveţe lecţia 
încrederii. „Aşa că, dacă astfel îmbracă Dumnezeu 
iarba de pe câmp, care astăzi este, dar mâine va fi 
aruncată în cuptor, nu vă va îmbrăca El cu mult mai 
mult pe voi, puţin credincioşilor?” Deoarece Marele 
Artist a modelat atât de frumos florile, care astăzi 
sunt, iar mâine sunt aruncate în cuptor, cu atât mai 
mult Se va îngriji de oamenii câştigaţi cu sângele 
singurului Său Fiu.

Noi suntem peregrini şi străini pe acest pământ, 
privind înainte, spre un oraş a cărui temelie şi meşter 
ziditor este Dumnezeu. Cărarea pe care mergem este 
îngustă şi ne cheamă la 
lepădare de sine şi sacrifi-
ciu. Noi întâlnim încercări 
şi conflicte. Dar Dumne-
zeu nu ne-a lăsat fără aju-
tor. Cărarea noastră către 
Canaanul ceresc este măr-
ginită de frumoasele flori 
ale făgăduinţelor Sale. Ele 
înfloresc pe tot parcursul 
drumului, trimiţându-şi 
bogata mireasmă ca într-o grădină de pe Pământ.

A şterge făgăduinţele lui Dumnezeu din Cuvânt 
este ca şi cum ai umbri soarele, lipsindu-l de lumina 
sa. Atunci nu ar mai fi niciun motiv de bucurie în 
viaţă. Dumnezeu a pus făgăduinţele în Cuvântul Său 
ca să ne conducă să avem credinţă în El. Prin făgă-
duinţele Sale, El înlătură vălul veşniciei, oferindu-ne 
o pregustare a plinătăţii slavei care aşteaptă să fie 
descoperită. Să ne odihnim dar în Dumnezeu! Să-L 

lăudăm pentru că ne-a oferit o aşa glorioasă descope-
rire a intenţiilor Sale!

Dumnezeu a plantat frumoasele flori ale făgădu-
inţelor de-a lungul cărării, pentru a ne lumina călăto-
ria. Dar mulţi nu iau în seamă aceste flori, alegând în 
schimb spinii şi mărăcinii. La fiecare pas, ei se plâng 
şi murmură când ar trebui să se bucure în Domnul, 
care le-a făcut plăcut drumul spre cer. 

În timp ce privim spre făgăduinţele lui Dumnezeu, 
găsim alinare, speranţă şi bucurie; ele ne vorbesc despre 
Cel Infinit. Ca să apreciem aceste preţioase promisiuni, 
ar trebui să le studiem cu atenţie. Cât de multă bucurie 

am putea aduce vieţii, cât de 
mult ar fi influenţat caracterul 
nostru spre bine dacă ne-am 
însuşi aceste făgăduinţe!

Călătorind pe calea spre cer, 
să vorbim despre binecuvântările 
presărate pe cărare. Gândin-
du-ne la locuinţele pregătite de 
Hristos, uităm de măruntele 
neplăceri întâlnite zi de zi. Se 
pare că respirăm atmosfera ţării 

de sus către care mergem şi suntem mângâiaţi şi alinaţi.
Să nu credeţi că veţi găsi fericire în distracţiile 

egoiste. Florile astfel adunate curând se ofilesc şi mor. 
Adevărata fericire se găseşte doar în slujba Maestru-
lui. În El, care este Lumina lumii, vom găsi pace şi 
fericire. Fericirea vine nu din ce ne înconjoară, ci din 
ceea ce este în noi; nu din ce avem, ci din ce suntem. 

Este privilegiul nostru să cântăm cântările Sio-
nului acum, să ne întoarcem privirile spre lumină, 

 Dumnezeu a plantat fru-
moasele flori ale făgăduinţelor 
de-a lungul cărării, pentru a ne 
lumina călătoria. 
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ÎNTREBĂRI DE REFLECŢIE
1. Indicaţi o cale prin care Dumnezeu Îşi exprimă dragostea pentru noi. _________________________

2. Ce lecţie vrea Dumnezeu să învăţăm de la flori? ________________________________________

3. Citeşte Matei 7:13,14. Imaginează-ţi două cărări – una care merge spre moarte veşnică, iar alta, către viaţă 
veşnică. Care dintre ele este frumos împodobită de „frumoasele flori ale făgăduinţelor”?  ___________

 Care dintre cele două căi este mai dificilă? (Proverbele 4:14-19; 13:15).  ________________________

 De ce? ____________________________________________________________________

4. Promisiunile lui Dumnezeu sunt profeţii care revelează planurile viitoare pentru cei care înving păcatul. De 
ce ne-a făcut aceste promisiuni? __________________________________________________

5. Eşti cu adevărat fericit? Ce schimbare de atitudine vei avea dacă-ţi muţi atenţia de la tine şi problemele tale 
la Dumnezeu şi la făgăduinţele Sale minunate pentru tine? ________________________________

  ________________________________________________________________________

6. Ce trebuie să facem ca să apreciem la adevărata lor valoare făgăduinţele lui Dumnezeu? ____________

7. De ce sunt atât de mulţi oameni nefericiţi? ___________________________________________

8. De ce plăcerile egoiste nu pot aduce fericirea? _________________________________________

9. Care sunt motivele noastre de bucurie? ______________________________________________

10. Ce trebuie să începi să faci astăzi ca să-I aduci onoare lui Dumnezeu şi să ai mai multă bucurie în viaţa ta?

  ________________________________________________________________________

11. Alege unul sau mai multe din următoarele pasaje şi citeşte-le cu atenţie. Găseşte câteva dintre făgăduinţele 
lui Dumnezeu şi păstrează-le pentru tine (Psalmii 23; 34; 40; Isaia 1:16-20; Ezechiel 18:20-23; 36:25-29; Evrei 
4:14-16; Apocalipsa 21:1-8). _____________________________________________________

să aducem speranţa în inimile noastre şi ale altora. 
Dumnezeu doreşte ca noi să adunăm făgăduinţele ca 
să fim întăriţi şi împrospătaţi. Să ne întoarcem privi-
rea de la blestem şi să o fixăm pe harul care ne-a fost 
dăruit cu atâta generozitate. Dumnezeu este dezono-
rat când ne frământăm şi ne îngrijorăm. Astfel arătăm 
că nu credem în El, ci în noi înşine. 

Această viaţă va fi mult mai luminoasă dacă vom 
aduna florile şi vom ignora mărăcinii. Mângâiere, 
încurajare şi sprijin ne sunt date în fiecare circum-
stanţă a vieţii. Nicio ispită nu ne va ajunge dacă nu 
a fost deja învinsă de Isus şi nicio încercare nu ne va 
atinge dacă El nu a depăşit-o mai întâi. El ne ştie pe 
fiecare pe nume. Când o povară e pusă asupra noas-
tră, El ne stă alături să susţină greutatea. El ne-a dat 

făgăduinţe minunate care să ne uşureze povara. El ne 
asigură că harul Său este suficient. Mâine vom avea 
de înfruntat alte încercări, dar avem promisiunea: 
„Puterea ta să ţină cât zilele tale.”

Să ne bucurăm în dragostea lui Dumnezeu! Să-L 
lăudăm pe Cel ce a făcut asemenea făgăduinţe regale. 
Să păstrăm cu seninătate în inimile noastre aceste 
făgăduinţe. Să-L onorăm pe Dumnezeu implicându-L 
în viaţa noastră pe Isus. Isus trăieşte! Mâna Sa ne 
conduce. Viaţa prezentă nu este vara, ci iarna creşti-
nului. Cu toate acestea, el poate să se bucure constant 
de razele neprihănirii lui Hristos. El poate avea pacea 
„care întrece orice pricepere”, pace pe care o dă Însuşi 
Hristos.

—The Youth’s Instructor, 23 ianuarie 1902

UA05.indd   39UA05.indd   39 03.11.2022   12:17:5903.11.2022   12:17:59



Bazele creaţiei
Nu din întâmplare: tigrii

NN u este întâmplător că puternicul tigru a fost ales ca animal preferat de mii de 
oameni din 70 de ţări care au votat într-un sondaj făcut de Animal Planet. 
Tigrul este într-adevăr minunat. 

De exemplu, pare de neînţeles cum 
un tigru, care cântăreşte între 135 
şi 270 de kg, poate face o sări-
tură orizontală pe o distanţă 
mai mare de 9 m, pentru a 
se năpusti asupra prăzii. Răs-
punsul este: nu întâmplător, 
Creatorul l-a înzestrat cu picioa-
rele din spate mai lungi decât 
picioarele din faţă – mai groase şi mai 
puternice – care dau un avânt suplimentar 
săriturii. Viteza de alergare este sporită de dimensiu-
nea redusă a claviculei sale. Forma ascuţită a umerilor 
tigrului este un alt element neîntâmplător de design, 
care îi permite tigrului o libertate mai mare de miş-
care şi paşi mai largi.

Tigrul, care în mod normal vânează noaptea, 
rămâne ascuns şi îşi urmăreşte prada până în momen-
tul în care este destul de aproape pentru a face saltul. 
Apoi, ţintind cu atenţie, neînfricatul tigru atacă. 
Uneori îşi foloseşte greutatea pentru a dezechilibra 
prada, chiar dacă ea cântăreşte de două ori cât el! Alte 
abilități ar fi: dinţii săi formidabili şi ghearele sale 
retractabile şi mereu ascuţite, plus umerii puternici, 
vederea binoculară, sensibilitatea mustăţilor şi auzul 
fin.

Instrumentele cu infrasunete folosite de oamenii 
de ştiinţă pentru detectarea de la distanţă a sunetului 
avalanşelor şi al cutremurelor sunt, nu din întâm-
plare, echipamentul standard al tigrilor, care pot 
detecta uşor sunete de înaltă şi joasă frecvenţă, din-
colo de limitele percepţiei umane. Tigrul poate să îşi 
rotească urechile după nevoie, ca un radar, pentru a 
determina direcţia de unde vine un sunet. Auzul unui 
tigru este atât de ascuţit, încât este o rutină pentru el 
folosirea infrasunetelor pentru a comunica pericole 
sau alte semnale. Auzul său este ideal pentru a localiza 

prada în mişcare, o posibilă parteneră sau 
pentru a identifica nevoile puilor.

Puii îşi încep viaţa orbi şi nea-
jutoraţi, cântărind între 800 g şi 
1,4 kg – mai puţin decât jumătate 
din greutatea unui bebeluş. Şi 
cresc rapid! De fapt, un pui de 

tigru mascul va cântări 45 kg la 
înţărcare, când va avea şase luni. Şi 

motivul este grija pentru pui pe care 
Creatorul, neîntâmplător, a întipărit-o în 

instinctul tigroaicei. Ea îşi alege cu grijă locul unde va 
da naştere puilor – un loc foarte izolat, bine prote-
jat, unde să găsească uşor prada. Apoi mama petrece 
prima săptămână din viaţa puilor alocând 70% din 
timpul ei pentru a-i îngriji. Ca să aibă lapte potrivit 
pentru creşterea lor rapidă, trebuie să-şi crească canti-
tatea de hrană cu 50% – astfel că prada din apropiere 
o va ajuta. 

Când puii vor avea şase luni de viaţă, mama lor 
va aduce prada şi îi va învăţa cum să mănânce hrană 
solidă. Şi cum ea vânează noaptea, iar puii mari vor 
să-şi urmeze mama, nu din întâmplare, ştiu cum 
s-o găsească în întuneric. Creatorul le-a dat tigrilor 
glande care emană un miros unic între degete, miros 
urmat apoi de tigrişori. 

Când puii vor fi de un an şi jumătate, vor putea 
vâna singuri, iar când vor avea doi ani, cei mai mulţi 
dintre ei vor pleca pe cont propriu, cu înţelepciunea 
pe care mama lor le-a împărtăşit-o, înfruntând sin-
guri de-acum o viaţă plină de provocări şi pericole. 

Ar trebui să acordăm o mai mare atenţie Tatălui 
nostru iubitor, Dumnezeului nostru Creator şi Răs-
cumpărător, dacă realizăm cu adevărat că avem şi noi 
de înfruntat o problemă de viaţă şi de moarte veşnică, 
în această lume în care pericolele cresc mereu.

Articol folosit cu permisiunea autorului, Juanita Kretschmar.
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O cauză majoră  
a depresiei este  
vinovăţia.

SECŢIUNEA I

DDepresia: un cuvânt care devine foarte familiar pentru multe persoane. În zilele 
noastre, tinerii află adesea ce înseamnă acest cuvânt mai devreme decât au aflat 
părinţii lor. 

Te-ai gândit vreodată la cuvântul „depresie”? 
Când apăsăm un burete „cu memorie”, producem 
o adâncitură pe suprafaţa lui. Dacă apăsăm pe ceva 
moale, formăm o adâncitură. 

Cum a ajuns acest cuvânt să fie folosit pentru 
a desemna simţăminte neplăcute – simţământul că 
lucrurile stau foarte rău? Timp de secole, oamenii 
au descris aceste sentimente ca pe o „greutate” care 
îi apasă. Unii chiar pot localiza greutatea ca apă-
sându-le pieptul. Într-o lecţie viitoare, vom studia 
căi prin care să rezolvăm depresia – determinată de 
moartea celor dragi, de experienţa unui abuz sau 
de circumstanţe cum ar fi sărăcia ori paguba. Vom 

studia ce ne învaţă Biblia despre acele simţăminte, 
chiar dacă este vorba despre cele mai aspre dintre 
ele. Ştiai că odată Ilie era atât de deprimat încât 
dorea să moară? În acest trimestru studiem planul 
mântuirii – mesajul Evangheliei. Şi o cauză majoră 
a depresiei are legătură cu Evanghelia, pentru că 
ea descoperă vinovăţia. Vinovăţia aduce depresie. 
Atunci când depresia este adusă de vină, există doar 
o soluţie pe termen lung: iertarea prin credinţă. 

Dar sentimentele legate de depresie sunt com-
plexe. Deşi putem ajunge în depresie din cauza 
mai multor lucruri simultan, vinovăţia este factorul 
major. Nici chiar cei care ne sunt aproape nu pot 

Iertare prin credinţă

 Cât de curând posibil – partea a doua

Lupta credinţei

 Nu din întâmplare: anhinga

DIN CUPRINS: A–6

Text de memorat: | Matei 9:5,6
„Căci ce este mai lesne? A zice: «Iertate îţi 
sunt păcatele» sau a zice: «Scoală-te şi um-
blă»? Dar, ca să ştiţi că Fiul omului are putere 
pe pământ să ierte păcatele, «Scoală-te», a 
zis El slăbănogului, «ridică-ţi patul şi du-te 
acasă».”

Nu este un lucru uşor să primeşti nepreţuita comoară 
cerească a vieţii veşnice. Nimeni nu poate face acest lucru 

dacă în acelaşi timp se lasă dus de curentul lumii.

Iertare
prinCREDINŢĂ

11 februarie
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recunoaşte acest factor. Aşa s-a întâmplat cu un om 
care a fost adus la Isus. Pentru aceia care au privit cum 
a fost coborât prin spaţiul din tavan, cauza evidentă a 
depresiei lui părea să fie incapacitatea de a merge. 

Poate cunoşti pe cineva care este paralizat de la 
brâu în jos. Poate chiar tu eşti o asemenea persoană. 
Mulţi oameni simt milă pentru cineva paralizat. Şi lui 
Isus I-a fost milă. Dar El a perceput o sursă de nefe-
ricire mai profundă decât paralizia omului. Aceea era 
vinovăţia, şi Isus a abordat mai întâi nevoia cea mai 
mare a omului.

Matei 9:2 
„Şi iată că I-au adus un slăbănog, care 
zăcea într-un pat. Isus le-a văzut cre-
dinţa şi a zis slăbănogului: «Îndrăzneşte, 
fiule! Păcatele îţi sunt iertate!»”

Omul avea credinţă – a crezut cuvintele lui Isus, şi 
anume că a fost iertat. Şi atunci Isus a demonstrat că 
rostirea cuvântului de iertare chiar avea putere. Cum a 
demonstrat? Vindecând omul prin cuvântul Său. 

Matei 9:5,6
„Căci ce este mai lesne? A zice: «Iertate 
îţi sunt păcatele» sau a zice: «Scoală-te şi 
umblă»? Dar, ca să ştiţi că Fiul omului 
are putere pe pământ să ierte păcatele, 
«Scoală-te», a zis El slăbănogului, «ridi-
că-ţi patul şi du-te acasă.»”

Să punem cap la cap câteva lucruri. Mai devreme 
am vorbit despre Cuvântul lui Dumnezeu ca fiind 
creativ. El vorbeşte, şi lucrurile iau fiinţă. Ce se 
întâmplă când El spune: „Eşti iertat”? Puterea Cuvân-
tului Său hotărăşte iertarea. Este aşa pentru că El a zis 
aşa. Şi ce uşurare este pentru cei ce cred!

SECŢIUNEA II

AAi asistat vreodată la sesiunea unei curţi de judecată în care o persoană este acu za tă de 
crimă? La sfârşit, curtea pronunţă verdictul. Dacă persoana este găsită vinovată, va 
primi pedeapsa. Pentru unele crime, în unele ţări, pedeapsa poate fi moartea.

Totuşi, chiar dacă pedeapsa este moartea, nu este 
mereu administrată. În SUA, condamnatul poate cere 
guvernatorului iertarea, iar el are toată autoritatea să 
anuleze pedeapsa prin cuvântul său. 

Curţile de judecată umană ne amintesc că şi noi 
vom fi judecaţi pentru fiecare gând păcătos (Psalmii 
139:2), pentru fiecare acţiune (Eclesiastul 12:14) şi 
chiar pentru cuvintele nefolositoare (Matei 12:36). 
Din păcate, noi toţi suntem vinovaţi (Romani 3:23). 
Cea mai rea este pedeapsa cu moartea, la care toţi 
am fost condamnaţi (Romani 5:12; 6:23). Dar, în 
credinţă, putem apela la iertarea Domnului, şi El ne-o 
va acorda. 

Un cuvânt folosit de Biblie pentru iertarea lui 
Dumnezeu – iertarea Sa completă – este îndreptăţire 
(vezi Romani 5:18). Înainte să mergem mai departe, 
citeşte cu atenţie paragraful care urmează:

Iertarea şi îndreptăţirea sunt unul şi acelaşi 
lucru. Prin credinţă, cel credincios trece de la starea 
de răzvrătit, de copil al păcatului şi al lui Satana, la 
starea de supus loial al lui Isus Hristos, nu datorită 
unei bunătăţi aflate în el însuşi, ci pentru că Domnul 
Hristos îl primeşte să fie copilul Său prin adopţie. Cel 
păcătos primeşte iertarea de păcate, pentru că aceste 
păcate sunt purtate de Înlocuitorul şi de Garantul lui. 

Domnul Îi vorbeşte Tatălui Său ceresc, spunându-I: 
„Acesta este copilul Meu. Îl scutesc de condamnarea 
la moarte şi îi dau viaţa Mea ca poliţă de asigurare 
– viaţa veşnică –, deoarece Eu am luat locul lui şi 
am suferit pentru păcatele lui. El este chiar fiul Meu 
preaiubit.” În felul acesta, omul, iertat şi îmbrăcat cu 
hainele frumoase ale neprihănirii lui Hristos, stă fără 
vină înaintea lui Dumnezeu. – Credinţa şi faptele, p. 103

Uneori, când lucrurile din viaţa noastră par să 
meargă bine, Satana ne şopteşte că nu suntem prea 
răi, ne asigură că păcatele noastre sunt nesemnifica-
tive şi că nu trebuie să ne îngrijorăm să le învingem 
sau să cerem iertare pentru ele. 

Vezi Romani 5:12 şi 6:23. De ce credinţa în pro-
misiunea lui Dumnezeu îndepărtează această ispită?

Alteori, Satana ne învinge cu gândul că păcatele 
noastre sunt aşa de mari că nu vor fi niciodată ier-
tate. El încearcă să ne conducă la gândul că am comis 
păcatul de neiertat. Dar să vedem cum ne susţine cre-
dinţa în Cuvântul lui Dumnezeu şi împotriva acestei 
ispite.

Citeşte Ioan 3:16. De ce vrea Dumnezeu să ne 
ierte?

Citeşte 1 Ioan 1:9. Care este procesul prin care se 
obţine iertarea?
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La sfârşitul Bibliei, ca să ne reamintim de oferta 
salvării lui Dumnezeu, El spune:

Apocalipsa 12:17
„Şi balaurul, mâniat pe femeie, s-a dus 
să facă război cu rămăşiţa seminţei ei, cu 
cei care păzesc poruncile lui Dumnezeu 
şi ţin mărturia lui Isus Hristos.”

Citeşte Apocalipsa 1:5. Care este preţul pe care 
l-a plătit Dumnezeu ca să ne poată acorda mântuirea? 

Cum ştii că Isus a murit pentru păcatele tale? Şi 
cum ştii că te va trata aşa cum El merită să fie tratat? 
Cum ştii că eşti adoptat ca fiu al Său şi că eşti iertat? 
Putem şti acestea pentru că El a zis aşa şi pentru că 
avem credinţă în Cuvântul Său. 

Vom vedea în secţiunea următoare cum credinţa 
nu este meritul nostru, ci este un dar. 

SECŢIUNEA III

EE ste limpede că suntem iertaţi prin credinţa în cuvântul lui Hristos. Atunci când 
au văzut ce putere are credinţa, ucenicii şi-au dorit mai multă credinţă. Odată, 
ei L-au rugat pe Isus să îi ajute în acest sens.

Luca 17:5 
„Apostolii au zis Domnului: «Măreş-
te-ne credinţa!»”

Ei nu au uitat că Isus i-a mustrat de câteva ori 
pentru lipsa de credinţă. Când I-au cerut lui Isus să le 
mărească credinţa, El nu făcuse o minune. În schimb, le 
spusese două parabole. Luate împreună, ne vor ajuta să 
înţelegem mai bine cum să avem mai multă credinţă. 

Prima parabolă era despre grăuntele de muştar 
care simboliza o credinţă puternică. 

Luca 17:6
„Şi Domnul a zis: «Dacă aţi avea cre-
dinţă cât un grăunte de muştar, aţi zice 
dudului acestuia: ’Dezrădăcinează-te şi 
sădeşte-te în mare’, şi v-ar asculta.»”

Ce ştim despre seminţele de muştar? Ştim că, deşi 
ele sunt foarte mici, arbustul creşte foarte mare.

Marcu 4:31,32
„Se aseamănă cu un grăunte de muştar, 
care, când este semănat în pământ, este 
cea mai mică dintre toate seminţele de 
pe pământ, dar, după ce a fost semănat, 
creşte şi se face mai mare decât toate 
zarzavaturile şi face ramuri mari, aşa că 
păsările cerului îşi pot face cuiburi la 
umbra lui.”

Micuţa sămânţă pare nesemnificativă, cu puţine 
şanse să ajungă o plantă impunătoare. Aşa este şi cre-
dinţa. Ea creşte. Isus nu le-a transmis prin atingere, 
ca prin miracol, o credinţă mare ucenicilor. Însă i-a 
condus prin experienţe care să-i facă să se sprijine pe 
puterea Sa, astfel încât credinţa lor să crească. Aceasta 
este una dintre binecuvântările faptului de a fi neaju-
torat. Aşa putem simţi mai uşor nevoia de a depinde 
de puterea Cuvântului lui Dumnezeu. 

Dacă ne simţim nimicnicia, chiar şi în acest 
moment, lucrul acesta poate determina o creştere a 
credinţei. Putem alege să depindem de puterea lui 
Dumnezeu. 

Da, credinţa creşte precum o plantă. Şi acum, 
că avem această idee bine fixată în minte, suntem 
gata să auzim cea de-a doua parabolă despre creşterea 
credinţei.

Citeşte Luca 17:7-9. Isus i-a întrebat pe ucenici 
care este persoana căreia îi va fi servită masa mai întâi: 
stăpânului sau servului? Răspunsul este, desigur, stă-
pânului. El plăteşte serviciile angajatului, şi angajatul 
trebuie să-şi facă datoria. 

Este ca atunci când mergi la fast-foodurile din-
tr-un mall. Închipuie-ţi că ai comandat un burger şi 
l-ai plătit. Dar chiar înainte să ţi se servească, cel de 
la tejghea îţi spune: „Mi-e foame şi mie. Voi mânca 

 Când El spune: «Eşti iertat», puterea Cuvântului Său hotărăşte 
iertarea. 
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eu întâi, apoi îţi pregătesc ţie, după ce termin eu de 
mâncat.” Ar fi corect? Meriţi să fii servit – ai plătit 
pentru aceasta. Este dreptul tău să primeşti mâncarea, 
iar chelnerul este dator să te servească pe tine primul. 

Isus ne-a învăţat că noi suntem creaţi să Îl ser-
vim pe Dumnezeu. Lui Îi datorăm slujirea din toată 
inima. Când facem tot ce ni s-a cerut, noi nu facem 
nimic special. Dacă Îl ascultăm pe Dumnezeu, El nu 
ne datorează nimic.

Luca 17:9,10
„Va rămâne el [stăpânul] îndatorat faţă 
de robul acela, pentru că robul a făcut 
ce-i fusese poruncit? Nu cred. Tot aşa şi 
voi, după ce veţi face tot ce vi s-a porun-
cit, să ziceţi: «Suntem nişte robi netreb-
nici; am făcut ce eram datori să facem.»”

Înţelegerea acestor două principii este cheia înţe-
legerii neprihănirii prin credinţă:

1. Credinţa creşte ca o plantă;
2. Dumnezeu nu ne datorează nimic.

Secţiunea I

1. Care este cauza majoră a depresiei?  ________________________________________________

 În ce moduri ai observat că te afectează vinovăţia?  _____________________________________

 Care este primul lucru pe care ar trebui să îl facem atunci când avem simţăminte de vinovăţie? 1 Ioan 1:9 

  ________________________________________________________________________

2. Pot aceia care nu au o credinţă adevărată în Cuvântul lui Dumnezeu să experimenteze binecuvântata mân-
gâiere a iertării?  _____________________________________________________________

3. De ce l-a vindecat Isus pe paralitic? Cum îţi dă aceasta încredere că El poate ierta păcatele şi poate vindeca 
slăbiciunea şi paralizia ta spirituală? _______________________________________________

  ________________________________________________________________________

Secţiunea II

4. Cum ai explica înţelesul „îndreptăţirii” unui prieten sau a unui frate mai mic? ____________________

  ________________________________________________________________________

5. În conformitate cu paragraful din cartea Credinţa şi faptele, cum este posibil pentru noi să fim iertaţi – să 
trecem de la starea de răzvrătit la starea de supus loial al lui Isus Hristos? ______________________

  ________________________________________________________________________

  ________________________________________________________________________

Secţiunea III

6. În ce sens este credinţa ca grăuntele de muştar? _______________________________________

7. Numeşte câteva căi prin care credinţa ta a crescut. ______________________________________

  ________________________________________________________________________

8. Odată, Martin Luther a crezut că un om sfânt ar fi persoana care a câştigat mai multă neprihănire decât are 
nevoie pentru ea însăşi. De ce nu este aceasta o bună definiţie a unui sfânt? ____________________

  ________________________________________________________________________

ÎNTREBĂRI DE REFLECŢIE
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JJ udy Aitken a mers în Thailanda, în 1980, să ajute ca infirmieră în taberele de 
refugiaţi. Îşi plănuise o călătorie misionară de scurtă durată. Dar Dumnezeu avea 
alte planuri. I-a dat pasiune pentru un serviciu misionar care continuă şi astăzi.

În 1986 şi 1987, taberele de refugiaţi au fost 
închise, iar cei care nu au emigrat către Statele Unite, 
Australia şi alte ţări au fost obligaţi să se întoarcă acasă.

Nou-credincioşii din tabere s-au întors în satele 
lor natale, schimbaţi. Cu dragoste înflăcărată pentru 
Isus în inimile lor, au început să împărtăşească şi 
altora credinţa lor. Grupuri de închinători au apărut 
spontan pe tot cuprinsul ţării.

Eu m-am întors în Statele Unite. Totuşi, inima 
mea a rămas în Asia. În 1988, Misiunea Uniunii 
din sud-estul Asiei a înfiinţat Câmpul Adventist din 
Cambodgia. Dumnezeu a făcut posibil ca eu să lucrez 
la Adventist Fronteer Missions, unde am început cu 
rugăciune şi entuziasm proiecte pentru ajutorarea 
refugiaţilor din Cambodgia devastată de război.

În 1995, Dumnezeu a deschis porţile pentru 
înfiinţarea unui proiect non-profit numit „Proiect Asia 
de Sud-Est”, un proiect al Bisericii Adventiste menit 
să vestească Evanghelia oamenilor din Thailanda, 

Cambodgia, Laos, Vietnam şi Myanmar. Acesta a apă-
rut ca răspuns la cererea lui Robin Riches, preşedintele 
Misiunii Uniunii din Asia de Sud-Est. Evanghelia con-
tinuă să se răspândească prin misionarii locali dedicaţi 
şi ca rezultat al rugăciunilor voastre unite. 

Mă minunez de căile prin care Dumnezeu însufle-
ţeşte lucrarea pentru gloria Sa. Dacă aţi călători astăzi 
cu mine în Asia de Sud-Est, aţi întâlni mulţi fraţi şi 
surori credincioşi, care au îndurat multe şi care lucrează 
din inimă pentru Dumnezeu. Unii dintre ei L-au 
acceptat pe Domnul în taberele de refugiaţi cu mulţi 
ani în urmă. Alţii sunt rodul lucrării lor. Mai sunt 
multe de făcut, dar amintindu-ne cum Dumnezeu ne-a 
condus în trecut, ne umplem de speranţă pentru viitor.

Rugăciune pentru cei în nevoie: Tată ceresc, fă ca 
mesajul Domnului Isus să ajungă repede şi să triumfe 
oriunde merge, câştigând suflete în fiecare colţ al Asiei 
de Sud-Est! (2 Tesaloniceni 3:1)

Detalii despre ASAP: Este o organizaţie de suport a Bisericii Adventiste de Ziua a Şaptea şi membră a 
ASI. Este sponsorizată de oameni dedicaţi misiunii şi credincioşi chemării adresate lor de Dumnezeu. 
Darul tău va merge 100% direct în proiectele specificate. 
ASAP lucrează în Myanmar, Thailanda, Cambodgia, Laos şi Vietnam.

Verificaţi catalogul ASAP pe www.asapministries.org 
sau cereţi o copie sunând la 1-866-365-3541.
În cele ce urmează sunt câteva exemple de ajutor financiar:

10 $ – Ajutaţi cu îmbrăcăminte un copil nevoiaş 
12 $ – Cumpăraţi o Biblie
30 $/lună – Sponsorizaţi un copil la o şcoală ASAP (hrană inclusă)
40 $/lună – Plătiţi un profesor de literatură/Biblie pentru un sat sărac
40 $/lună – Sponsorizaţi un tânăr evanghelist
65 $/lună – Furnizaţi un Megavoice încărcat, pe baterie solară, audio 
player care poate reda Biblia şi predici
100 $/lună – Sponsorizaţi un misionar într-o ţară închisă

Capitole  
de credinţă
Cât de curând posibil – partea a doua
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EExistă multe promisiuni preţioase scrise în Biblie pentru cei care Îl caută pe Salvator 
de timpuriu. Solomon spune: „Dar adu-ţi aminte de Făcătorul tău în zilele tinereţii 
tale, până nu vin zilele cele rele şi până nu se apropie anii când vei zice: «Nu găsesc 

nicio plăcere în ei».” Dumnezeu declară: „Eu iubesc pe cei ce Mă iubesc, şi cei ce Mă cau-
tă cu tot dinadinsul Mă găsesc.” Marele Păstor al lui Israel încă spune: „Lăsaţi copilaşii să 
vină la Mine şi nu-i opriţi, căci Împărăţia lui Dumnezeu este a celor ca ei.”

Mulţi dintre tineri nu şi-au propus să-L slujească 
pe Dumnezeu. Ei sunt copleşiţi de orice nor şi nu 
au putere şi răbdare. Ei nu cresc în har. Apar ca fiind 
păzitori ai Legii lui Dumnezeu, dar nu sunt supuşi ei 
şi nici nu pot fi. Inima lor lumească trebuie schimbată. 
Trebuie ca ei să vadă frumuseţea în sfinţenie: atunci vor 
tânji după ea cum tânjeşte sufletul după un pârâiaş cu 
apă proaspătă şi Îl vor iubi pe Dumnezeu şi legea Sa; 
jugul lui Hristos va fi uşor şi povara Lui, uşoară.

Dragă tinere, chiar dacă paşii tăi sunt conduşi de 
Domnul, nu trebuie să te aştepţi ca drumul tău să fie 
mereu liniştit şi viaţa ta prosperă. Viaţa care conduce 
spre veşnicie nu este cea mai uşoară; vor fi timpuri de 
întuneric şi dificultate. Dar ai asigurarea că braţele veş-
nice ale lui Dumnezeu te vor cuprinde şi te vor proteja 
de rău. El vrea să-ţi exerciţi credinţa în El şi să înveţi să 
depinzi de El atât în zile umbroase, cât şi în zile însorite. 

Credinţa trebuie să locuiască în inima urmaşu-
lui lui Hristos pentru că, fără ea, este imposibil să-L 
mulţumeşti pe Dumnezeu. Credinţa este mâna care, cu 
fermitate, apucă ajutorul infinit; este mijlocul prin care 
inima reînnoită este făcută să bată la unison cu inima 
lui Hristos.

Aţi văzut vreodată un şoim care urmăreşte un 
porumbel timid? Instinctul l-a învăţat pe porumbel că 
uliul, ca să-şi prindă prada, trebuie să zboare deasupra 
victimei sale. Aşa că porumbelul zboară mai sus şi tot 
mai sus până în slava cerului, urmărit mereu de uliu, 
care caută să obţină un avantaj. Porumbelul este în 
siguranţă atât timp cât se află în zbor şi nu se apropie 
de pământ; dar, dacă şovăie puţin şi zboară mai jos, 
atentul prădător se va năpusti asupra lui. De multe ori 

am privit această scenă cu un interes deosebit, simpati-
zând cu porumbelul. Cât de trişti eram când se întâm-
pla ca porumbelul să devină victima crudului uliu!

În faţa noastră stă războiul – un conflict cu Satana 
şi ispitele lui provocatoare, care durează toată viaţa. 
Inamicul va folosi orice argument, orice înşelăciune 
ca să încurce sufletul. Pentru a câştiga coroana vieţii, 
trebuie să depunem un efort serios şi perseverent. 
Nu trebuie să lăsăm armura sau să părăsim câmpul 
de luptă până ce nu vom obţine victoria; şi o putem 
obţine prin Răscumpărătorul nostru. Atât timp cât 
continuăm să ne uităm ţintă la Autorul şi Desăvâr-
şitorul credinţei noastre, vom fi în siguranţă. Dar 
interesele noastre trebuie să se concentreze pe lucru-
rile de sus, nu pe cele de jos. Prin credinţă trebuie să 
ne ridicăm mai sus şi tot mai sus pentru a ajunge la 
înălţimea lui Isus. Prin contemplarea zilnică a far-
mecului Său fără pereche, trebuie să creştem tot mai 
mult în asemănarea cu chipul Său glorios. Dacă trăim 
o viaţă de comuniune cu Cerul, Satana îşi va întinde
cursele în zadar.

Umilul urmaş al lui Hristos se va întoarce spre 
puternicul său Apărător, conştient de faptul că lumea 
zace în răutate, că trebuie să se lupte mereu cu inami-
cul lui Dumnezeu şi al omului şi că el însuşi nu are 
puterea de a-şi curăţi inima. Pentru el, Hristos este 
făcut înţelepciune, neprihănire, sfinţire şi mântuire. 
Sufletului celui ce se roagă, Isus i Se descoperă pe Sine 
ca fiind Cel care aude şi răspunde la rugăciuni, ca Cel 
care îi ridică pe cei căzuţi şi le vindecă inimile zdrobite. 

Tânărul convertit are multe de învăţat. El ar 
trebui să mediteze şi să se roage mult, ca să poată 
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ÎNTREBĂRI DE REFLECŢIE
1. Ce înseamnă a căuta pe Salvator de timpuriu? _________________________________________

  ________________________________________________________________________

2. Citiţi Romani 8:7,8. De ce multora li se pare imposibil să asculte de Legea lui Dumnezeu?  ___________

  ________________________________________________________________________

 Ce trebuie să faci dacă descoperi că nu poţi păzi Legea lui Dumnezeu? Să încerci mai mult sau să te predai lui 
Isus ca să-ţi dea o inimă nouă? ____________________________________________________

3. Cât timp va dura conflictul cu Satana? ______________________________________________

4. Cum putem fi la adăpost de planurile lui Satana, care vrea să ne distrugă? Cum putem primi viaţa veşnică?

  ________________________________________________________________________

5. Cum putem să ne asemănăm tot mai mult cu Isus? ______________________________________

6. Cine Îl recunoaşte pe Isus ca fiind Cel care aude şi răspunde la rugăciuni? _______________________

7. Care este obiceiul rău al multor tineri care pretind că sunt creştini?  __________________________

  ________________________________________________________________________

 Sunt ei cu adevărat creştini? _____________________________________________________

8. Cine este cel care alege dacă să dezvolte sau nu un caracter creştin? __________________________

9. Vei alege să te predai complet lui Isus? ______________________________________________

face o lucrare conştiincioasă, după standardul divin 
al neprihănirii. „Cinsteşte pe tatăl tău şi pe mama ta” 
este o parte din acest mare standard. Prin apostolul 
Iacov, Hristos declară: „Căci cine păzeşte toată Legea 
şi greşeşte într-o singură poruncă se face vinovat de 
toate.” Cu toate acestea, mulţi tineri care mărturisesc 
că sunt creştini au obiceiul de a vorbi fără respect cu 
părinţii lor! Dumnezeu vede potrivit, dragă tinere, să 
te încredinţeze în grija părinţilor tăi pentru formarea 
şi disciplinarea ta în vederea pregătirii caracterului tău 
pentru cer. Rămâne ca tu să alegi dacă vrei să dezvolţi 
un caracter creştin. Predă-ţi sufletul în întregime lui 

Hristos! Prinde-te de puterea Lui, urmează-I exem-
plul şi vei avea pace, odihnă şi bucurie în El! Rugă-
ciunea oricărui suflet, ascultată de Dumnezeu, să fie 
pentru întărirea omului lăuntric, pentru prezenţa lui 
Hristos în inimă şi pentru întemeierea în dragostea 
Sa, ca astfel „să puteţi pricepe împreună cu toţi sfinţii 
care sunt lărgimea, lungimea, adâncimea şi înălţimea 
şi să cunoaşteţi dragostea lui Hristos, care întrece 
orice cunoştinţă, ca să ajungeţi plini de toată plinăta-
tea lui Dumnezeu.” 

– The Youth’s Instructor, 12 mai 1898

  „Rămâne ca tu să alegi dacă vrei să dezvolţi un caracter creştin. 
Predă-ţi sufletul în întregime lui Hristos!”  
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Bazele creaţiei
Nu din întâmplare: anhinga

AA nhinga pare o isteaţă creatoare de modă. Îmbrăcată în clasi-
cul alb şi negru, această pasăre cu penaj închis nu numai că 
are alb în vârful cozii sale lungi, dar şi petice argintii pe aripi. 

Şi, cu o deschidere a aripilor de aproape 1,2 m, este încântătoare!
Anhinga este adesea obser-

vată odihnindu-se cu aripile 
deschise. Pasărea nu îşi arată 
în felul acesta frumuseţea; este 
doar o pasăre de baltă care se 
încălzeşte şi se usucă la soare. 
Nu întâmplător, când priveşti 

această pasăre, care pare să se laude pe sine, nu o vei 
vedea ungându-şi penele cu grăsime, cum fac raţele. 
Glandele care produc acest ulei la anhingă de-abia 
sunt funcţionale, astfel că ea nu îşi unge penele ca 
multe alte păsări de apă. A uitat Creatorul să i le 
asigure? Nu, deloc.

Anhinga înoată bine – nu din plăcere, ci pentru 
hrană. Când pasărea se scufundă în apă, penajul i 
se îmbibă imediat cu apă. Creatorul ştia că penele 
uleioase vor scădea viteza de mişcare a păsării. Atunci 
când urmăreşte un peşte, ghearele unite o ajută să se 
mişte foarte repede în apă.

Ciocul zimţat şi forma gâtului lung se consti-
tuie într-o suliţă cu care pasărea prinde peştele. Este 
abilitate ideală pentru mişcările bruşte ale păsării, 
ca atunci când îşi va pregăti cu atenţie momentul 
atacului, să plonjeze cu forţă şi să-şi înfigă ciocul ca o 
suliţă în peştele destinat să-i fie hrană. Apoi anhinga 
înoată către suprafaţă, împingându-şi capul înainte, 
roteşte în aer peştele şi îl înghite cu capul înainte. 
Dacă peştele este înfipt prea tare în cioc, înoată până 
la un banc pe care urcă şi bate ciocul de o piatră, ca 
să desprindă peştele. Nu la întâmplare această pasăre 
are picioare capabile să urce. 

Anhinga se simte ca acasă nu doar în apă. Ea 
este şi o maestră a aerului. Aţi văzut vreodată un uliu 
sau un vultur plutind în aer pentru o perioadă lungă 
fără să dea din aripi? Ei bine, şi anhinga poate face 

acele graţioase mişcări. Totuşi, rareori poţi confunda 
speciile între ele. Când planează pe cer, gâtul şi coada 
ei lungă arată diferit de gâturile şi cozile scurte ale 
uliului şi ale vulturului.

Anhinga este o pasăre cu multe talente: înoată 
în apă, urcă pe mal şi în copaci şi planează pe cer ca 
un uliu. Pe lângă aceasta, pasărea a fost programată 
să ştie când să fie complet tăcută. Anhinga nu este 
o pasăre zgomotoasă, dar când năpârleşte, nu scoate 
nici măcar un sunet. Ea îşi pierde penele de zbor toate 
odată. Zgomotul ar revela locaţia păsării potenţialilor 
prădători. Aşa că anhinga, temporar lipsită de penele 
sale, aşteaptă în tăcere până când acestea îi cresc din 
nou. Apoi viaţa continuă ca mai înainte.

Pasărea nu este conştientă de grija specială a  
Creatorului, care a ştiut să o facă atât de frumoasă.

Dumnezeu a ştiut ce a făcut când ne-a creat şi, 
dacă alegem să credem în El, aşteptând în tăcere sfa-
tul Său în timp de criză, ne va scoate la liman. Grija 
Sa pentru noi nu este o întâmplare!

Articol folosit cu permisiunea autorului, Juanita Kretschmar.
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Nu este un lucru uşor să primeşti nepreţuita comoară 
cerească a vieţii veşnice. Nimeni nu poate face acest lucru 

dacă în acelaşi timp se lasă dus de curentul lumii.

SECŢIUNEA I

EExistă o întrebare care îi uimeşte pe îngeri, îi agită pe musulmani, îi deranjează pe 
învăţaţi şi îi va uimi pentru întreaga eternitate pe cei mântuiţi. Această întrebare 
este: Dacă Dumnezeu este drept, cum este posibil ca El să mă trateze pe mine aşa 

cum ar merita Isus, pedepsindu-L în schimb pe El pentru păcatele mele?
Să discutăm deocamdată despre dreptate. 
Când Chad, un copil de zece ani, a spart din 

greşeală geamul dormitorului părinţilor săi cu o 
minge de golf, a trebuit să-l plătească. Singurul său 
venit erau banii de buzunar pe care-i primea la fiecare 
două săptămâni, o sumă de patru dolari. Aceşti bani i 
s-au oprit până la achitarea ferestrei – şi a durat ceva, 
pentru că era un geam mai scump, triplu, proiectat 
pentru timpul rece din Alaska, unde ei trăiau. 

Dreptatea este pedepsirea unui delict, nici prea 
aspru, nici prea uşor. Face parte din îndreptarea 
lucrurilor într-o lume nedreaptă. 

Dacă mingea de golf a lui Chad lovea un copac, 
şi nu fereastra, dreptatea nu se mai cerea satisfăcută. 

Citeşte Exodul 22:1,4. Care zice Dumne-
zeu că este pedeapsa corectă pentru cineva care a 
furat o oaie şi a sacrificat-o sau a vândut-o? Care 
ar fi pedeapsa dacă oaia este găsită încă în posesia 
hoţului?

În concepţia lui Dumnezeu, care este pedeapsa 
dreaptă pentru păcat?

Romani 6:23
„Fiindcă plata păcatului este moartea, 
dar darul fără plată al lui Dumnezeu 

Îndreptăţirea şi dreptatea

 Omul vânat

Un model perfect

 Nu din întâmplare: caii

DIN CUPRINS: A–7

Text de memorat: | Romani 6:22,23
„Dar acum, odată ce aţi fost izbăviţi de păcat 
şi v-aţi făcut robi ai lui Dumnezeu, aveţi 
ca rod sfinţirea, iar ca sfârşit: viaţa veşnică. 
Fiindcă plata păcatului este moartea, dar 
darul fără plată al lui Dumnezeu este viaţa 
veşnică în Isus Hristos, Domnul nostru.”

Îndreptăţirea
şiDREPTATEA

Hristos a fost tratat aşa cum 
meritam noi, pentru ca noi 
să putem fi trataţi aşa cum 
merita El.
– Viaţa lui Iisus, p. 25

18 februarie
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este viaţa veşnică în Isus Hristos, Dom-
nul nostru.”

De ce este drept pentru un păcătos să moară? 
Pentru că păcatul aduce moartea (vezi Iacov 1:15). El 
produce daune imense şi îl face pe păcătos complet 
responsabil pentru ele.

Dar cine poate şti la ce duce păcatul? Cine poate 
vedea viitorul şi cine poate bănui cât de distructiv este 
păcatul? Adam şi Eva nu puteau să-l întrevadă. Acel unic 
păcat a produs atâta nefericire, încât este uşor pentru noi 
să vedem că pentru păcatul lor meritau moartea. 

Doar prin credinţă ei ar fi putut întrezări urmă-
rile alegerilor lor. Dreptatea poate fi evaluată doar 
de Dumnezeu. Numai El ştie ce merită o persoană şi 
ce este cu adevărat drept. Mai mult decât atât. Gân-
deşte-te! Să presupunem că tu şi prietenul tău aveţi 
fiecare câte douăzeci de dolari în buzunar şi fiecare 
îi datorează lui Todd douăzeci de dolari. Ce ar zice 
Todd dacă prietenul tău s-ar oferi să plătească datoria 
în locul tău, cu cei douăzeci de dolari ai săi? Banii pe 
care îi avea în buzunar îi datora deja lui Todd! Într-un 
fel, ei îi aparţineau lui Todd. Deci nu ar fi putut să-i 
folosească pentru altceva decât pentru propria datorie, 
dacă voia să nu îl jefuiască pe Todd de ce era al său. 

De aceea noi nu putem plăti pentru păcatele unui 
prieten. Noi deja Îi datorăm întreaga noastră viaţă lui 
Dumnezeu. Suntem obligaţi prin creaţie să ascultăm. 
Chiar şi îngerii, ca fiinţe create, datorează serviciul lor 
Creatorului. Aşa că nici măcar cel mai sfânt heruvim 
nu poate plăti pentru păcatele noastre. 

Nu la fel este cu Isus. 
El nu a fost creat. El nu-I datorează Tatălui viaţa. 

Când făcea voia Tatălui, făcea mai mult decât datoria 
Sa. Era ca şi cum ar fi lucrat pentru plată. Persoana 
pentru care lucrezi îţi datorează bani. Astfel, Isus a 
adunat o comoară pentru noi. De aceea dreptatea 
(neprihănirea) ne poate fi dată în dar. El o deţine.  
Ca proprietar, poate face ce doreşte cu ce este al Său. 

Isus a exprimat această idee în parabola lucrători-
lor viei. 

Matei 20:15
„Nu pot să fac ce vreau cu ce-i al meu? Ori 
este ochiul tău rău, fiindcă eu sunt bun?”

Răspunsul este: „Da, este.” Nu te bucuri că Isus 
împarte bogăţia Sa de neprihănire cu noi? Iar acum 
putem explora mai mult despre cum a luat El păcatele 
asupra Sa.

SECŢIUNEA II

DDacă Ted îţi împrumută duba şi îţi cere să conduci cu atenţie, cine va fi responsabil 
dacă tu conduci nesăbuit maşina? Această întrebare nu are un răspuns foarte simplu.

Pe de o parte, tu eşti responsabil. Tu ai acţionat aşa 
cum ai hotărât tu să acţionezi. Ar trebui să plăteşti atât 
daune pentru ambele maşini implicate în accident, cât 
şi cheltuielile medicale pentru eventualii răniţi. Dacă ar 
fi accident cu victime, ai putea fi şi urmărit penal. Da, 
poţi merge chiar la închisoare dacă ai omorât acciden-
tal pe cineva în trafic, dacă s-a întâmplat din cauză că 
ai fost foarte nepăsător când conduceai. 

Pe de altă parte, Ted este cel care a decis că poţi 
conduce duba lui. Nu l-a forţat nimeni să-ţi dea 
maşina. Ar fi făcut bine dacă ţinea cont de caracterul 
tău înainte să-ţi dea să conduci. Într-un fel, şi el este 
responsabil pentru accident, chiar dacă nu a fost vina 
lui. Dacă ar fi dat maşina unui puşti de cinci ani, ar fi 
fost complet vina lui, pentru că ar fi dat cheile maşinii 
cuiva care nu avea deloc îndemânarea de a conduce. 

 [Hristos] a fost condamnat pentru păcatele noastre, la care El nu a 
con tribuit cu nimic, pentru ca noi să putem fi îndreptăţiţi prin neprihăni-
rea Lui, la care noi n-am contribuit cu nimic. El a suferit moartea care era a 
noastră, ca noi să putem primi viaţa care era a Lui.   – Viaţa lui Iisus, p. 25
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Aşa este şi cu relaţia dintre Creator şi păcatele 
lumii. Satana spune că Hristos este responsabil de 
păcatele noastre, argumentând că cei creaţi de Dum-
nezeu nu pot asculta. 

Dar acum îngerii nu mai cred aşa. Prin viaţa Sa 
perfectă ca om, Isus a demonstrat că Dumnezeu i-a 
dat omului puterea de a asculta. Deci, când păcătuim, 
nu avem scuză. 

Totuşi, Isus ne-a adus la existenţă. El are respon-
sabilitatea de a plăti pentru deciziile noastre incorecte, 
după cum proprietarul maşinii are responsabiltatea să 
plătească daunele provocate de şoferul neatent.

Dar dacă Ted plăteşte daunele, îi rămâi foarte 
dator. La fel se întâmplă între noi şi Domnul Isus. 
El a plătit pentru vina noastră. El are dreptul să 
acţioneze aşa în virtutea dreptului Său de Creator. 
Noi însă nu merităm deloc un asemenea ajutor. 
Păcatele noastre reprezintă vina noastră şi a părinţilor 
noştri înaintea noastră. 

Dar Dumnezeu este înţelept şi bun şi, dacă spune 
că El este „drept” când ne iartă („îndreptăţeşte”), 
atunci cel mai înţelept lucru pe care îl putem face este 
să fim mulţumitori, să credem Cuvântul Său şi să îl 
acceptăm. 

Iată ce ne zice El:
Romani 3:26 
„Pentru ca, în vremea de acum, să-Şi 
arate neprihănirea Lui în aşa fel încât 
să fie neprihănit, şi totuşi să socotească 
neprihănit pe cel ce crede în Isus.”

Citiţi Evrei 2:3. Deoarece Isus ne-a luat păcatele 
pe când noi nu meritam ajutorul Său, ne-am aştepta 
să fim socotiţi răspunzători dacă tratăm darul Său 
minunat ca pe ceva fără valoare, ca şi când nu I-am 
datora nimic lui Isus. Aceasta Îl întristează pe Duhul 
Sfânt şi dreptatea cere o pedeapsă mărită. 

Vom studia, în cele ce urmează, cum să acordăm 
atenţia cuvenită sacrificiului făcut pentru plătirea 
datoriilor noastre. 

SECŢIUNEA III

ÎÎn mod natural, noi simţim dragoste pentru cine ne iartă o mare greşeală. Cu cât este 
mai mare boacăna unui copil, cu atât este mai larg şi mai luminos zâmbetului lui 
când i se spune că este iertat.

Isus a tratat astfel această problemă: Un fost 
fariseu, care fusese vindecat de Isus, îşi dorea ca o 
anumită femeie să plece din casa lui. Isus era acolo 
ca musafir al celui vindecat. La picioarele lui Hristos 
stătea o femeie. Şi ea, o păcătoasă notorie, atrăgea 
prea mult atenţia. 

Ştii istoria Mariei care I-a spălat picioarele lui Isus 
cu parfum şi le-a şters cu părul ei (vezi Ioan 12:3). 
Când s-a adresat severei gazde, Isus i-a vorbit despre 
dragoste, apreciere şi iertare.

Luca 7:40-43 
„Isus a luat cuvântul şi i-a zis: «Simone, 
am să-ţi spun ceva.» «Spune, Învăţăto-
rule», I-a răspuns el. «Un cămătar avea 
doi datornici: unul îi era dator cu cinci 
sute de lei, iar celălalt, cu cincizeci. 
Fiindcă n-aveau cu ce plăti, i-a iertat pe 
amândoi. Spune-Mi dar, care din ei îl 
va iubi mai mult?» Simon I-a răspuns: 
«Socotesc că acela căruia i-a iertat mai 
mult.» Isus i-a zis: «Drept ai judecat.»”

Apoi Isus explică:
Luca 7:45-48
„«Tu nu Mi-ai dat sărutare, dar ea, de 
când am intrat, n-a încetat să-Mi sărute 
picioarele. Capul nu Mi l-ai uns cu 
untdelemn, dar ea Mi-a uns picioarele 
cu mir. De aceea îţi spun: Păcatele ei, 
care sunt multe, sunt iertate, căci a iubit 
mult. Dar cui i se iartă puţin iubeşte 
puţin.» Apoi a zis femeii: «Iertate îţi sunt 
păcatele!»”

Cum să devenim şi noi la fel de conştienţi de 
păcatele noastre precum această femeie? De ce oare 
greşelile noastre nu ne zdrobesc inimile şi nu ne apasă 
sufletele? Poţi înţelege din pasajul acesta cum vino-
văţia joacă un rol în iubirea pentru Domnul Isus? Ai 
putea gândi chiar că această vinovăţie ar fi necesară 
pentru a aprecia mai mult iertarea.

Dacă medităm la ele cu atenţie, Cele Zece 
Porunci au funcţia de a ne conştientiza de păcat. 
(Acesta este înţelesul pasajului dificil din Romani 
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7:8,9.) Poruncile ne expun falsitatea şi ipocrizia. 
În oglinda lor ne vedem aşa cum suntem. Suntem 
miraţi cum poate Dumnezeu să ierte pe cineva atât de 
netrebnic. Iar când El spune că ne iartă şi noi credem 
aceasta, rămânem uimiţi de această iertare. Suntem 
uimiţi de măreţia lui Dumnezeu. Aceasta este semni-
ficaţia fricii din versetul următor: 

Psalmii 130:4
„Dar la Tine este iertare, ca să fii de 
temut.” 

O aşa admiraţie schimbă omul. Vom studia mai 
mult despre aceasta în studiul următor. 

Secţiunea I

1.  De ce moartea este plata păcatului, chiar şi pentru un „păcăţel”? ____________________________

  ________________________________________________________________________

2.  De ce un înger nu poate plăti pentru păcatele noastre? Atât Dumnezeu, cât şi îngerii ne iubesc foarte mult şi 
ar fi murit pentru noi (vezi Patriarhi şi profeţi, p. 64). De ce sacrificiul unui înger nu ar fi fost suficient pentru 
mântuirea noastră? ___________________________________________________________

3.  De ce sacrificiul lui Isus a fost mai mult decât suficient pentru mântuirea noastră? ________________

  ________________________________________________________________________

4.  De ce condiţia de creaturi ne obligă la ascultare de Legea lui Dumnezeu?  ______________________

  ________________________________________________________________________

Secţiunea II

5.  Cum ştim că păcatul nu este din vina lui Dumnezeu? _____________________________________

  ________________________________________________________________________

6.  Şi totuşi, ce face Dumnezeu pentru a rezolva problema păcatului? Vezi Patriarhi şi profeţi, pp. 63–70; Viaţa 
lui Iisus, pp. 758–764; Tragedia veacurilor, pp. 492–504. __________________________________

Secţiunea III

7.  Cine iubeşte mai mult, conform spuselor lui Isus? _______________________________________

  ________________________________________________________________________

8.  Atunci cum putem să avem o dragoste mai mare pentru Dumnezeu?  _________________________

  ________________________________________________________________________

9.  Săptămâna trecută am învăţat că vina este cauza majoră a depresiei. Se întâmplă acest lucru atunci când 
vina nu este înfruntată aşa cum se cuvine. În ce sens şi în ce circumstanţe este vina un lucru bun? ______

  ________________________________________________________________________

ÎNTREBĂRI DE REFLECŢIE
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CC ât de departe ai merge pentru a apăra ceea ce crezi? Cât de mult eşti în stare să 
suferi pentru Isus? Misionarul Thanh Vinh*, din Vietnam, ne împărtăşeşte o 
experienţă mai de demult, când credinţa sa a fost încercată.

Inima-mi bătea tare când am auzit la uşă ciocănitul 
insistent al ofiţerilor de poliţie, iar glasurile lor zgomo-
toase şi grăbite au umplut camera. Am privit pentru o 
clipă în ochii familiei nou-convertiţilor pe care îi vizi-
tam în acel moment şi am sperat ca, prin privirea mea, 
să le comunic tăcut asigurarea că Dumnezeu era cu 
noi. Am şoptit o simplă rugăciune: „Doamne, Te rog, 
dă-ne curaj! Te rog, protejează-ne!”

Poliţia s-a năpustit la mine şi a început să ne întrebe 
pe mine şi pe misionarul local de ce eram acolo. M-am 
îndepărtat uşor de lângă coşul de gunoi, unde numai 
ce aruncasem micul altar budist, rugându-mă ca ei să 
nu privească în coş. 

Pe când interogatoriul creştea în intensitate, am 
introdus inconştient mâna în buzunar. Am simţit 
atunci cum atingeam lista care conţinea numele şi 
adresele membrilor bisericii pe care plănuiam să-i vizi-
tăm. M-am înfiorat când m-am gândit ce s-ar putea 
întâmpla dacă poliţia ar găsi lista cu acei preţioşi copii 
în Hristos. Mintea mea alerga în toate direcţiile în cău-
tarea unui plan, având doar o secundă pentru rugăciu-
nea: „Doamne, ajută-ne!”

Întrebările hărţuitoare au încetat pentru câteva 
minute, timp în care poliţia a chemat ajutoare. Am 
realizat că Dumnezeu a deschis o uşă de scăpare. M-am 
strecurat pe uşa din dos, fără să mă uit înapoi şi fără 
să încetinesc pasul nici pentru o secundă. Am luat-o 
la fugă către jungla care era chiar la marginea satului. 
Când am ajuns într-un loc în care aveam în jur doar 
copaci, am rupt lista în mii de bucăţi mărunte şi le-am 
îngropat în grabă sub frunziş. 

Repede am sărit în sus şi am alergat unde vegetaţia 
era mai bogată. Sunetul puternic al unui clopoţel care 
alerta sătenii să se alăture căutării mi-a ajuns la urechi. 
Alergam repede, ca un tigru vânat de oameni. 

Am început să aud voci înăbuşite nu departe de 
mine. Vocile creşteau în intensitate şi simţeam că muşchii 
îmi zvâcneau de durere şi oboseală. Cuvintele Psalmului 

91 îmi răsunau în minte: „Cel ce stă sub ocrotirea Celui 
Preaînalt şi se odihneşte la umbra Celui Atotputernic zice 
despre Domnul: «El este locul meu de scăpare şi cetăţuia 
mea, Dumnezeul meu în care mă încred!»”

Realizam că mulţimea m-a ajuns, dar nu îndrăz-
neam să privesc în urmă. Deodată, o bucată mare de 
lemn m-a lovit cu toată forţa în spate, cauzându-mi o 
durere pătrunzătoare, care îmi trecea prin tot corpul. 
M-am clătinat şi am căzut la pământ, astupându-mi 
capul cu mâinile, în timp ce grupul de tineri m-a 
înconjurat ca nişte animale de pradă flămânde. În timp 
ce înjurau, mă băteau şi mă târau la secţia de poliţie, 
un simţământ de pace a venit asupra mea. Cuvintele 
din Matei 5:11 îmi răsunau în minte: „Ferice va fi de 
voi când, din pricina Mea, oamenii vă vor ocărî, vă vor 
prigoni şi vor spune tot felul de lucruri rele şi neade-
vărate împotriva voastră!” Prezenţa plăcută a Spiritului 
Sfânt mă mângâia în mijlocul durerii.

Când am ajuns la sediul poliţiei, a început inte-
rogatoriul. Căutau ceva care să mă condamne. M-au 
pasat apoi superiorilor. După ce m-au mai chestionat, 
s-au decis să-mi dea o amendă mie şi proprietarului 
casei în care ne adunam pentru a ne închina, după care 
mi-au dat drumul. 

Consider acest deznodământ miraculos ca o poartă 
deschisă vizitării nou-convertiţilor. Când mă gândesc la 
această experienţă, pot doar să-I mulţumesc Domnu-
lui. Fiecare încercare din viaţa de creştin m-a pregătit să 
devin lucrător pentru Dumnezeu în propria ţară, Viet-
nam, şi m-a învăţat să fiu tare pentru El, cu orice preţ. 

Rugăciune pentru putere: Iubite Tată ceresc, prin 
puterea Ta divină, fă-mă să rezist oricărei ispite şi să 
fiu victorios în mijlocul încercărilor care-mi vin în cale 
azi! Învaţă-mă să rămân ferm pentru Tine şi păstrează-i 
credincioşi pe fraţii mei din Asia de Sud-Est! 

Pentru a afla mai multe detalii despre ASAP Ministries sau pentru a şti 
cum să ajutați la înaintarea Cuvântului lui Dumnezeu în Asia de Sud, 
vizitați www.asapministries.org sau sunați la 1-866-365-3541. 
* Numele reale au fost schimbate pentru siguranţa lucrătorilor. 

Capitole  
de credinţă
Omul vânat

UA07_RO.indd   53UA07_RO.indd   53 03.11.2022   12:37:0703.11.2022   12:37:07



Conexiune istorică
Un model perfect

54

EE denul, locuinţa lui Adam şi a Evei în timpul purităţii şi al inocenţei lor, a ieşit 
perfect din mâna Creatorului; dar această pereche favorizată a călcat porunca lui 
Dumnezeu, şi astfel cei doi au fost alungaţi din casa lor iubită, pregătită pentru ei. 

Păcatul lor şi consecinţele lui au fost consemnate 
pentru beneficiul nostru, ca să servească de învăță-
tură pentru cei ce vor să ia aminte. În providenţa lui 
Dumnezeu, în Cuvântul Său, ne sunt oferite modele 
de caracter, ilustrând viciul şi virtutea, păcatul şi 
neprihănirea. Oameni inspiraţi au scris aceste istorii, 
pentru ca noi, având o imagine completă a caractere-
lor acestor oameni evlavioşi, să le putem copia virtu-
ţile şi să evităm căderile.

Privind în urmă, putem identifica defectele care 
au pătat caractere, de altfel frumoase şi echilibrate; 
dar nu ar trebui să ne scuzăm nicicând păcatele şi gre-
şelile proprii, motivând cu greşelile acestor personaje. 
Adam şi Eva, precum şi alţii care au trăit de mult, nu 
au avut lumina pe care o avem noi astăzi; însă noi 
avem beneficiul experienţei lor. Suntem mai favorizaţi 
decât ei, mai ales pentru că noi avem în faţa noastră 
standardul excelenţei spirituale în viaţa şi caracterul 
lui Hristos. Soarele Neprihănirii a răsărit peste noi şi, 
în lumina razelor Sale, păcatul apare în adevăratul lui 
caracter. Din învăţătura Cuvântului lui Dumnezeu 

şi din exemplele conţinute în el, cunoaştem cât de 
ofensiv este păcatul şi care vor fi adevăratele lui con-
secinţe. Aceasta înseamnă că noi avem o responsabili-
tate chiar mai mare decât primii noştri părinţi. 

Isus Şi-a lăsat haina regală şi tronul pentru a veni 
în această lume, ca să răscumpere căderea ruşinoasă a 
lui Adam. El a trecut pe acolo pe unde Adam a căzut 
şi a îndurat ispite de zece ori mai puternice, totuşi El 
a ascultat în amănunt de voia Tatălui. La batjocura 
evreilor, El a răspuns: „Cine din voi Mă poate dovedi 
că am păcat?” Adam şi Eva erau păcătoşi dovediţi. 
Ei au cedat ispitei, au călcat Legea şi, în consecinţă, 
lumea a fost timp de secole inundată de nefericire. În 
contrast, ne este prezentată viaţa lui Isus, care, ispitit 
de Satana, a venit de pe câmpul de luptă ca învingă-
tor, pur şi fără păcat. Victoria obţinută nu era pentru 
El Însuşi, ci pentru fiicele şi fiii ruinaţi ai lui Adam. 

Dragă tinere prieten, ar trebui să înveţi de timpu-
riu cum să copiezi virtuţile unui caracter pur şi nepri-
hănit, conturat în Scripturi. În timp ce din exemplul 
celor greşiţi ai putea învăţa ce trăsături de caracter şi 
ce fel de purtare priveşte Dumnezeu cu dezgust, ai 
putea să păstrezi în inima ta pietatea şi faptele bune 
ale celor neprihăniţi de toate vârstele. Ar putea să 
te inspire viaţa lor, care a devenit o binecuvântare 
pentru alţii. 

Mai presus de toate, aspiră să copiezi Modelul 
perfect. Isus a dus o viaţă de lepădare de Sine. El 
era implicat în fiecare zi în consolarea celor necăjiţi, 
cărora le uşura suferinţa, îi ajuta şi îi binecuvânta pe 
toţi cei care veneau la El. Şi astăzi, El este acelaşi Sal-
vator milos şi nu va refuza pe niciun păcătos pocăit. 
Tu poţi avea acces la puterea şi înţelepciunea Sa. Prin 
meritele sângelui Său, poţi să învingi orice duşman 
spiritual şi poţi remedia orice defect de caracter. Isus 

 Mai presus de toate, 
aspiră să copiezi Modelul 
perfect. Isus a dus o viaţă 
de lepădare de Sine.  
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ÎNTREBĂRI DE REFLECŢIE
1.  De ce Dumnezeu a inspirat oameni să scrie în Biblie despre alegerile bune, dar şi despre alegerile rele ale 

oamenilor? _________________________________________________________________  
 ________________________________________________________________________

2.  De ce păcatul nu este niciodată scuzabil? _____________________________________________

3.  Care sunt cele două motive pentru care suntem avantajaţi faţă de Adam şi de Eva? ________________  
 ________________________________________________________________________

4.  Citeşte Faptele 17:29-31. Explică de ce noi avem mai multă responsabilitate decât cei care au trăit cu mult 
timp înainte. _______________________________________________________________  
 ________________________________________________________________________

5.  Ce a ales Isus să facă pentru a-i putea salva pe oameni? ___________________________________  
 ________________________________________________________________________

6.  Numeşte două popoare din Scriptură ale căror greşeli sunt o avertizare pentru noi. Ce putem învăţa din ex-
perienţa lor? Numeşte două popoare din Scriptură ale căror alegeri sunt exemple bune pentru noi. Ce putem 
noi învăţa din experienţele lor? ___________________________________________________  
 ________________________________________________________________________

7.  De ce este ideal să urmăm exemplul lui Isus? __________________________________________  
 ________________________________________________________________________

8.  Gândeşte-te în mod serios al cui exemplu l-ai urmat săptămâna aceasta? Îl vei ruga chiar acum pe Isus să te 
ajute să faci un scop din urmarea exemplului Său? ______________________________________  
 ________________________________________________________________________

9.  Care este premiul pentru cei ce urmează exemplul lui Isus? ________________________________  
 ________________________________________________________________________

„S-a făcut trup şi a locuit printre noi, plin de har şi 
de adevăr. Şi noi am privit slava Lui, o slavă întocmai 
ca slava singurului născut din Tatăl.” Şi, prin contem-
plare, tu poţi deveni asemenea chipului Său.

Ce exemplu vei copia? Pe cel al primilor noştri 
părinţi, care nu au ascultat de Dumnezeu, sau pe cel 
al preţiosului Salvator? Rezultatul păcatului este îna-
intea ta; la fel şi cel al ascultării. Adam a pierdut Ede-
nul nu numai pentru sine, dar şi pentru întreaga rasă 
umană – pentru tine şi pentru mine. Dar, prin Isus, 

el va fi restaurat mai frumos decât la început. Premiul 
care îţi stă în faţă este viaţa veşnică în Împărăţia lui 
Dumnezeu; nu-i aşa că merită să luptăm pentru ea? 

„Lucruri pe care ochiul nu le-a văzut, urechea nu 
le-a auzit şi la inima omului nu s-au suit, aşa sunt 
lucrurile pe care le-a pregătit Dumnezeu pentru cei 
ce-L iubesc.” Psalmistul spune: „Înaintea Feţei Tale 
sunt bucurii nespuse şi desfătări veşnice, în dreapta 
Ta.”—The Youth’s Instructor, 6 august 1884
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Bazele creaţiei
Nu din întâmplare: caii

CC ei 60 de milioane de cai estimaţi a fi pe întreg mapamondul au copita dintr-o 
singură bucată (nedespicată); şi, nu din întâmplare, ei au cei mai mari ochi din-
tre toate mamiferele terestre. Aria vederii lor este de 350° fără să-şi mişte capul. 

Doar două zone nu pot vedea: cea din faţa lor 
şi cea din spatele lor. De aceea, dacă animalul face o 
mică mişcare cu capul, poate vedea tot ce este în jurul 
lui. Motivul pentru care calul are o vizibilitate aşa de 
mare este acela că Designerul i-a plasat ochii pe cele 
două laturi ale capului. Creatorul ştia de ce l-a făcut 
aşa, pentru că, fiind un animal prădat, calul trebuie să 
fie mereu în gardă cu privire la prezenţa prădătorilor 
din jurul său şi să fie gata de fugă cât ai clipi din ochi. 

În plus, pentru a simţi pericolul, nu din întâm-
plare, calul îşi poate roti urechile la 180°, ca să fie 
complet conştient de sunetele suspecte. Nu din 
întâmplare, calul este echipat pentru alergare – în 
viteză, dacă este necesar – pentru că este principalul 
său mod de apărare, în cazul unui pericol real. 

Calul are un bun simţ al echilibrului care, la fel, 
nu este din întâmplare, deoarece este necesar pentru 
a scăpa de primejdie. Datorită câtorva factori care 
includ un înalt grad de percepţie, prin care el ştie 
locaţia fiecărei părţi a corpului său (fenomen numit 
propriocepţie), calul ştie unde se află membrele sale 
în orice moment. În plus, copitele sale îi furnizează 
un simţ tactil, fiind sensibil la solul pe care calcă. 

Nu din întâmplare, copitele sunt făcute din acelaşi 
material cu unghiile de la mâinile şi de la picioarele 
noastre, permiţând calului să „simtă” cu precizie ceea 
ce este dedesubt. Astfel, calul este „stăpân” pe solul de 
sub picioarele lui, de oricare tip ar fi acesta.

Născut cu aceste abilităţi, un mânz nou-născut 
este imediat pe picioarele lui. Începe să meargă men-
ţinându-şi echilibrul, iar într-o oră de la naştere, deja 
aleargă. Nu din întâmplare, în special în sălbăticie, 
iapa naşte noaptea, căci binevoitorul Creator a gândit 
ca mama şi puiul să fie cât mai în siguranţă în orele 
cele mai vulnerabile, la adăpostul întunericului.

Când au nevoie de odihnă, caii stau în picioare, 
cu membrele întinse într-o poziţie specială, lucru 
realizabil printr-un sistem de tendoane în jurul osului 
piciorului şi al încheieturilor, proiectat nu din întâm-
plare de Creator. Totuşi, cercetătorii au descoperit că 
un cal trebuie să se aşeze pentru câteva ore, la câteva 
zile o dată, pentru a avea somnul cel mai profund. 
Este interesant că un cal izolat, singur, nu doarme 
bine. Are instinctul de a fi atent la pericole şi nu  
se va întinde pe jos decât dacă sunt şi alţi cai lângă el. 
Aşa stând lucrurile, dacă un cal este singur, în cele  
din urmă se va prăbuşi extenuat. 

Totuşi, dacă un cal dezvoltă o legătură puternică 
cu un om, nu numai că se va odihni cu simţământul 
că este protejat de stăpân, dar va reflecta şi dispoziţia 
stăpânului său. Ce binecuvântare poate fi un om pen-
tru aceste frumoase animale! Şi cât de recunoscători 
Îi suntem şi noi lui Dumnezeu, care veghează mereu 
peste noi şi ne asigură şi nouă seninătatea în tot ce ni 
se întâmplă.

Articol folosit cu permisiunea autorului, Juanita Kretschmar.
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Nu este un lucru uşor să primeşti nepreţuita comoară 
cerească a vieţii veşnice. Nimeni nu poate face acest lucru 

dacă în acelaşi timp se lasă dus de curentul lumii.

SECŢIUNEA I

ÎÎn această săptămână vom studia cum schimbă Evanghelia un om. Când punem o 
întrebare de tipul „cum”, trebuie să fim atenţi. Dacă am întreba: „Cum devine o 
omidă fluture?”, răspunsul ar putea fi o propoziţie sau ar putea să se extindă pe o 

sută de pagini. 
Am putea răspunde: „Se transformă în pupă şi 

apoi se schimbă în interiorul crisalidei înainte de a 
ieşi afară.”

Sau am putea să descriem o mie de reacţii 
chimice care au loc în interiorul crisalidei, descriind 
procesele şi caracteristicile compuşilor chimici. Şi 
este doar începutul explicaţiilor despre „cum” are 
loc schimbarea. Într-un fel, răspunsul se situează 
dincolo de capacitatea noastră de înţelegere. 

În mod similar, întrebăm: „Cum se poate 
schimba un om?” Am putea răspunde pe scurt: 
„Schimbarea are loc prin Duhul Sfânt.”

Pe de altă parte, am putea investiga detaliile 
până la limita complexităţii, dincolo de care nu 
putem trece. 

Dumnezeu vrea ca puterea Sa trans-
formatoare să vină în această ocazie în 
adunare. Sunt unii care vin la întâl-
niri și stau jos tot timpul, fac câteva 
mărturisiri formale, apoi merg acasă 
și se poartă [tot la fel] ca înainte, sau 
chiar mai rău. De ce? Pentru că nu au 
o inimă nouă. Ce este o inimă nouă? 
Este o minte nouă. Ce este mintea? 

Sfinţirea prin iubirea pentru Isus

 Afară din întuneric

O inimă nouă

 Nu din întâmplare: licuricii

DIN CUPRINS: A–8

Text de memorat: | Romani 5:7,8
„Pentru un om neprihănit cu greu ar muri 
cineva, dar pentru binefăcătorul lui poate că 
s-ar găsi cineva să moară. Dar Dumnezeu Îşi 
arată dragostea faţă de noi prin faptul că, pe 
când eram noi încă păcătoşi, Hristos a murit 
pentru noi.”

Sfinţireaprin
IUBIREA

Cum este posibil ca unii 
oameni să fie sfinţiţi de 
adevăr, iar alţii, nu?

pentru
ISUS

25 februarie
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Este voinţa. Unde este voinţa ta? Este 
fie de partea lui Satana, fie de partea lui 
Hristos. Depinde de tine. Vei pune astăzi 
voinţa ta de partea lui Hristos? Astfel 
vei avea o inimă, o minte și o voinţă noi. 
„Vă voi da o inimă nouă.” Atunci să 
începem chiar de aici.
Convertirea este simplă, foarte simplă. 
Să începem din acest punct să intrăm în 
Împărăţia cerurilor. Cum? Ca un copilaș. 
Nu poate fi mai simplu. Poţi cunoaște 
toate tainele nașterii din nou și totuși să 
nu poţi face pe cineva (sau chiar pe tine 
însuţi) să o înţeleagă. Cea mai bună cale 
pentru tine este să-I încredinţezi mintea 
lui Isus Hristos. – Sermons and Talks, 
vol. 1, p. 210

Acesta este răspunsul scurt. Când Îi dai voinţa lui 
Isus şi Îl laşi pe El să o schimbe, eşti schimbat. 

Un alt răspuns scurt se găseşte în rugăciunea pe 
care Hristos o adresează Tatălui Său. 

Ioan 17:17
„Sfinţește-i prin adevărul Tău: Cuvântul 
Tău este adevărul.” 

Ceea ce este evident la cei mai mulţi oameni este 
că adevărul nu sfinţeşte pe oricine. Satana cunoaşte 
mult adevăr şi acest lucru este în defavoarea adevăru-
lui. Există poate unele persoane în biserica ta care au 
mai multe cunoştinţe biblice decât tine, dar sunt răi şi 
aspri. Uneori chiar liderii religioşi sunt descoperiţi ca 
fiind necinstiţi şi imorali. 

Aşadar, cum este posibil ca unii oameni să fie sfin-
ţiţi de adevăr, iar alţii, nu? Acesta va fi subiectul din 
următoarea secţiune. 

SECŢIUNEA II

NNu tot ce este adevărat are aceeaşi putere. Este adevărat că sarea are gust sărat. Dar 
acest adevăr nu te influenţează. Este adevărat că aurul are densitate mai mare 
decât fierul. Chiar acest fapt poate să te ajute să descoperi o înşelăciune a vreunui 

hoţ, dar pe hoţ nu-l va schimba acest adevăr. 
Cu siguranţă, când Isus Se ruga ca noi să fim 

sfinţiţi prin „adevăr”, El avea în minte un anumit 
tip de adevăr. Acel tip de adevăr avea putere. Isus îl 
menţionase mai devreme în aceeaşi rugăciune pe care 
am văzut-o în secţiunea 1.

Ioan 17:3
„Şi viaţa veșnică este aceasta: să Te 
cunoască pe Tine, singurul Dumnezeu 
adevărat, și pe Isus Hristos, pe care L-ai 
trimis Tu.”

Cunoaşterea adevărului despre caracterul lui 
Dumnezeu ne schimbă. Văzând dragostea Sa, este 
trezită dragostea în sufletele noastre. 

1 Ioan 4:19
„Noi Îl iubim pentru că El ne-a iubit 
întâi.”

Cum ajungem să percepem o asemenea dragoste? 
Cum o aflăm, ca să putem fi transformaţi de ea?

Romani 5:8
„Dar Dumnezeu Își arată dragostea faţă 
de noi prin faptul că, pe când eram noi 
încă păcătoși, Hristos a murit pentru noi.”

Sharon făcuse mult rău anumitor persoane. 
Când a fost copil, ea a permis ca alt copil mai mic 
să fie pedepsit din cauza faptelor ei. Sharon îi privea 
pe părinţii băieţelului cum îl puneau să-şi mărturi-
sească vina. Ei nu ştiau că el e nevinovat. Erau atât de 
insistenţi, încât băieţelul a „recunoscut” cu lacrimi în 
ochi. Sharon îşi aminteşte perfect cât de vinovată s-a 
simţit!

După mulţi ani, când Sharon a mărturisit în sfâr-
şit, amândoi erau deja în vârstă. Omul a iertat-o pe 
Sharon. De fapt, nici nu îşi mai amintea incidentul. 
Era prea mic.

Însăşi fapta ei, ceea ce îi făcuse acelui copil, a fost 
pentru Sharon pedeapsa ei. Isus, din contră, a supor-
tat pedeapsa pentru noi. El nu a aşteptat ca noi să-I 
cerem îndurare. El nu a aşteptat ca noi să-L iubim. 
Pe când noi Îi eram duşmani, El Şi-a arătat dragostea 
față de noi, deşi noi Îl disprețuiam. 

Romani 5:10
„Căci, dacă atunci când eram vrăjmași, 
am fost împăcaţi cu Dumnezeu, prin 
moartea Fiului Său, cu mult mai mult 
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acum, când suntem împăcaţi cu El, vom 
fi mântuiţi prin viaţa Lui.”

Probabil că ştiai acest lucru dinainte de a citi 
această lecţie. Ştii deja că Isus a murit pentru păcatele 
tale înainte ca tu să te naşti. Am spus că acest adevăr 
are puterea de a schimba viaţa. Dar de ce mulţi care 
ştiu acest adevăr rămân sclavi ai păcatului?

Răspunsul este profund şi foarte practic: Adevărul 
schimbă doar dacă ne captează atenţia. Aceasta este 
ceea ce Isus a intenţionat să zică în următorul text:

Ioan 12:32,33
„«Şi după ce voi fi înălţat de pe pământ, 
voi atrage la Mine pe toţi oamenii.»
Vorbind astfel, arăta cu ce moarte avea să 
moară.” 

Domnul Isus Hristos a ales să-Şi dea viaţa pen-
tru noi, ca astfel să ne conducă minţile să gândim la 
iubirea Lui. Aşa schimbă El oamenii. În următoarea 
secţiune vom studia un element preţios şi puternic al 
dragostei Lui, care este mila Sa.

SECŢIUNEA III

MMulţi tineri refuză, pentru un motiv sau altul, să îşi predea viaţa lui Dumnezeu. 
Una dintre cele mai comune obiecţii pentru a deveni creştin este: „Nu vreau.”

Face acest lucru ca situaţia lor 
să fie disperată? Cere oare Dumne-
zeu ca măcar să îşi dorească să ducă 
o viaţă mai bună?

Nu, cel puţin nu la început. 
Cei răi nu pot produce dorinţa 
pentru o viaţă mai bună. Ei nu vor 
căuta în mod natural să-L urmeze 
pe Domnul. Ei sunt mulţumiţi să 
fie răi şi ignoranţi.

Romani 3:11
„Nu este niciunul care să aibă pricepere. 
Nu este niciunul care să caute cu tot 
dinadinsul pe Dumnezeu.”

Şi cum ajunge Dumnezeu la o astfel de persoană? 
Cum te poate schimba Dumnezeu dacă nu ai interes 
pentru El?

Dumnezeu dă oamenilor darul pocăinţei. De 
aceea Tatăl L-a trimis pe Isus să ne fie Salvator. 

Faptele 5:31
„Pe acest Isus, Dumnezeu L-a înălţat cu 
puterea Lui și L-a făcut Domn și Mân-
tuitor, ca să dea lui Israel pocăinţa și 
iertarea păcatelor.”

Poate deja te aştepţi la următoarea întrebare 
logică. De ce Dumnezeu nu dă darul pocăinţei tutu-
ror? Dacă poate da pocăinţa cuiva care nu Îl caută, de 
ce nu o dă tuturor?

Răspunsul ar putea să te surprindă. Se găseşte în 
modul prin care Dumnezeu dă pocăinţa. 

Gândeşte-te puţin. Ce s-ar întâmpla dacă un 
fermier şi-ar ara câmpul, dar ar neglija plantarea 

seminţelor? Imaginează-ţi că fermi-
erul este un om religios şi îngenun-
chează pe câmpul acela în fiecare 
dimineaţă şi se roagă pentru o bună 
recoltă. Va avea o producţie bună? 

Va secera ce a semănat. Dum-
nezeu poate da darul unei recolte 
bogate, dar Dumnezeu are un sistem 
al Său de a dărui. El cooperează cu 

munca noastră şi o binecuvântează.
La fel, Dumnezeu ne-a arătat dragostea Sa într-un 

mod care ne invită la cooperare. Partea Sa este aceea 
de a ne iubi şi de a demonstra acea dragoste. Partea 
noastră este aceea de a ne gândi la mila Sa până când 
ea ne va supune inima şi ne vom întoarce de la păcat. 

Romani 2:4
„Bunătatea lui Dumnezeu te îndeamnă 
la pocăinţă.”

Dar acest lucru se întâmplă dacă alegem să apre-
ciem bunătatea Sa plină de milă. Dacă, pe de altă 
parte, neglijăm să medităm la dragostea lui Dumne-
zeu dacă ne menţinem firea noastră critică şi aspră, 
dacă alegem să ţinem duşmănie sau să-i tratăm rău pe 
ceilalţi, aşa cum credem că ei merită, atunci dispre-
ţuim mila lui Dumnezeu. Şi astfel, darul pocăinţei 
este împiedicat să acţioneze în inimile noastre. 

Romani 2:3-5
„Şi crezi tu, omule, care judeci pe cei 
ce săvârșesc astfel de lucruri și pe care 
le faci și tu, că vei scăpa de judecata lui 
Dumnezeu? Sau dispreţuiești tu bogăţi-
ile bunătăţii, îngăduinţei și îndelungii 

 De ce Dum-
nezeu nu dă 
darul pocăinţei 
tuturor? 
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Lui răbdări? Nu vezi tu că bunătatea lui 
Dumnezeu te îndeamnă la pocăinţă? 
Dar, cu împietrirea inimii tale, care nu 
vrea să se pocăiască, îţi aduni o comoară 
de mânie pentru ziua mâniei și a arătării 
dreptei judecăţi a lui Dumnezeu.”

Dar cum cooperăm cu Dumnezeul milei? Atunci 
când o împărtăşim, adică atunci când suntem miloşi 

cu alţii. Astfel ajungem să apreciem mila lui Dumne-
zeu şi să fim schimbaţi de ea. Pe scurt:

Proverbele 11:17
„Omul milostiv își face bine sufletului său, dar 
omul fără milă își tulbură însăși carnea lui.” 
Matei 5:7
„Ferice de cei milostivi, căci ei vor avea 
parte de milă!”

Secţiunea I

1.  Revezi citatul din Sermons and Talks şi apoi scrie în cuvintele tale simple explicaţia pentru ce înseamnă a fi 
convertit – a avea o inimă nouă.  __________________________________________________
 ________________________________________________________________________

2.  Ce foloseşte Dumnezeu pentru a ne schimba? (vezi Ioan 17:17) ______________________________  
 ________________________________________________________________________

3.  Dar care sunt unele lucruri de care nu Se foloseşte Dumnezeu pentru a ne schimba? _______________  
 ________________________________________________________________________

Secţiunea II

4.  Ce fel de adevăr ne schimbă în modul cel mai eficient? ___________________________________  
 ________________________________________________________________________

5.  Cum alege Dumnezeu să ne reveleze adevărul despre caracterul Său? _________________________  
 ________________________________________________________________________

6.  De ce a ales Dumnezeu să ne descopere dragostea Sa în singurul mod posibil, chiar dacă nu era o cale  
uşoară? ___________________________________________________________________  
 ________________________________________________________________________

7.  Gândeşte-te la câteva căi practice prin care să petreci mai mult timp reflectând la dragostea minunată a lui 
Dumnezeu pentru tine. ________________________________________________________  
 ________________________________________________________________________  
 ________________________________________________________________________  
 ________________________________________________________________________  
 ________________________________________________________________________

Secţiunea III

8.  Cum poate Dumnezeu să dea cuiva darul pocăinţei? _____________________________________  
 ________________________________________________________________________

9.  Cum poţi coopera cu Dumnezeul milei? Cum poți fi milos cu alţii? ____________________________  
 ________________________________________________________________________

ÎNTREBĂRI DE REFLECŢIE
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Capitole  
de credinţă
Afară din întuneric
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AAi fost vreodată cuprins de frică? Thor Bophal din  
Cambodgia se lupta cu aceste sentimente până când  
 a văzut Lumina. Iată experienţa sa:

Înainte de a-mi începe ziua în aglomeratul oraş 
Phnom Penh, mi-am făcut datoria religioasă încercând 
să potolesc spiritele cu o ofrandă de hrană şi tămâie 
adusă idolilor mei. Trăiam cu o mare frică – frică să 
nu falimenteze afacerea mea, frică de boli şi accidente, 
frică să nu fac alegeri greşite. Mi-era aşa de frică, încât 
m-am decis să mă asigur din toate părțile. În fiecare zi 
vizitam prezicătorul şi mă opream la templu pentru 
a primi binecuvântarea unui călugăr. Niciunul dintre 
aceste ritualuri nu mi-a adus pacea. Nenorocirea a 
venit, dar aşa am aflat Lumina. 

Pentru mult timp am detestat-o pe 
soţia mea pentru că făcea parte din Bise-
rica Adventistă de Ziua a Şaptea. Cre-
deam că este o sectă. Totuşi, ea şi fratele 
ei, Korn Kim Sok, aveau pacea şi fericirea 
pe care eu nu le aveam. M-au prezentat 
prietenului lor, pastorul Hang Dara, şi el, 
cu încredere, mi-a destăinuit că singura 
putere adevărată vine de la Dumnezeu şi 
că dragostea Sa perfectă alungă orice fel 
de frică. Aversiunea mea pentru Dum-
nezeu, creştinism şi Biblie a început să 
scadă. Pastorul Hang Dara a deschis 
Biblia şi m-a învăţat cu răbdare despre Isus şi despre 
ce înseamnă a fi creştin. Când a ajuns la lecţia despre 
închinarea la unicul Dumnezeu şi despre renunțarea 
la toţi idolii, ştiam că trebuie să aleg între creştinism 
şi budism. Nu voi uita niciodată dimineaţa în care 
am distrus toţi idolii din casa mea. Era un sentiment 
minunat să fiu eliberat de prinsoarea Satanei. 

Am vrut să împărtăşesc istoria eliberării mele cu 
alţii, aşa că l-am întrebat pe pastorul Hang Dara dacă 
aş putea să-l însoţesc şi să dau mărturie atunci când 
el făcea vizite din casă în casă. El a răspuns cu entuzi-
asm: „Sigur, cum să nu! Chiar mă rugasem ca Dom-
nul să-mi dea un asistent!”

După câteva luni, pastorul Hang Dara mi-a spus: 
„Thor Bophal, Dumnezeu ţi-a dat un dar deosebit de 
a-i încuraja pe alţii. Mărturia ta este impresionantă 
şi, când vorbeşti din Biblie, oamenii te ascultă. Cred 
că ar trebui să te gândeşti şi să te rogi pentru a deveni 

plantator de biserici ASAP.” M-am rugat şi Duhul 
Sfânt m-a inspirat să-mi închid afacerea şi să accept 
chemarea Sa de a fi plantator de biserici. Acum, că 
am devenit servul Său, adesea ajut la eliberarea celor 
oprimaţi, aşa cum am fost şi eu odată.

Kim Hy a început să vină la biserică după ce soţul 
ei a decedat. Era timidă la început, dar a acceptat cu 
nerăbdare invitaţia mea de a studia Biblia. Răposatul 
ei soţ fusese şaman. De la moartea lui, Kim şi fiica 
ei fuseseră mereu lovite de boli, una după alta. Nu 

puteau dormi noaptea pentru că auzeau 
zgomote ciudate şi erau chinuite de spirite. 
Întunericul dens în care trăiau a făcut-o să 
caute Lumina. Dorea libertatea. 

După ce mi-a auzit mărturia, a luat şi ea 
îndrăzneaţa decizie de a arunca toţi idolii din 
casă. Un grup de rugăciune format din mem-
bri ai bisericii a vizitat-o acasă. Ne-am rugat 
pentru Kim, în Numele lui Isus, ca să fie elibe-
rată din închisoarea Satanei şi ca locuinţa sa să 
fie în schimb umplută cu îngeri. Am invocat 
pasaje din Scriptură, cum ar fi Ioan 8:12, unde 
Isus le spunea ucenicilor Săi: „Eu sunt Lumina 
lumii; cine Mă urmează pe Mine nu va umbla 

în întuneric, ci va avea lumina vieţii.”
Am ars toţi idolii. Am cântat imnuri de încurajare 

pentru mica familie. I-am spus lui Kim să deschidă 
Cuvântul lui Dumnezeu, să invoce făgăduinţele 
Scripturii şi să cânte în fiecare seară. Îi mulţumim 
lui Dumnezeu pentru că demonii au părăsit micuța 
colibă de bambus şi paie. Sănătatea ei a fost resta-
bilită. Acum Îi este recunoscătoare lui Dumnezeu 
pentru eliberarea de sub întunericul greu care apăsa 
înainte fiecare ungher al casei ei. 

Rugăciune de eliberare: Bun Tată ceresc, Te rog, 
arată-ne, mie şi celor ce trăiesc în Asia de Sud-Est, ce 
idoli trebuie să părăsim! Te rog, dă-ne putere să facem 
aceasta pentru a fi liberi cu adevărat!

Pentru a afla mai multe detalii despre ASAP Ministries sau pentru a şti 
cum să ajutați la înaintarea Cuvântului lui Dumnezeu în Asia de Sud, 
vizitați www.asapministries.org sau sunați la 1-866-365-3541.

Nu voi uita 
niciodată 

dimineaţa în 
care am distrus 
toţi idolii din 

casa mea.
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Conexiune istorică
O inimă nouă

62

VVă voi stropi cu apă curată şi veţi fi curăţiţi; vă voi curăţi de toate spurcăciunile 
voastre şi de toţi idolii voştri. Vă voi da o inimă nouă şi voi pune în voi un duh 
nou; voi scoate din trupul vostru inima de piatră şi vă voi da o inimă de carne.” 

Mulţi dintre cei care le vorbesc altora despre 
nevoia de a avea o inimă nouă nu ştiu ce înseamnă 
aceste cuvinte pentru ei înşişi. În special tinerii se 
poticnesc de această expresie: „o inimă nouă”, neşti-
ind ce înseamnă. Ei aşteaptă ca o schimbare specială 
să aibă loc în sentimentele lor. Aceasta este ceea ce 
numesc ei convertire. Făcând această eroare, mulţi 
s-au împotmolit şi au ajuns la ruină, neînţelegând ce 
înseamnă să ne naştem din nou.

Satana îi determină pe oameni să creadă că, dacă 
au simţit o stare emoţională de extaz, sunt convertiţi. 
Totuşi experienţa lor nu se schimbă. Faptele lor sunt 
aceleaşi ca înainte. Viaţa lor nu arată niciun rod bun. 
Ei se roagă des şi lung şi menţionează mereu simţă-
mintele pe care le-au avut cu o ocazie sau alta. Totuşi 
ei nu trăiesc o viaţă nouă. Ei sunt înşelaţi. Experienţa 
lor nu depăşeşte nivelul simţămintelor lor. Ei zidesc 
pe nisip, iar când vin vânturile potrivnice, casa lor 
este spulberată. 

Multe suflete sărmane bâjbâie în întuneric, cău-
tând simţămintele pe care alţii spun că le-au avut în 
experienţa lor. Ele trec cu vederea faptul că acela care 
crede în Hristos trebuie să lucreze pentru mântuirea 
lui cu frică şi cutremur. Păcătosul convertit are ceva 
de făcut. El trebuie să se pocăiască şi să dea pe faţă o 
credinţă adevărată. 

Când vorbeşte despre o inimă nouă, Domnul 
Isus Se referă la minte, la viaţă şi la întreaga făptură. 
A avea o inimă schimbată înseamnă a întoarce spatele 
lumii acesteia şi a-ți îndrepta privirea asupra lui Hris-
tos. A avea o inimă nouă înseamnă a avea o minte 
nouă, scopuri şi motivații noi. Care este semnul unei 
inimi noi? O viaţă schimbată. Aceasta este o moarte 
zilnică, ceas de ceas, faţă de egoism şi mândrie. 

Unii fac o mare greşeală presupunând că o intensă 
mărturisire verbală va compensa lipsa slujirii ade-
vărate. Dar o religie nepracticată nu este o religie 

veritabilă. Convertirea adevărată ne face cinstiţi până 
la cel mai mic amănunt în tranzacţiile noastre cu cei 
din jur. Ne face credincioşi în munca noastră de zi cu 
zi. Fiecare urmaş sincer al lui Hristos va arăta că reli-
gia Bibliei îl califică să-şi folosească talentele în slujba 
Stăpânului. „În sârguinţă, fiţi fără preget.” Aceste 
cuvinte vor fi împlinite în viaţa oricărui creştin ade-
vărat. Chiar dacă munca voastră pare a fi o corvoadă, 
o puteţi înnobila prin modul în care o executaţi. 
Faceţi-o ca şi cum Dumnezeu S-ar afla în faţa voastră. 
Faceţi-o cu voioşie şi cu demnitatea unor fii ai ceru-
lui. Principiile nobile sunt cele care, aduse în lucrare, 
o fac în întregime acceptabilă în faţa lui Dumnezeu. 
Lucrarea adevărată îl leagă pe cel mai de jos slujitor al 
lui Dumnezeu de pe pământ de cel mai de sus dintre 
servii lui Dumnezeu din locurile cereşti.

A fi creştin înseamnă mai mult de atât. Înseamnă 
să umbli cu atenţie înaintea lui Dumnezeu, să mergi 
cu hotărâre înspre ţinta premiului înaltei noastre 
chemări în Hristos. Înseamnă să aduci multă roadă 
pentru gloria Celui care L-a dat pe Fiul Său să moară 
pentru noi. Pentru că sunt copii ai lui Dumnezeu, 
creştinii ar trebui să se străduiască să atingă idealul 
înalt pus înaintea lor de Evanghelie. Ei nu ar trebui 
să fie mulţumiţi până nu devin desăvârşiţi, pentru 
că Hristos spune: „Voi fiţi dar desăvârşiţi, după cum 
şi Tatăl vostru cel ceresc este desăvârşit.” Să facem 
din Cuvântul sfânt al lui Dumnezeu studiul nostru, 
aducând principiile Sale sfinte în viaţa noastră. Să 
umblăm înaintea lui Dumnezeu cu blândeţe şi umi-
linţă, corectând zilnic greşelile pe care le facem. Să nu 
fim mândri şi egoişti şi să nu ne separăm sufletul de 
Dumnezeu. Să nu cultivaţi un sentiment de superio-
ritate, crezându-vă mai buni ca alţii. „Astfel dar, cine 
crede că stă în picioare să ia seama să nu cadă.” Veți 
avea pace şi linişte dacă vă aduceţi voinţa în subor-
donare faţă de voinţa lui Hristos. Atunci dragostea 

UA08_RO.indd   62UA08_RO.indd   62 03.11.2022   12:38:4303.11.2022   12:38:43



 Copyright © 2012 My Bible First! • Phone: 1-877-242-5317 • Web: www.mybiblefirst.org • E-mail: sales@mybiblefirst.org 
Unless otherwise noted, all Scripture quotations are from the NKJV. • Page 1 quotation: Testimonies for the Church, vol. 6, p. 147.

63

ÎNTREBĂRI DE REFLECŢIE
1.  Care este ideea eronată despre convertire pe care o au mulţi oameni? _________________________  

 ________________________________________________________________________

2.  Ce a vrut să spună Isus prin expresia „inimă nouă”? ______________________________________  
 ________________________________________________________________________

3.  Cum cunoşti că ai o inimă nouă? ___________________________________________________  
 ________________________________________________________________________

4.  Cât de des trebuie să murim faţă de egoism şi mândrie? __________________________________  
 ________________________________________________________________________

5.  De ce nu este suficient doar să zici că eşti creştin? _______________________________________  
 ________________________________________________________________________

6.  Ce înseamnă să fii cu adevărat convertit – un creştin real şi consecvent? _______________________  
 ________________________________________________________________________

7.  În mintea ta ai pace şi odihnă? Dacă nu, cum ai putea să le obţii? ____________________________  
 ________________________________________________________________________

lui Hristos va domni în inimă 
şi Îi veți supune Mântuitorului 
faptele ascunse ale inimii. Tem-
peramentul repezit şi uşuratic 
va fi atenuat prin revărsarea 
harului lui Hristos. Sentimentul 
că păcatele îţi sunt iertate îţi va 
aduce pacea care întrece orice 
pricepere. Discordia va dispărea. 
Cel care odată descoperea greşeli 
în dreptul celor din jurul său va 
vedea că în caracterul lui există 
greşeli mult mai mari. Mai sunt şi cei care ascultă 
adevărul şi sunt convinşi că au trăit în opoziţie cu 
Hristos. Ei sunt condamnaţi şi se căiesc de păcatele 
lor. Bizuindu-se pe meritele lui Hristos, exercitând 
adevărata credinţă în El, ei primesc iertare pentru 
aceste păcate. Când încetează să mai facă rău şi învaţă 
să facă bine, ei cresc în har şi cunoştinţă. Ei văd că 
trebuie să se sacrifice ca să se îndepărteze de lume şi, 
cântărind preţul, consideră totul ca o pierdere care 

poate fi recuperată prin Hristos. 
Ei s-au înrolat în armata lui 
Hristos. Câmpul de bătălie este 
înaintea lor şi ei intră în el plini 
de curaj şi cu veselie, luptând 
contra înclinaţiilor naturale şi a 
dorinţelor egoiste, aducându-şi 
voinţa în subordonare faţă de 
Hristos. Ei Îl caută zilnic pe 
Domnul pentru favoarea de a 
I se supune, fiind astfel întăriţi 
şi ajutaţi. Aceasta este adevărata 

convertire. În umilinţă şi dependenţă adevărată, cel 
care a primit o inimă nouă se bizuie pe ajutorul lui 
Hristos. El descoperă în viaţa sa roadele îndreptăţirii. 
Odată, el s-a iubit pe sine. Plăcerile lumeşti au fost 
plăcerea lui! Acum idolul său a fost detronat şi Dum-
nezeu este Cel care domneşte. Acum urăşte păcatele 
pe care odată le-a iubit. Cu hotărâre şi fermitate, el îşi 
urmează drumul pe cărarea sfinţeniei.

 Veți avea pace şi 
linişte dacă vă aduceţi 
voinţa în subordonare faţă 
de voinţa lui Hristos. 
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Bazele creaţiei
Nu din întâmplare: licuricii

DDesignul neîntâmplător al mecanismului de iluminare al licuri-
ciului este mult superior becurilor noastre incandescente, care 
au o eficienţă de doar 10%, folosind până la 90% din energia 

lor pentru căldura pe care o degajă. Pe de altă parte, licuriciul are o 
eficienţă de 90% în ce priveşte producerea luminii, folosind mai puţin 
de 10% din energie pentru căldură!

În celulele abdominale ale acestui gândăcel, 
printr-o reacţie produsă de luciferină în com-
binaţie cu adenozin trifosfat (ATP) şi oxigen, 
enzima luciferazei schimbă chimic luciferina 
şi produce flash-uri de lumină sub micul lui 
abdomen. 

Oamenii de ştiinţă nu pot spune cu exacti-
tate cum poate controla micul licurici stingerea 
şi aprinderea flash-ului cu organele lui fotice, 
astfel încât un tipar de semnal luminos precis 
să fie emis de masculul adult pentru găsirea perechii 
sale. Existenţa unui număr precis de secvenţe de flash-
uri, diferite pentru fiecare dintre cele peste 2 000 de 
specii, face parte din planul realizat nu din întâm-
plare de Creator, dat fiind că El a construit genial 
display-ul pe timp de noapte al micii creaturi. Este 
uimitor faptul că unele specii de licurici, când sunt în 
grupuri mari, nu numai că luminează împrejurimile 
cu bioluminiscenţa lor, dar îşi sincronizează flash-urile! 
Designerul lor, care are toate răspunsurile, ne va spune 
într-o zi dacă ei chiar se bucură când luminează toţi 
odată.

Dintre licuricii de noapte, masculii sunt cei care 
aleargă în zbor, dând flash-uri pentru femele. Acestea 
de obicei se urcă pe vegetaţia aflată pe solul cald. După 
ce masculul îşi sfârşeşte semna-
lul luminos, femela, dacă este 
gata de împerechere, răspunde şi 
ea cu flash-uri specifice speciei. 
Lumina emisă de ea îl ajută pe 
mascul s-o localizeze. El începe 
coborârea. În cadrul minuna-
tului program neîntâmplător 
întocmit de Creator, ei „con-
versează” prin flash-uri, până 
ce masculul ajunge la partenera 
care l-a acceptat.

Dar am o întrebare de pus Creatorului 
despre femelele unor specii de licurici. Uneori, 
după împerechere, unele femele trimit sem-
nale luminoase de răspuns masculilor unei alte 
specii! Semnalele lui nu sunt pentru ea, nici ea 
nu-l doreşte ca partener. Dar, cumva, ea ştie 
cum să dea semnalul feminin corect al unei 
specii diferite. Masculul se lasă îndrumat, cre-
zând că semnalul este al unei femele din aceeaşi 
specie şi vine înspre ea, în timp ce ea conti-

nuă imitaţia. În cele din urmă, fără a suspecta nimic, 
masculul aterizează – însă nu este bine primit. Ea se 
năpusteşte asupra lui şi, printr-o muşcătură, îi injec-
tează un fluid paralizant, pentru ca apoi să-şi mănânce 
aşa-zisul pretendent.

Uciderea pentru a se hrăni este prezentă pretutin-
deni în natură de când a intrat păcatul în lume. Şi va 
continua până când Dumnezeu va recrea planeta şi 
locuitorii ei. 

Vreau odată să-L întreb pe Dumnezeu cum de 
femela poate imita codul exact al altei specii. Cum de 
o insectă mică de doi centimetri poate produce lumină 
mai eficient decât putem noi să producem? Cum de 
poate acest gândăcel înaripat să stingă şi să aprindă 
lumina, lucru pe care nu-l mai poate face nicio altă 

creatură de pe Terra?
Vom afla toate acestea şi 

multe altele despre licurici, 
cât şi despre restul creaturilor, 
atunci când Maestrul Creator 
al universului Se va reîntoarce. 
În sfârşit vom primi răspunsuri 
la multele întrebări care uneori 
ne-au frământat.

Articol folosit cu permisiunea autorului, 
Juanita Kretschmar. 
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Nu este un lucru uşor să primeşti nepreţuita comoară 
cerească a vieţii veşnice. Nimeni nu poate face acest lucru 

dacă în acelaşi timp se lasă dus de curentul lumii.

SECŢIUNEA I

PPe când pribegeau prin pustie, israeliții se plângeau de fiecare mic neajuns. După 
vorbele lor, te-ai putea gândi că Dumnezeu îi trata extrem de rău.

Totuși, Dumnezeu îi hrănea în mod miraculos 
în fiecare zi. Prin altă minune, El le dădea mereu 
apă. Îi conducea noaptea printr-un stâlp de foc, iar 
ziua, printr-un nor, ca să-i apere de zilele caniculare. 
Nici măcar sandalele nu li se uzau! Și Dumnezeu 
îi învăța cele mai mari adevăruri despre cum să 
trăiască o viață mai bună. 

Apoi a apărut o adevărată problemă. Dumnezeu 
Și-a retras protecția de la poporul care se văicărea 
mereu și, deodată, au descoperit cât de veninoși 
erau șerpii din acel loc. Au strigat la Dumnezeu 
pentru a-i scăpa de șerpi. 

Foarte probabil că așteptau din partea lui 
Moise să-și pună la lucru toiagul. Cu toiagul, el 

îndepărtase păduchi, muște și broaște în Egipt. 
Tot toiagul înghițise șerpii magici de la palatul 
faraonului. 

Dar Moise a făcut ceva diferit. El a construit o 
prăjină și a modelat un șarpe de aramă în jurul ei. 
Apoi le-a spus cum putea acest șarpe să-i vindece. 
Victimele trebuiau să privească la el și găseau vinde-
care. Putem să citim istoria în Patriarhi și profeți: 

Mulți israeliți nu vedeau niciun ajutor 
în remediul rânduit pentru ei de Dum-
nezeu. Morții și muribunzii zăceau 
de jur împrejurul lor și știau că, fără 
ajutor ceresc, pieirea este sigură; dar 
ei au continuat să se plângă de rănile, 

Priviți spre țintă

 Nu doar o simplă plimbare în parc! – I

Ochii credinței

 Nu din întâmplare: câinii 

DIN CUPRINS: A–9

Text de memorat: | Galateni 6:9
„Să nu obosim în facerea binelui, căci, 

la vremea potrivită, vom secera, dacă 

nu vom cădea de oboseală.”

Priviţi
spreŢINTĂ

Ce ne conduce la pocăință? Ama
bilitatea și mila lui Dumnezeu 
arătate nouă. Faptul că ne iartă 
păcatele naște în inimile noastre 
dragoste pentru El.

4 martie
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durerile și 
moartea lor 
sigură până 
li s-a dus 
puterea și 
ochii li s-au 
înțepenit, în 
timp ce ar fi 
putut să fie vindecați într-o clipă.
Dacă suntem conștienți de trebuințele 
noastre, nu trebuie să ne irosim pute-
rile plângându-ne de ele. Dacă ne dăm 
seama de starea noastră deznădăjduită 
fără Domnul Hristos, nu trebuie să 
cedăm descurajării, ci să ne încredem 
în meritele unui Mântuitor răstignit și 
înviat. Privește și trăiește! Domnul Isus 
Și-a dat cuvântul. El îi va mântui pe toți 
cei care vin la El. Chiar dacă milioane de 
suflete care au nevoie să fie vindecate vor 
respinge mila Sa, niciunul dintre cei care 
se încred în meritele Sale nu va fi lăsat să 

piară. – Patriarhi 
și profeți, p. 432 

Citește Romani 2:4. 
De aceea ar trebui 

să petrecem timp în 
fiecare zi gândindu-ne 
la crucea lui Isus și la 
moartea Sa. Adevărul 

ne schimbă în timp ce cugetăm la el. 
Ne schimbă chiar mai repede atunci când îl 

trăim. Dar cum să manifestăm mila și amabilitatea 
lui Dumnezeu? Profetul Daniel a răspuns la această 
întrebare în timp ce vorbea cu mândrul împărat: 

Daniel 4:27
„Pune capăt păcatelor tale și trăiește în 
neprihănire, rupe-o cu nelegiuirile tale și 
ai milă de cei nenorociţi, și poate că ţi se 
va prelungi fericirea!”

Când manifestăm milă, ne gândim la mila lui 
Dumnezeu față de noi. Astfel începe să fie anulată 
lucrarea pe care păcatul a făcut-o în noi încă de la 
primul păcat. 

SECȚIUNEA II

CCharles și soția sa, Linda, au început să iubească excursiile cu rucsacul în spate. Dar, în 
prima zi a excursiei din vara aceasta, temperatura a depășit 37° C, cu un soare străluci-
tor și fierbinte. Cărarea era abruptă. Amândoi aveau rucsacurile grele. 

Picioarele lui Charles erau mai lungi decât ale 
dragei lui soții, Linda; el mergea repede, fără să se 
gândească. Când erau pe teren plat, mergeau împre-
ună. Dar la urcare, după ce au parcurs câțiva kilome-
tri, Linda a început să obosească din ce în ce mai tare, 
până când a încetinit de tot urcușul și a început să se 
târască. În cele din urmă, a căzut în spatele soțului.

Ar fi ajutat-o la urcare dacă Charles i-ar fi spus: 
„Nu mai fi obosită, Linda! Nu mai fi obosită!”? 

Nu, nu ar fi ajutat-o deloc aceste cuvinte. Cuvin-
tele lui Charles nu au putere creatoare. Nu pot da 
energie. Dar cuvintele lui Dumnezeu pot. Iar când 
El spune: „Nu fi obosit!”, este putere în porunca Sa, 
lucru care ne ajută să înaintăm.

2 Tesaloniceni 3:13
„Voi, fraţilor, să nu osteniţi în facerea 
binelui.”

Dacă Charles i-ar fi spus Lindei că aproape au 
ajuns la locul de odihnă, aceasta ar fi putut ajuta. 
Gândindu-se la răsplata care urma, o putea ajuta să 
înainteze. Când Dumnezeu ne zice să ne gândim la 
răsplată, aceasta ne va ajuta cu siguranță. 

Galateni 6:9

„Să nu obosim în facerea binelui, căci, 
la vremea potrivită, vom secera, dacă nu 
vom cădea de oboseală.”

Dar cum ne dă Dumnezeu energie să continuăm 
lupta noastră zilnică? O face invitându-ne să ne gân-
dim la modul în care a îndurat Isus suferința pentru 
noi. Isus Și-a dorit să trăiască împreună cu noi pentru 
totdeauna. De dragul nostru, El a îndurat răutatea și 
cruzimea oamenilor. Iar când medităm asupra acestui 
lucru, suntem întăriți, astfel că nu renunțăm la lupta 
împotriva ispitei. 

Evrei 12:2-4
„Să ne uităm ţintă la Căpetenia și Desă-
vârșirea credinţei noastre, adică la Isus, 
care, pentru bucuria care-I era pusă îna-
inte, a suferit crucea, a dispreţuit rușinea 
și șade la dreapta scaunului de domnie al 
lui Dumnezeu. Uitaţi-vă dar cu lua-
re-aminte la Cel ce a suferit din partea 
păcătoșilor o împotrivire așa de mare 
faţă de Sine, pentru ca nu cumva să vă 
pierdeţi inima și să cădeţi de oboseală în 
sufletele voastre. Voi nu v-aţi împotrivit 

 Modelul trebuie analizat des 
și îndeaproape pentru aL putea 
imita.  —The Faith I Live By, p. 223
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încă până la sânge în lupta împotriva 
păcatului.” 

Vi s-a întâmplat să primiți ceva care să se dove-
dească a fi cu mult mai valoros decât v-ați gândit? 
Nu se întâmplă des așa ceva. De obicei este invers: ne 
dăm seama că am primit ceva mai puțin valoros decât 
am crezut. 

Viața și moartea lui Isus, istoria Lui înălțătoare, 
sunt dintre acele comori rare, care valorează mai mult 
decât ne-am fi așteptat. Cum să ajungi să apreciezi 
crucea mai mult decât o faci în prezent? 

În primul rând, prin credință. Dumnezeu a spus 
că este putere în acest mesaj. 

1 Corinteni 1:18
„Fiindcă propovăduirea crucii este o 
nebunie pentru cei ce sunt pe calea 
pierzării, dar pentru noi, care suntem 

pe calea mântuirii, este puterea lui 
Dumnezeu.”

În al doilea rând, prin experiență. Noi putem 
testa puterea făgăduințelor și a darurilor lui Dum-
nezeu fără a le nega valoarea. Dumnezeu ne invită 
să le punem la încercare! Ai putea spune că El oferă 
„garanție pe viață”. Dacă încercăm modul Său de 
viață pentru o lună sau o decadă și nu suntem mul-
țumiți, suntem liberi să ne întoarcem la pierzania și 
robia de dinainte. Nu ar fi alegerea înțeleaptă, desi-
gur. Dar suntem liberi.

Deci începeți săptămâna aceasta cu testarea pute-
rii crucii și a avantajului darului lui Dumnezeu. 

Psalmii 34:8
„Gustaţi și vedeţi ce bun este Domnul! 
Ferice de omul care se încrede în El!”

SECȚIUNEA III

AAcesta este ultimul nostru studiu din acest trimestru despre Evanghelie, dar mai 
apoi vom continua pe aceeași temă. Însă înainte de a-l termina, să facem o trecere 
în revistă a ceea ce am studiat până acum. Sunt câteva versete care rezumă adecvat 

ideile-cheie studiate.
Ideea nr. 1: Noi suntem schimbați de gândurile 

noastre. 
Când ne luăm timp să ne gândim la venirea apro-

piată a lui Isus, suntem schimbați. Când ne gândim la 
cruce, suntem schimbați. Când ne gândim la viața lui 
Isus, devenim supuși. Caracterele noastre se îmbună-
tățesc. Și este exact ceea ce dorește Dumnezeu. Astfel 
devenim ca Isus. 

2 Corinteni 3:18
„Noi toţi privim cu faţa descoperită, ca 
într-o oglindă, slava Domnului și sun-
tem schimbaţi în același chip al Lui, din 
slavă în slavă, prin Duhul Domnului.”

Aceasta este o făgăduință incredibilă. Când pri-
vim la scenele luminoase ale vieții lui Hristos, Duhul 
Sfânt remodelează în noi ceea ce păcatul a stricat. Noi 
suntem refăcuți în asemănarea cu „chipul” lui Hris-
tos. Ce minunată speranță de care să ne prindem!

1 Ioan 3:3
„Oricine are nădejdea aceasta în El se 
curăţește, după cum El este curat.”

Ideea nr. 2: Dragostea și mila lui Dumnezeu 
constituie puterea care îl ajută pe creștin să meargă 
mai departe. 

În timp ce dragostea lui Dumnezeu nu ne 

forțează să facem binele, totuși ea ne motivează să ne 
comportăm mai bine. Ea acționează printr-o con-
strângere protectoare asupra noastră și astfel ne sunt 
contracarate obiceiurile rele. 

2 Corinteni 5:14
„Căci dragostea lui Hristos ne strânge, 
fiindcă socotim că, dacă Unul singur a 
murit pentru toţi, toţi deci au murit.”

Ideea nr. 3: Iertarea aduce pacea și ne umple 
sufletele cu dragoste.

Persoana căreia i se iartă mult iubește mult. 
Atunci când diavolul îți spune că ești un păcătos 
teribil, poți răspunde că tocmai acesta este motivul 
pentru care tu Îl iubești pe Isus așa de mult. El a venit 
să salveze chiar pe cel mai detestabil păcătos. 

1 Timotei 1:15
„«Hristos Isus a venit în lume ca să mân-
tuiască pe cei păcătoși», dintre care cel 
dintâi sunt eu.”

Ideea nr. 4: Credința afectează modul în care 
vorbim. 

Nu putem să ne tânguim și să ne plângem de 
întâmplările din viață, în timp ce credem că Dum-
nezeu Se îngrijește de noi. Credința aduce pacea. Și 
aceasta pentru că cei care trăiesc prin credință sunt 
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iertați. Și chiar dacă nu ne simțim iertați, totuși noi 
avem pace prin credință. Alegem să credem că promi-
siunea lui Dumnezeu este adevărată, fie că simțim, fie 
că nu simțim acest lucru. 

Romani 5:1
„Deci, fiindcă suntem socotiţi neprihă-
niţi prin credinţă, avem pace cu Dumne-
zeu, prin Domnul nostru Isus Hristos.”
Luca 7:50
„Dar Isus a zis femeii: «Credinţa ta te-a 

mântuit; du-te în pace.»”
Să sperăm că am păstrat în minte lecțiile din 

ultimele opt săptămâni. Într-un fel, aflarea adevăru-
lui biblic este ca și cum ai învăța orice altă materie. 
Într-o zi poți învăța mai mult decât poți ulterior să-ți 
amintești. Revizuiește materialul lecțiilor anterioare 
pentru reîmprospătarea memoriei. 

Să trăim pentru Cel care a murit pentru noi!

Secțiunea I

1.  De ce unii evrei refuzau să privească la șarpele de aramă? _________________________________

  ________________________________________________________________________

2.  Dintre aceste motive, este vreunul similar cu motivul pe care și tu îl folosești ca să nu petreci mai mult timp 
gândindute la Isus și la darul Său pentru tine? ________________________________________

  ________________________________________________________________________

3.  Citește capitolul 8 din cartea Viața lui Iisus. De ce este important pentru noi să petrecem timp în fiecare zi 
meditând la Isus și la ceea ce a făcut El pentru noi? Ce beneficii vom obține făcând aceasta? __________

  ________________________________________________________________________

4.  Cum să petrecem mai mult timp făcând acest lucru? _____________________________________

  ________________________________________________________________________

Secțiunea II

5.  Conform cu Evrei 12, cum Sa pregătit Isus să îndure crucea atunci când a fost ispitit să renunțe? _______

  ________________________________________________________________________

6.  Când simțim că am obosit să trăim pentru Hristos, ce putem face în mod practic pentru a ne revitaliza spiri
tual? _____________________________________________________________________

  ________________________________________________________________________

Secțiunea III

7.  Cum ne motivează Isus să facem binele? _____________________________________________

  ________________________________________________________________________

8.  Ția spus vreodată Satana că situația ta este disperată sau că ești prea rău ca să poți fi salvat? Ce iai putea 
răspunde? _________________________________________________________________

9.  Ce vine întâi: credința sau pacea? De ce? _____________________________________________

  ________________________________________________________________________

ÎNTREBĂRI DE REFLECŢIE
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CC a ucenic al lui Hristos, împărtășești Evanghelia cu cei cu care vii în contact? 
Evanghelista de tineret Hau An Bao* ne povestește ceva din modul creativ de a 
mărturisi credința în Vietnam:

Fratele meu și cu mine ieșim în mod obișnuit pe 
stradă să distribuim DVD-uri și înregistrări evanghe-
listice creștine. Împreună cu noi mai vin și dintre cei 
care frecventează biserica ce se adună în casa noastră. 
Poate pentru voi este ceva normal, dar unde locuiesc 
eu, în Vietnam, este ilegal să evanghelizezi public – să 
împărtășești convingerile religioase altora decât fami-
liei tale apropiate. Nu ești în siguranță într-o astfel de 
lucrare. Înainte de a ieși la lucru, ne adunăm mereu 
și ne rugăm ca Dumnezeu să binecuvânteze eforturile 
noastre umile. Adeseori, Dumnezeu ne trimite exact 
la acele persoane a căror inimă este pregătită pentru 

primirea materialelor. 
Cred că predicile pasto-

rului Young, de pe DVD-uri, 
sunt inspirate de Duhul Sfânt. 
Cunoaștem bine conținutul 
fiecărui DVD, pentru că le-am 
vizionat de multe ori. Aceste 
DVD-uri l-au ajutat pe tatăl 
meu să înțeleagă mai bine 
adevărurile Cuvântului. El mi-a 
împărtășit mie și întregii familii  
ce a aflat, și acum noi toți lucrăm 
pentru Domnul. Mulți ajung să 
creadă în Isus prin acest instru-
ment al DVD-urilor, fiindcă 
sunt împărțite prin toată țara. 

Tatăl meu, care conduce 
lucrarea în vastul district al 
Vietnamului, îmi povestește 
istorii pe care le aude în călăto-
riile sale, despre ce se întâmplă 
când oamenii primesc DVD-
uri. Sunt uimită de căile miracu-
loase prin care oamenii ajung să 
asculte conținutul lor. De exem-
plu, DVD-urile sunt dăruite 

turiștilor pe plajă, pe feriboturi și în piețe. Sunt ascul-
tate la nunți, funeralii, zile de naștere, petreceri – de 
obicei la toate ocaziile în care oamenii se strâng pentru 
evenimente speciale. Sunt vizionate pe canalele publice 
de televiziune în autobuze, în cafenele, în fabrici, în 
bisericile altor denominațiuni. Chiar și la postul de 
poliție, cum aveam să descopăr într-o zi, când poliția 
m-a prins.

Într-o după-amiază, fratele meu și cu mine făceam 
un studiu biblic cu patru tineri în parc. Înainte de a 
ieși, el a separat DVD-urile în categorii diferite pentru 
oamenii pe care îi vom întâlni, în funcție de mediul și 
contextul din care proveneau, pentru a fi mai ușoară 
distribuirea. După ce dăduserăm câteva DVD-uri noi-
lor noștri prieteni, doi gardieni ai parcului s-au apro-
piat și au început să ne chestioneze agresiv.

– Voi ce dați acolo? au întrebat. Aveți autorizație 
pentru asta?

Ne-au acuzat că împărțim materiale religioase fără 
autorizație. Răspunsurile noastre parcă îi întărâtau și 
mai mult. Douăzeci de minute mai târziu, polițiștii 
înarmați ne-au pus cătușele și ne-au dus la secție.

(va urma)

Pentru a afla mai multe detalii despre ASAP Ministries sau pentru a ști 
cum să ajutați la înaintarea Cuvântului lui Dumnezeu în Asia de Sud, 
vizitați www.asapministries.org sau sunați la 1-866-365-3541. 
* Numele reale au fost schimbate pentru siguranța lucrătorilor. 

Duplicați 
patru DVD-
uri pentru 
un dolar! 
Ajutați-i pe 
misionarii 
ASAP să 
împartă 
celor inte-
resați de 
adevăr 
DVD-uri 
cu predici 
contex-
tualizate 
pentru 
locuitorii 
din Asia de 
Sud-Est. 

Capitole  
de credinţă
Nu doar o simplă plimbare în parc! – partea întâi
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Conexiune istorică
Ochii credinței
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TT inerii și tinerele au nevoie de mai mult din harul lui Hristos, astfel încât să adu-
că principiile creștinismului în viaţa lor zilnică. Harul și neprihănirea lui Hristos 
sunt oferite gratuit. Subiectul îndreptățirii prin credință trebuie să fie studiat și 

pus în practică. 
Să înțelegem cu toții, tineri sau bătrâni, că dacă 

devenim creștini, nu putem să rămânem cu obiceiu-
rile noastre de dinainte și nu putem să menținem o 
slăbiciune de caracter care Îl dezonorează pe Salvator. 
Nu vom putea motiva păcatul spunând: „Așa sunt eu, 
nu am ce face.” Cei care pretind că sunt urmași ai lui 
Hristos, dacă nu renunță la propria cale în favoarea 
căii lui Hristos, vor fi mereu plini de ezitare și agita-
ție, precum valurile mării. A nutri atașament pentru 
propria cale, a face acele lucruri care în mod natural 
ne sunt dragi ne va duce sigur la separarea de prezența 
lui Hristos, moment în care devenim fără putere. 

Dumnezeu este proprietarul nostru. „Fiindcă atât 
de mult a iubit Dumnezeu lumea, că a dat pe singu-
rul Lui Fiu, pentru ca oricine crede în El să nu piară, 
ci să aibă viaţa veșnică.” Ce preț a fost plătit pentru 
a-i răscumpăra pe oameni din sclavia păcatului! Nu 
trebuie să iubim lumea sau să ne conformăm obice-
iurilor și practicilor ei. Isus a spus despre cei care-L 
urmau: „Ei nu sunt din lume, după cum nici Eu nu 
sunt din lume.” Dacă avem religia adevărată, vom 
avea grijă cum ne îmbrăcăm, cum vorbim, cum ne 
comportăm, fiind conștienți că am fost răscumpărați, 
suflet, trup și spirit, și că sfințirea noastră trebuie să 
fie deplină în toate aceste dimensiuni. Dumnezeu este 
proprietarul trupului. Când trupul răscumpărat cu 
un preț infinit este destinat obiceiurilor și practicilor 
lumii, urmând moda acestui veac degenerat, mărturia 
dată lumii astfel este că mândria și păcatul domnesc 
în inimă și că Hristos nu locuiește în templul sufletu-
lui. Din momentul în care ochiul credinței este întors 

de la Hristos și se manifestă dorința de conformare cu 
standardul vătămător al modei, sufletul pornește pe 
un drum care va pierde favoarea lui Dumnezeu. Nu 
poți servi și lui Dumnezeu, și lui Baal. Domnul Isus a 
murit pentru ca noi să avem conștiința sensibilă prin 
supunerea față de Dumnezeu, având mintea și voința 
în armonie cu mintea și voința Lui. Motivul pentru 
care mulţi au o experiență schilodită în cele spiritu-
ale este că nu se consacră pe ei înșiși, suflet și trup, 
voinței divine, pentru a se conforma cerințelor lui 
Dumnezeu. I se permite lumii să se strecoare în inimă 
și este primită acolo ca un oaspete de onoare. 

Când lumea deține controlul asupra noastră, 
atmosfera respirată are un caracter întunecat și 
obscur, iar corpul și sufletul se strică. Sufletul devine 
bolnav, viața spirituală este consumată ca de o boală 
care roade. Lumea îți ia mințile, iar eul este slujit și 
satisfăcut; concepția purității, a bunătății și a dragos-
tei fără egal a lui Isus este umbrită. Pacea dispare, iar 
sufletul nu se mai încrede în mod simplu în Hristos. 
Toată viața creștinului devine șovăitoare și nesigură. 
Duhul Sfânt al lui Dumnezeu nu mai este bine-ve-
nit în suflet ca Acela care mustră și mângâie. Ochii 
nu mai sunt fixați pe Isus, ci spre sine, și astfel, ei 
privesc la slăbiciunea spirituală a caracterului firesc, 
separat de Hristos. Timpul care ar trebui petrecut în 
comuniune cu Dumnezeu este irosit în concentrarea 
pe simțăminte. În momentul în care privirea este 
mutată de la Hristos, întunericul devine vizibil și este 
simțit; numai Isus este lumina, viața, pacea și garanția 
veșnică. „Ochiul este lumina trupului. Dacă ochiul 

 Aceia care Îl contemplă pe Hristos nu vor stărui vreodată ca voia proprie să le 
fie îndeplinită sau ca vechile lor căi și obiceiuri să le fie lăsate netulburate. 
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ÎNTREBĂRI DE REFLECŢIE
1.  De ce avem mai multă nevoie pentru a fi creștini adevărați? ________________________________

2.  Vrei să devii creștin? Numește câteva lucruri la care trebuie să renunți pentru a face acest lucru. Ce spune 
Romani 12:1,2 despre aceasta? ___________________________________________________

  ________________________________________________________________________

3.  Ce se va întâmpla cu noi dacă stăruim pe propria cale? ___________________________________

  ________________________________________________________________________

4.  Cine este Proprietarul nostru? De ce Îi aparținem? ______________________________________

  ________________________________________________________________________

5.  De ce așa de mulţi oameni au o experiență religioasă „schilodită”? ___________________________

  ________________________________________________________________________

6.  În ce măsură acțiunile noastre ar trebui să reflecte exemplul lui Isus? _________________________

7.  Care este neajunsul propriei căi? Ce se va întâmpla dacă insistăm cu urmarea propriului mod de viață? __

  ________________________________________________________________________

8.  Ispita de a urma propria cale poate fi mare. Ce făgăduință prețioasă se găsește în 1 Corinteni 10:13? ____

  ________________________________________________________________________

tău este sănătos, tot trupul tău va fi plin de lumină; 
dar, dacă ochiul tău este rău, tot trupul tău va fi plin 
de întuneric. Așa că, dacă lumina care este în tine 
este întuneric, cât de mare trebuie să fie întunericul 
acesta!” Ce reprezintă expresia „ochiul este lumina 
trupului”? Reprezintă dispoziția de a privi la Hristos 
și astfel tot trupul devine lumină, schimbat din slavă 
în slavă, din virtute în virtute. 

Când Îl vom menține pe Isus în câmpul nostru 
vizual, razele luminoase ale Soarelui Neprihănirii vor 
străluci asupra noastră și se vor răspândi în camerele 
minții și ale inimii, templul sufletului umplându-se 
cu lumină. După cum Lumina strălucește asupra 
noastră, tot astfel o vom și răspândi în jurul nostru, 
„întocmai ca atunci când te-ar lumina o lampă cu 
lumina ei mare”. Sufletul care locuiește în Dumne-
zeu Îi încredințează Lui toate nedumeririle, toate 
supărările și temerile. Lumina lui Hristos strălucește 
în suflet în toată blândețea și pacea; pentru că în El 
locuiește trupește toată plinătatea Dumnezeirii, în El, 
în care sunt ascunse toate comorile înțelepciunii și ale 
priceperii. 

Aceia care Îl contemplă pe Hristos nu vor stărui 
vreodată ca voia proprie să le fie îndeplinită sau ca 
vechile lor căi și obiceiuri să le fie lăsate netulbu-
rate. Contemplându-L pe Hristos, chipul Lui se va 
imprima în inima și în sufletul lor și în toate lucrurile 
vor reflecta exemplul Său asupra lumii. Zi după zi, 
spiritualitatea lor va influența mâinile, picioarele, vor-
birea, iar credința va face ca lumina să crească progre-
siv pe cărarea lor, până la lumina deplină a zilei. 

Tot ce ne ține de la a ne asemăna cu Hristos este 
doar pentru pierderea noastră veșnică. Deci nimeni 
să nu mai dorească urmarea propriei lui căi. Nimeni 
să nu caute scuze pentru deficiențele caracterului său, 
spunând: „Așa sunt eu.” Colaborați cu Isus Hristos 
și veți vedea că drumul propriu este plin de lacune și 
greșeli, iar dacă nu este corectat, va fi un aport nedo-
rit la construcția caracterului vostru, va fi ca lemnul 
putred, care nu va rezista testului judecății. Să nu 
apară nimic din ce este al vostru; nimic dintre acele 
defecte de caracter să nu apară în clădirea caracterului 
vostru. Construiți pe stânca Isus Hristos! 

– Youth’s Instructor, 14 septembrie 1893 
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Bazele creaţiei
Nu din întâmplare: câinii

EE xistă 400 de milioane de câini domestici în toată lumea, și toți au aceleași carac-
teristici: patru gheare (nu din întâmplare, bineînțeles), cu patru pernuțe, plus 
o a cincea în centru, care au funcția de a atenua șocul, comportându-se ca niște 

amortizoare de șoc. 
Este deosebit de interesantă o altă mică „opreliște”, 

la labele din față, pe partea posterioară. Această pernuță 
îl ajută pe câine să încetinească sau să oprească atunci 
când face o cursă nebună, dacă se află pe o suprafață 
alunecoasă. Creatorul știa că aceste ani-
male vor avea o personalitate jucăușă, de 
aceea le-a dotat astfel.

În anumite aspecte, auzul câinelui 
este superior celui uman. Un câine poate 
auzi sunetele cu frecvență înaltă, pe 
care un om nu este capabil să le audă. 
Un câine poate să-și miște urechile 
(independent una de alta) într-un mod 
asemănător cu o antenă, folosind opt-
sprezece sau mai mulți mușchi pentru 
a înclina, roti, ridica și coborî urechea. 
Este cu siguranță un minunat, neîntâm-
plător și specializat echipament! 

Probabil deja știi că un câine depă-
șește limitele abilităților umane: Crea-
torul lui i-a dăruit, nu din întâmplare, 
un excelent simț al mirosului. De fapt, 
câinii au acest simț de sute sau mii de ori mai acut 
decât cel uman. De ce Designerul a pus atâta accent pe 
simțul mirosului la câine? Pentru că un câine, cu nasul 
său sensibil, „citește” împrejurimile și poate detecta 
informații uimitoare despre alte viețuitoare. Pentru 
el, adulmecarea este ca citirea ziarului de dimineață, 
pentru a culege informații utile. Când sunt antrenați 
special, câinii pot ajuta la găsirea drogurilor, a explo-
zibililor sau chiar a copiilor dispăruți – orientându-se 
după urma veche chiar și de două zile. Și asta pentru că 
Dumnezeu le-a dat un nas grozav pentru „știri”!

Sistemul de răcire al unui câine este foarte dife-
rit de al nostru și, nu din întâmplare, sofisticatul 

lor mecanism implică evaporarea apei prin cavitățile 
nazale. Glandele lor nazale secretă un fluid care se 
evaporă înăuntrul camerelor nazale, creând un efect 
răcoritor. 

Când temperatura aerului se 
încălzește sau când ei se înfierbântă în 
urma efortului fizic, glandele secretă 
mai mult lichid de răcire. Apoi, ca să 
se răcorească, încep să gâfâie cu gura 
deschisă, ca să grăbească evaporarea și 
procesul de răcire. Limba unui câine 
pare că îi atârnă din gură, dar și aceasta 
este parte din proces. Este de fapt un 
mod de a mări suprafața de evaporare. 

Și asta nu este tot legat de secretul 
termoreglării câinelui. Blana multor 
câini include un strat suplimentar, 
desigur, neîntâmplător. În locurile cu 
climat rece, acest strat adaptabil furni-
zează izolație pentru reținerea căldurii 
într-o zi geroasă. În zilele mai calde, 
acest strat este menținut lipit de piele, 

pentru a elibera căldura. 
Putem fi recunoscători pentru ingeniozitatea dată 

de Dumnezeu oamenilor de a crește câini care să le 
slujească anumitor nevoi: pentru protecție, joacă, 
păstorit sau ajutorarea celor fără vedere. Se pare că un 
câine ar putea fi un prieten de nădejde pentru fiecare. 
Îl vom întâlni curând pe Împăratul nostru, Desig-
nerul original, când Se va întoarce să ne ia acasă. Ce 
emoție va fi să avem toate animalele de companie 
posibile, și Creatorul lângă ele, să ne răspundă la toate 
întrebările! 

Articol folosit cu permisiunea autorului, Juanita Kretschmar. 

UA09_RO.indd   72UA09_RO.indd   72 03.11.2022   12:40:3603.11.2022   12:40:36



Nu este un lucru uşor să primeşti nepreţuita comoară 
cerească a vieţii veşnice. Nimeni nu poate face acest lucru 

dacă în acelaşi timp se lasă dus de curentul lumii.

SECŢIUNEA I

TTe-ai întrebat vreodată de ce Dumnezeu i-a dat lui Adam doar o soție? La multe 
specii de mamifere, masculul-alfa are mai multe partenere. Multe păsări au pe-
rechi noi la fiecare sezon de împerechere. De ce doar o soție pentru Adam?

Dumnezeu a răspuns la această întrebare prin 
profetul Maleahi. Și răspunsul este deosebit de inte-
resant dacă ai crescut într-o casă cu părinți divor-
țați. Următorul paragraf este o parafrazare a textului 
din Maleahi 2:15,16: 

I-a făcut Dumnezeu lui Adam doar o parteneră? 
De ce? Pentru ca astfel copiii să fie o „sămânţă dum-
nezeiască”. Pentru că Domnul Dumnezeul lui Israel 
spune că urăște divorțul. Și un alt lucru pe care 
Dumnezeu îl urăște este abuzul fizic asupra soției 
de către soț. Aceasta pentru că Dumnezeu caută să 

formeze copii dumnezeiești și evlavioși. De fapt, 
viața este mult mai grea pentru copiii rezultați din 
cămine destrămate. Ești și tu printre aceștia? Nu ești 
singur. Fie că părinții tăi s-au despărțit pe când erai 
bebeluș, fie că s-a întâmplat în timpul adolescenței 
tale, fie că sunt chiar acum în proces de divorț, un 
motiv pentru care Dumnezeu urăște divorțul este 
acela că te rănește pe tine. 

Cu alte cuvinte, Dumnezeu urăște despărțirea 
în căsătorie pentru că El iubește copiii. 

Când părinții divorțează

 Nu doar o simplă plimbare în parc! – II

Frumusețile Noului Pământ

 Nu din întâmplare: lamantinii

DIN CUPRINS: A–10

Text de memorat: | Ieremia 31:3
„Domnul mi Se arată de departe: «Te 

iubesc cu o iubire veșnică, de aceea îți 

păstrez bunătatea Mea!»”

PĂRINŢIICând
divor ţează

„«V-am iubit»,  
      zice Domnul.”  
– Maleahi 1:2

11 martie
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Cei mici de obicei îi privesc cu admirație pe 
părinți. Deci sunt foarte răniți și confuzi când au 
parte de abandon, abuz sau divorț. Copilul mic 
adesea concluzionează că el este cumva răspunzător 
pentru acea situație. Încearcă să înțelegi din perspec-
tiva unui copil mic. El gândește ceva de genul: „Cu 
siguranță, un părinte atât de bun ca al meu nu m-ar 
răni dacă nu aș avea vreo vină.”

Acest tip de idei, adoptate înainte ca el să fie înde-
ajuns de mare încât să înțeleagă cum stau lucrurile, 
au o mare putere. Ele fac greu de conceput că Dum-
nezeu este bun și că îi iubește, prețuindu-i mai mult 
decât aurul și argintul. 

În a doua secțiune a lecției vom studia cum Biblia 
îi ajută pe oameni să își recâștige o viziune realistă 
despre ei înșiși.

Copiii mai mari reacționează uneori într-un mod 
diferit din cauza așteptărilor prea mari pe care le au 
de la părinții lor. Iar când părinții nu mai oferă nimic, 
când țipă, se lovesc și abandonează familia, copiii simt 
amărăciune. La divorț, ei poate chiar simt înverșunare 
împotriva unui părinte pentru că nu a făcut ceva să 
prevină separarea. 

În secțiunea a treia, vom studia cum Biblia corec-
tează gândurile mânioase și de învinovățire, care ne 
pot răpi pacea și ne pot face să nu mai simțim mila 
lui Dumnezeu. 

Dar pentru acum, să ținem minte că Domnul 
urăște divorțul. El face tot posibilul să salveze vic-
timele divorțului. El face tot ce poate să-i ajute pe 
tineri să fie evlavioși, indiferent de circumstanțele 
vieții lor. 

SECȚIUNEA II

ÎÎn Biblie, Dumnezeu nu tratează divorțul ca fiind ceva neimportant. Dacă un om se 
căsătorea cu o femeie, iar apoi dorea să scape de ea spunând o minciună, și anume că 
nu a fost virgină, legea lui Moise îi interzicea să divorțeze vreodată de ea (vezi Deute-

ronomul 22:19).

La fel, dacă un bărbat se 
culca cu o femeie nemăritată, 
nu numai că era obligat s-o ia 
de soție, dar nu mai putea să 
divorțeze vreodată de ea (vezi 
Deuteronomul 22:29). 

Aceste reguli sunt mai ușor 
de înțeles dacă ne amintim că 
Dumnezeu dorește să le facă 
pe cât posibil mai atractive și 
mai ușoare pentru tineri, ca să-i pregătească pentru 
ceruri – chiar dacă aceasta înseamnă ca părinții lor să 
rămână într-un mariaj dificil. 

Aceasta înseamnă că El îi consideră pe copii foarte 
valoroși.

Poate că părinții tăi au divorțat. Poate experimen-
tezi simțăminte de zădărnicie. Crezând și memorând 
următoarele versete, vei putea să treci peste aceste 
sentimente care poate te-au pustiit încă din copilărie. 

Maleahi 1:2
„«V-am iubit», zice Domnul!”

Ieremia 31:3
„Domnul mi Se arată de 
departe: «Te iubesc cu o 
iubire veșnică, de aceea îți 
păstrez bunătatea Mea!»”

Când ne gândim la faptul 
că Dumnezeu ne iubește și chiar 
acum ne atrage înspre El cu 
bunătatea Sa, suntem schimbați. 
Nu inviți mereu pe cineva să 

petreacă timp cu tine pentru a vă apropia decât dacă 
ești interesat de acea persoană.

Mai mult chiar.
Isus a avut un Tată care L-a iubit imens. Tatăl Său 

I-a spus ceva ce unii copii nu au auzit de la tatăl lor. 
Tatăl ceresc a zis:

Matei 3:17
„Acesta este Fiul Meu preaiubit, în care 
Îmi găsesc plăcerea.”

Dar dacă nu ai avut un asemenea tată? Dacă 
nu ai mai văzut un astfel de tată – un tată care să te 
învețe cum să fii la rândul tău un tată iubitor pentru 

  El te iubește nu 
pentru ceea ce ești, 
ci pentru ceea ce poți 
deveni.
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copiii tăi în viitor? Sau cum să te repliezi după ce ai 
fost neglijat? Răspunsul este acesta: Isus Se oferă să 
fie pentru tine acel tip de tată care a fost și Tatăl Lui 
pentru El!

Ioan 15:9
„Cum M-a iubit pe Mine Tatăl, așa v-am 
iubit și Eu pe voi. Rămâneți în dragostea 
Mea.”

Există dovezi că tu ești foarte valoros pentru Isus. 
Imaginează-ți că ești într-un magazin și vezi acolo un 
domn care plătește 950 de euro pentru o vază preți-
oasă. După ce plătește vaza, persoana de la tejghea îi 

spune: „Vă mulțumim pentru că ați cumpărat de la 
noi. Chiar doriți să luați vaza acasă?” 

Nu ar fi o întrebare nepotrivită? Bineînțeles că 
domnul vrea vaza! Dar cum știm că o vrea? Pentru 
că a plătit pentru ea! Și cum știm că într-adevăr și-o 
dorește mult? Pentru că a plătit foarte mult pentru ea.

Cât a plătit Dumnezeu pentru tine? El nu ar fi 
plătit atât de mult dacă nu aveai valoare pentru El. 
Știe ce ar putea să facă din tine. Și te iubește nu pen-
tru ceea ce ești, ci pentru ceea ce poți deveni. El este 
tipul de tată care ne poate vindeca chiar și de durerea 
provocată de divorț. 

SECȚIUNEA III

NNumim amărăciune mânia interioară pe care o simte o persoană. O viață plină de 
amărăciune nu merită să fie trăită, de aceea mulți tineri se sinucid. 

Am menționat anterior că divorțul produce ade-
sea amărăciune profundă. Diferitele generații au găsit 
soluții diferite de a trata simțământul amărăciunii și 
al durerii profunde. Dar soluții cum ar fi: masturba-
rea, tăieturile, mese dezordonate, pornografia, lupta 
de stradă, drogurile, alcoolul etc. nu au făcut decât să 
distragă temporar atenția victimelor de la un tip de 
durere, în timp ce cauzau altă durere. Și acestea dau și 
dependență. Vom învăța cum să învingem adicțiile în 
lecțiile următoare.

Simți că părinții te-au dezamăgit? Crezi că nu au 
luptat îndeajuns ca să depășească dificultățile dintre 
ei? Nu ai cum să știi despre eforturile lor, deoarece 
aceste lucruri se fac în general în privat. 

Biblia oferă o soluție pentru reducerea amărăciu-
nii, și aceasta este iertarea. Nu trebuie să cauți dovezi 
că părinții au făcut totul cum trebuie. Tot ce trebuie 
să faci este să realizezi că nici tu nu faci totul cum 
trebuie. Și cum te aștepți ca Dumnezeu să te ierte pe 
tine când greșești, așa ar trebui să procedezi și tu cu 
alții. 

Desigur, nu poți să te obligi pe tine însuți să te 
simți binevoitor față de părinți. Dar poți alege să 
le vorbești amabil. Poți să alegi să renunți la mânia 
împotriva lor. De aceea suntem învățați să iertăm, 
pentru că este ceva care ține de alegerea noastră, cu 
ajutorul lui Dumnezeu. 

Efeseni 4:32 
„Dimpotrivă, fiți buni unii cu alții, 
miloși și iertați-vă unul pe altul cum v-a 
iertat și Dumnezeu pe voi în Hristos.”

Dacă găsiți pe cineva care și-a iertat părinții 
pentru o durere profundă, înseamnă că ați găsit o 
persoană care a scăpat de o mare amărăciune din viața 
ei. Asemenea oameni s-au trezit deodată că-și iubesc 
părinții pe care mai înainte i-au urât!

Și dacă nu vrei să ierți? Poți alege să faci lucruri pe 
care nu vrei să le faci. De exemplu, așa îți faci temele 
pentru școală. Dar în acest caz ai note și teste ca să 
te motiveze. Ce te motivează să scapi de amărăciune? 
Obiceiul de a medita la Isus și la darul vieții primit de 
la El. Cei care fac aceasta devin un izvor de apă. Iar 
cei care păstrează amărăciunea? Ei devin un izvor care 
întunecă viața celor din jurul lor. 

Evrei 12:15
„Luați seama bine ca nimeni să nu se 
abată de la harul lui Dumnezeu, pentru 
ca nu cumva să dea lăstari vreo rădăcină 
de amărăciune, să vă aducă tulburare și 
mulți să fie întinați de ea.”

Deci, nu-ți poți aduce din nou părinții împreună. 
Dar poți recunoaște marea ta valoare. Și îi poți ierta. 
Aici începe vindecarea ta. 

Mai gândește-te la un lucru. Dacă rupi mereu 
coaja unei răni, nu se mai vindecă.
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Rănile făcute de părinți sunt la fel. Când începi 
procesul de vindecare, evită să retrăiești durerea trecută. 

La fel cum gândul la Isus aduce vindecare, gândul la 
trecutul dureros încetinește vindecarea rănilor.

Secțiunea I

1.  De ce Dumnezeu i-a făcut doar o soție lui Adam? _______________________________________

2.  Dumnezeu urăște divorțul. Ce mai urăște Dumnezeu, în acord cu parafrazarea din cartea profetului Maleahi?

  ________________________________________________________________________  

3.  Cum este afectat modul în care un copil Îl privește pe Dumnezeu dacă acesta a experimentat un divorț în 
familie? ___________________________________________________________________

Secțiunea II

4.  Lecția menționează Maleahi 1:2 și Ieremia 31:3 ca exemple de făgăduințe încurajatoare. Găsește alte două 
sau trei versete care să comunice un astfel de mesaj încurajator. ____________________________

  ________________________________________________________________________

5.  Care este dovada că tu ești foarte prețios în ochii Domnului? _______________________________

  ________________________________________________________________________

6.  Citiți cu atenție versurile imnului 90 din Imnuri creștine („Isus, Prieten minunat”), apoi cântați imnul. Faceți 
o listă cu unele gânduri încurajatoare din acest cântec.  __________________________________

  ________________________________________________________________________

Secțiunea III

7.  Care sunt lucrurile care NU ajută în confruntarea amărăciunii? Ce POȚI face să previi sau să tratezi amărăciu-
nea cauzată de divorț? _________________________________________________________

  ________________________________________________________________________

8.  Cum poți ierta pe cineva în timp ce ai sentimente negative puternice față de acea persoană? _________

  ________________________________________________________________________

9.  Poate amărăciunea să schimbe ceea ce ți s-a întâmplat sau doar te rănește continuu? ______________

  ________________________________________________________________________

ÎNTREBĂRI DE REFLECŢIE

Dacă găsiți pe cineva care și-a iertat părinții pentru o durere 
profundă, înseamnă că ați găsit o persoană care a scăpat de o mare 
amărăciune din viața ei.
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Capitole  
de credinţă
Capitole  
de credinţă
Nu doar o simplă plimbare în parc! – partea a doua

77

HH au An Bao* și fratele ei sunt doritori să împărtășească cu alții bucuria și pacea 
pe care le-au găsit în cunoașterea lui Isus. Ei participă activ la evanghelizare în 
Vietnam, o țară comunistă, chiar dacă acest lucru este ilegal. Odată, poliția i-a 

prins dând unor noi prieteni DVD-uri misionare și au fost ridicați și duși la secție. Ea 
continuă povestirea. 

La poliție, am trecut printr-un alt interogatoriu 
intens despre activitățile noastre și despre materialele 
pe care le aveam în posesie. 

Când eram acolo, mă rugam în gând. Trupul meu 
tremura, dar aveam curaj. Când mă auzeam ce răs-
pund, știam că nu sunt eu cea care vorbește, ci erau 
cuvintele Domnului. Mi-au spus să fac un rezumat 
al conținutului DVD-urilor. Ei credeau că eu nici nu 
știu ce împart oamenilor. Atunci le-am vorbit și lor 
despre darul mântuirii lui Dumnezeu. 

După ce le-am făcut rezumatul a două DVD-uri 
(Îi mulțumesc Domnului pentru ocazia de a le pre-
zenta două mici predici), nu au mai vrut să continui. 
Au mers într-o cameră alăturată să discute cum să 
procedeze cu noi. 

Fratele meu și cu mine ne-am rugat tot timpul 
acela. Știam că viețile noastre sunt în mâinile Dom-
nului, dar aveam nevoie în continuare de mângâierea 
și reasigurarea pe care Duhul Sfânt le aduce când noi 
vorbim cu El. Ofițerilor le-a luat mai mult timp până 
să se întoarcă. Nu știam dacă se vor întoarce cu vești 
bune sau rele, dar eram siguri că orice se va întâmpla 
va fi spre binele nostru. Când polițiștii s-au întors 
într-un târziu, am fost șocați să auzim că le-a luat 

atâta timp pentru că au ascultat 
și fragmente din predicile de pe 
DVD-urile confiscate. În mesa-
jul ascultat nu găsiseră nimic 
antiguvernamental sau greșit. 
Totuși, ne cereau să semnăm un 
document în care să declarăm că 
nu-i vom mai învăța pe alții și 
că nu vom mai împărți material 
evanghelistic în public vreodată. 

Am răspuns atunci: „Nu pot 
face aceasta pentru că sunt creș-
tină și am datoria să fac lucrarea 
Domnului. Biblia mă învață că 
sunt un ucenic al lui Hristos.”

Ne-au pus în celulă până la 
lăsarea întunericului. La schim-
bul de tură, polițiștii ne-au dat 
drumul. 

Îi mulțumesc Domnului 
pentru fiecare experiență avută 
pe când făceam evanghelizare, 
oricât de provocatoare a fost. 
Fiecare încercare îmi clădește 
credința și îmi mărește dragostea 
pentru Isus, Salvatorul meu, care 
a suferit și a murit pentru mine.

Rugați-vă pentru noi oportunități de mărtu-
risire: Bunule Tată ceresc, fie ca poporul din Asia 
de Sud-Est să primească mesajul de pe DVD-uri cu 
inima deschisă. Ajută-mă să folosesc fiecare ocazie pe 
care mi-o dai ca să prezint Evanghelia. 

Pentru a afla mai multe detalii despre ASAP Ministries sau pentru a ști 
cum să ajutați la înaintarea Cuvântului lui Dumnezeu în Asia de Sud, 
vizitați www.asapministries.org sau sunați la 1-866-365-3541. 
* Numele reale au fost schimbate pentru siguranța lucrătorilor. 

„A arăta un 

spirit gene-

ros și dispus 

la lepădare 

de sine pen-

tru succesul 

misiunii de 

peste hotare 

este un mod 

sigur de a 

dezvolta 

lucrarea 

misionară de 

acasă.” 

– Slujitorii  
Evangheliei,  

p. 465 
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Conexiune istorică
Frumusețile Noului Pământ

78

GG lorioasa cetate a lui Dumnezeu are douăsprezece porți făcute din mărgăritare-
le cele mai strălucite. Are de asemenea douăsprezece temelii de culori diferite. 
Străzile cetății sunt din aur curat. În această cetate se află tronul lui Dumnezeu 

și un râu pur și frumos izvorăște din el, curat cum este cristalul. Claritatea și frumuse-
țea lui înveselesc cetatea lui Dumnezeu. Sfinții vor bea nestingheriți din apele vindecă-
toare ale râului vieții. 

De cealaltă parte a frumosului râu este pomul vie-
ții. Sfinții răscumpărați, care L-au iubit pe Dumnezeu 
și au păzit poruncile Lui, vor intra pe porțile cetății și 
vor avea dreptul la pomul vieții. Vor mânca liber din 
pom, așa cum primii noștri părinți au mâncat înainte 
de cădere. Frunzele nemuritoare ale vastului pom vor 
fi pentru vindecarea națiunilor. Toate suferințele lor 
vor dispărea. Boala, părerile de rău și moartea nu vor 
mai fi experimentate de nimeni, pentru că frunzele 
pomului i-au vindecat. Atunci Isus va vedea rodul 
muncii sufletului Său și va fi mulțumit (Isaia 53:11) 
când cei răscumpărați, care au fost supuși necazului, 
trudei și nenorocirii, care au gemut sub blestem, sunt 
adunați în jurul pomului vieții să consume din fruc-
tele lui nemuritoare, la care primii noștri părinți nu 
au mai avut dreptul, pentru că au călcat poruncile lui 
Dumnezeu. Acum nu mai există pericolul de a mai fi 
excluși vreodată de la pomul vieții, pentru că cel care 
i-a ispitit pe primii noștri părinți să păcătuiască a fost 
distrus de moartea a doua. 

Toate chipurile vor reflecta imaginea Răscumpă-
rătorului lor. Nu va mai fi vreo expresie a feței care 
să arate neliniște sau supărare, ci totul va fi senină-
tate și zâmbet în curăție fără pată. Îngerii se vor afla 
și ei acolo; la fel sfinții înviați și martirii, dar mai 
ales iubitorul nostru Salvator, a cărui prezență ne va 
bucura cel mai mult, pentru că El a suferit și a murit 
pentru ca noi să putem să ne bucurăm de acea fericire 
și libertate. Fața Sa glorioasă va străluci mai tare ca 
soarele și va lumina frumoasa cetate. 

Copiii vor fi acolo. Nu vor mai fi niciodată anga-
jați în ceartă și dezacord. Dragostea lor va fi înflăcă-
rată și sfântă. Ei, de asemenea, au o coroană de aur pe 
cap și harpe în mâini. Și înfățișarea lor, pe care noi o 
vedem aici adesea tulburată și nedumerită, va străluci 
de sfântă bucurie, exprimând libertatea lor completă 
și bucuria veșnică. În inocența lor copilărească, ei își 
vor exprima mirarea și încântarea când vor vedea în 
jurul lor totul atât de nou și de frumos. Vor privi la 
binecuvântatul Salvator, care S-a dăruit pe Sine pen-
tru ei, și, cu admirație și dragoste pentru Cel care le 
va zâmbi, vor înălța vocile și-I vor cânta pentru lauda 
și gloria Sa, în timp ce vor simți și vedea dragostea Sa 
profundă și fără pereche. 

Acest pământ, dragă tinere, trebuie curățit prin 
foc; apoi va fi mult mai frumos. Iarba va fi veșnic 
verde și nu se va mai ofili. Acolo vor fi trandafiri, 
crini și tot felul de alte flori. Ele nu vor păli, nici 
nu-și vor pierde frumusețea sau mireasma. 

Atașați-vă de bucuriile 
cerului, căci atunci nu veți mai 
simți atât de acut necazul și 
dezamăgirea vieții acesteia.
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ÎNTREBĂRI DE REFLECŢIE
1.  Descrie în propriile cuvinte cetatea lui Dumnezeu. ______________________________________

  ________________________________________________________________________

  ________________________________________________________________________

2.  De ce suferințele lui Isus nu au fost în zadar și a meritat tot sacrificiul? ________________________

  ________________________________________________________________________

3.  „Îngerii se vor afla și ei acolo; la fel sfinții înviați...”, dar cine ne va bucura cel mai mult? De ce? ________

  ________________________________________________________________________

4.  Cum vor fi copiii pe Noul Pământ? _________________________________________________

  ________________________________________________________________________

5.  Dar plantele și animalele? ______________________________________________________

  ________________________________________________________________________

6.  Cum ne vom mai raporta pe Noul Pământ la necazurile și suferințele noastre actuale? ______________

  ________________________________________________________________________

7.  „Viitoarea locuință a sfinților va fi mult prea glorioasă. Vrei să te străduiești să ajungi acolo?” _________

  ________________________________________________________________________

8.  Asupra a ce să ne lăsăm mintea să mediteze? __________________________________________

  ________________________________________________________________________

9.  Cum putem diminua durerea încercărilor și a dezamăgirilor acestei vieți? ______________________

  ________________________________________________________________________

Leul, de care ne temem atât de mult aici, va sta 
alături de miel și totul pe Noul Pământ va fi pace și 
armonie. Copacii vor fi drepți și semeți, fără difor-
mități. Sfinții vor avea coroane de glorie pe frunți 
și harpe de aur în mâini. Vor cânta la harpe și vor 
intona cântecele dragostei mântuitoare. Necazurile și 
suferința trăite în această lume vor fi uitate și pierdute 
în mijlocul gloriei Noului Pământ. Ei vor avea parte 
mereu de zâmbetul aprobator al lui Isus și fericirea lor 
va fi completă. Va fi glorie, glorie peste tot. 

Dragi tineri, viitoarea locuință a sfinților va fi 
mult prea glorioasă. Vreți să vă străduiți să ajungeți 
acolo? Lăsați ca mintea voastră să contemple gloria 

cerului, căci aceasta va aduce siguranță și bucurie 
adevărată și va crea o legătură între voi și cer. Și dacă 
aici aveți încercări și vă simțiți singuri, nu vă mai 
uitați la lumea întunecată. Priviți gloria luminoasă 
a cerului. Atașați-vă de bucuriile cerului, căci atunci 
nu veți mai simți atât de acut necazul și dezamăgirea 
vieții acesteia, pentru că veți ști că aveți o casă glo-
rioasă, o coroană, o harpă și, mai ales, un Salvator 
iubitor acolo sus. Faceți eforturi pentru binecuvântata 
moștenire pe care Dumnezeu a promis-o celor care Îl 
iubesc și păzesc poruncile Sale.

— The Youth’s Instructor, 1 octombrie 1852
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Bazele creaţiei
Nu din întâmplare: lamantinii

LL amantinul este un mamifer care de obicei trăiește și se zbenguie la 1-3 metri sub 
nivelul mării. Prin nările sale trage aer în cei doi plămâni, deci trebuie să iasă la 
suprafață din când în când pentru a respira.

În mod normal, lamantinul iese la suprafață la 
fiecare trei-cinci minute, dar el poate sta sub apă și 
douăzeci de minute odată. Nu din întâmplare, Crea-
torul le-a proiectat clapete potrivite, care să le închidă 
nările așezate pe botul lor pătrățos, atunci când se 
scufundă. 

Lamantinii nu sunt deloc slabi. Un mascul adult 
de talie medie este lung de trei metri și cântărește 
circa 450 kg. Dacă un om adult cu o înălțime de 1,80 
metri ar cântări 200-450 kg, greutatea în plus ar fi 
dispusă în jurul mijlocului. Exact acolo se află și la 
lamantini. Dar, desigur, lamantinii au fost creați așa 
îndesați, cu acea rotunjime în jurul mijlocului. 

Și cum le mai place să se joace în apa călduță! Se 
joacă frumos: body-surfing, acrobații și tumbe în apă, 
prinsul aripioarelor celorlalți parteneri de joc, jocul 
de-a mușcatul de bot și sărutul. Fără niciun prădător 
natural, lamantinii par să fie destul de relaxați. Viteza 
lor de înot este de aproximativ 5-8 km/oră – aproape 
la fel ca viteza mersului uman. 

Lamantinii sunt vegetarieni și au nevoie să 
mănânce cam 45 kg de iarbă de mare și alte plante 
pe zi. Ghearele de la aripioare sunt necesare pentru 

a trage de plantele pe care le mănâncă. Pentru că 
nu sunt agresivi, lamantinii nu au nevoie de canini 
ascuțiți. De fapt, ei nu au deloc dinți frontali, ci mai 
degrabă au o zonă aspră în cerul gurii și maxilarul 
de jos pentru procesarea hranei; în plus, au și buze 
mari și flexibile pentru a apuca iarba, într-un mod 
asemănător cu modul elefantului de a apuca iarba cu 
trompa. 

Lamantinii trebuie să macine toată iarba de 
mare înainte de a o digera. Așa că sunt proiectați cu 
dinți cu suprafață plată și aspră. Creatorul știa că 
mestecatul zilnic va strica și cei mai buni dinți, de 
aceea, nu întâmplător, El a făcut să crească continuu 
noi molari în spatele maxilarului. Noii dinți se vor 
deplasa spre în față la nevoie. Când dinții din față se 
tocesc și cad, sunt înlocuiți de molarii deja orientați 
spre în față. Este o minunată și unică soluție a Crea-
torului pentru nevoile animalului. 

Creatorul nostru are idei bune pentru a veni în 
întâmpinarea nevoilor creaturilor Sale, nu este așa? Și 
dacă face acest lucru pentru ele, va avea cu siguranță 
grijă și de noi.

Articol folosit cu permisiunea autorului, Juanita Kretschmar.

FW
S 

| K
ei

th
 R

am
os

FW
S 

| T
ra

cy
 C

ol
so

n

UA10_RO.indd   80UA10_RO.indd   80 03.11.2022   12:42:5103.11.2022   12:42:51



Nu este un lucru uşor să primeşti nepreţuita comoară 
cerească a vieţii veşnice. Nimeni nu poate face acest lucru 

dacă în acelaşi timp se lasă dus de curentul lumii.

SECȚIUNEA I

UUneori, în tabără, este o adevărată provocare să îi determin pe unii turiști să facă 
dușul zilnic. Totuși, organizatorii pricepuți știu cum să procedeze să-i convin-
gă. În această lecție vom vedea că Dumnezeu este foarte pretențios cu „igiena” 

copiilor Săi. 
Timp de aproape 40 de ani, copiii lui Israel au 

mărșăluit cu corturile prin pustie, unde nu existau 
toalete. Dacă ar fi fost păgâni, ar fi fost dezgustător să 
îndrăznești să ieși la o plimbare în jurul taberei. Totul 
în jur ar fi fost mizerabil, pe lângă orice copac și tufiș. 
Chiar și azi, în unele țări păgâne este oribil să stai în 
sat – canalizarea se scurge în șanțul drumului. 

Dar nu exista nicio adiere de miros neplăcut 
în tabăra evreilor. Dumnezeu le-a dat instrucțiuni 
specifice cum să procedeze cu deșeurile, astfel încât 
suprafața solului să rămână curată și bolile să nu se 
răspândească. 

Și această rânduială era întărită de o realitate 
interesantă: Dumnezeu va fi cu poporul dacă nu va 
vedea nimic „necurat” la ei. Dacă ar fi fost necurăție 
în tabără, El Și-ar fi „întors fața” de la ei și atunci 
nu ar fi avut cum să se mai aștepte să obțină victorii 
împotriva inamicilor lor. 

„Au fost impuse reguli sanitare radi-
cale. Ele au fost poruncite poporului 
nu numai pentru că erau de folos 
sănătății, dar și ca o condiție pentru 
a menține în mijlocul lor prezența 
Celui Preasfânt. Prin autoritate 

Curăție și evlavie

 Remedii pentru cel pierdut

Credincioșia în detalii

 Nu din întâmplare: urșii

DIN CUPRINS: A–11

Text de memorat: | Deuteronomul 23:14
„Căci Domnul Dumnezeul tău merge în mij-
locul taberei tale, ca să te ocrotească şi să-ţi 
dea în mână pe vrăjmaşii tăi dinaintea ta; 
tabăra ta va trebui deci să fie sfântă, pentru 
ca Domnul să nu vadă la tine nimic necurat 
şi să nu Se abată de la tine.”

Curăţie
şiEVLAVIE

Rănile comportamentale și 
emoționale trebuie curățate 
și vindecate înainte de a 
putea să-I slujim cum se 
cuvine Domnului.

18 martie
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divină, Moise le-a declarat: «Căci Dom-
nul Dumnezeul tău merge în mijlocul 
taberei tale, ca să te ocrotească... tabăra 
ta va trebui deci să fie sfântă»” (Deute-
ronomul 23:14). – Educație, p. 38 

În această lecție vom învăța importanța pe care o 
dă Dumnezeu curățeniei. Înainte să vină la sanctuar, 
orice om trebuia să se spele. Cortul lui trebuia să 
fie curat. În jurul cortului trebuia să fie ordine, fără 
gunoaie și lucruri nefolositoare. 

Vinerea aceasta, când vă veți pregăti pentru Sabat, 
amintiți-vă acest aspect. Dacă vrem ca Dumnezeu să 
fie cu noi, hainele, trupurile și casele noastre trebuie 
să fie curate. 

Știai că aceasta ilustrează un adevăr spiritual? 
Când erai copil, părinții și învățătorii te învățau să 
te speli pe față, să ștergi praful de pe birou, să-ți faci 
patul și să ai hainele curate. Acum, ca tânăr, acest 

obicei ar trebui să fie deja stabilit în viața ta. Dum-
nezeu vrea să ne amintească faptul că, în timp ce ne 
spălăm corpul și ne curățăm camera, iar casa este 
îngrijită, să ne păstrăm și caracterul curat. 

„Dumnezeu le-a dat părinților și profesorilor 
lucrarea de a-i educa pe copii în aceste domenii și 
din fiecare faptă a vieții lor ei pot învăța lecții spiritu-
ale. În timp ce-i antrenăm în obiceiuri de curățenie, 
trebuie să-i învățăm că Dumnezeu dorește ca ei să fie 
curați la inimă și la trup. Când mătură o încăpere, 
ei pot învăța cum Domnul curăță inima. Ei nu vor 
închide ușile și ferestrele și vor lăsa în cameră vreo 
substanță purificatoare, ci le vor deschide larg și, 
cu efort stăruitor, vor da afară tot praful. Tot la fel 
ferestrele impulsurilor și ale simțămintelor trebuie 
deschise spre cer, iar praful egoismului și al pămân-
tescului, dat afară.” – Îndrumarea copilului,  
p. 497 

SECȚIUNEA II

EErau momente în viața unei persoane când aceasta nu era bine-venită la serviciul 
sanctuarului. Unul dintre acestea era când avea o rană deschisă – adică nu era o rană 
uscată. Iar femeile nu veneau la sanctuar când erau la menstruație.

Poți citi despre aceste reguli în Leviticul 15. 
Acum imaginați-vă că ați fi femeia pe care Isus a 
vindecat-o în Luca 8. Ea „de doisprezece ani avea o 
scurgere de sânge”. O perioadă cam mare de timp 
pentru o excludere din biserică!

De ce a dat Dumnezeu aceste reglementări? Ca 
să protejeze sănătatea poporului Său. Sângele și rănile 
deschise pot fi purtătoare de infecții mai grave decât 
cele care se transmit prin strănut. Dumnezeu chiar a 
prevăzut oprirea germenilor de genul celor transmiși 
prin strănut. Bărbații și femeile erau datori să se spele 
frecvent dacă luau parte la diferite slujbe. Exista și 
un lighean pentru preoți, pentru a se spăla pe mâini 
înainte de a intra în sanctuar. 

Lui Dumnezeu Îi păsa îndeajuns de sănătatea lor 
ca să le ceară să fie curați. El dorea să prevină răspân-
direa infecțiilor și a neplăcutelor boli. El ne dorește 
curați, sănătoși și fericiți.

În domeniul spiritual, El îi învăța că rănile 
comportamentale și emoționale trebuie curățate și 
vindecate înainte de a putea să-I slujim cum se cuvine 
Domnului. 

El nu a învățat totuși că oamenii care sunt bol-
navi sau cu hemoragii sau necurați nu ar fi iubiți. Isus 
a demonstrat acest adevăr având compasiune față de 
persoana cu cea mai mare hemoragie pe care a întâl-
nit-o. A vindecat-o prin atingere, și nu prin cuvinte, 
și astfel El a arătat că nimeni nu este prea murdar ca 
să vină la Isus. El nu poate fi infectat de problemele 
noastre sau de păcat. El nu va fi întinat de contactul 
cu inimile rănite. 

Când femeia L-a atins pe Isus în mulţime, a 
încercat să treacă neobservată. Dar Isus observă pe 
oricine încearcă să fie curățat și vindecat. El i-a cerut 
femeii să recunoască gestul pe care l-a făcut. Priviți cu 
câtă grijă o tratează pe această femeie.

Luca 8:47,48
„Femeia, când s-a văzut dată de gol, a 
venit tremurând, s-a aruncat jos, înain-
tea Lui și a spus în faţa întregului norod 
din ce pricină se atinsese de El și cum 
fusese vindecată numaidecât. Isus i-a 
zis: «Îndrăzneşte, fiică; credinţa ta te-a 
mântuit. Du-te în pace».”
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Deci dușul tău zilnic să-ți amintească de cât de 
mult vrea Dumnezeu să petreci timp cu El în fiecare 
zi, comparându-ți viața cu cea a lui Isus și alegând 
o cale mai bună. Primul strănut pe care îl vei auzi 
să-ți amintească de faptul că trebuie să te speli pe 
mâini frecvent și să îți păstrezi trupul într-o stare de 

curățenie, așa încât Creatorul să fie onorat de exce-
lenta funcționare a creației Sale. 

Poporul lui Dumnezeu a învățat lecțiile sanitare și 
de igienă prin legătura lui cu sanctuarul. Noi putem 
să le învățam acasă.

SECȚIUNEA III

DDacă ai fi mers la biserica din Corint cu două mii de ani în urmă, ai fi ieșit cu dure-
re de cap de acolo. Imaginează-ți cum ar fi să intri și să auzi patru-cinci voci care 
vorbesc toate odată. Două dintre ele vorbesc într-o limbă necunoscută și par să nu 

vorbească pentru cineva anume. Alte două învață biserica cum să umble pe căile Domnu-
lui, dar fără respect pentru primii doi, care se adresează aceleiași adunări. 

Ca să corecteze acest context, Pavel a scris ceva ce 
ne amintește de sanctuarul evreiesc:

1 Corinteni 14:40
„Dar toate să se facă în chip cuviincios și 
cu rânduială.”

Serviciile de la sanctuar erau îndeplinite cu 
decență și în ordine. Preoții erau împărțiți în grupuri. 
Fiecare grup slujea pe rând, în luni diferite. Familiile 
preoțești aveau diferite roluri, cum ar fi să aibă grijă 
de pâinea punerii-înainte, curățarea lămpilor, condu-
cerea cântărilor sacre etc. Era specificată ordinea în 
care jertfele erau tranșate și puse pe altar. Componen-
tele exacte ale tămâii pentru templu erau precizate de 
directivele divine și trebuiau să fie respectate întoc-
mai. Modul de transportare a diferitelor obiecte de 
la sanctuar era și el menționat. (Uza știa aceasta și de 
aceea a murit.)

De ce atâta disciplină? De ce așa de multe direc-
tive? Sanctuarul era ca o carte de instrucțiuni, un 
instrument pentru exemplificarea lucrării pe care o 
întreprinde Dumnezeu cu poporul Său. Și lecția care 
trebuia învățată prin precizarea instrucțiunilor este 
ușor de intuit: Dumnezeu vrea ca lucrarea Sa să fie 
făcută în ordine. Presupunerile, riscul, improvizația – 
toate acestea lasă loc diavolului să introducă practici 

rele. Deci, pe cât posibil, acestea trebuie prevenite 
printr-o plănuire atentă. 

Dacă lucrarea lui Dumnezeu este făcută cu rân-
duială, vom avea binecuvântarea Sa. Când lucrarea 
noastră este făcută în acest fel, îngerilor li se permite 
să ne ajute.

„Îngerii lucrează în armonie. Ordinea 
desăvârșită caracterizează toate mișcările 
lor. Cu cât imităm mai îndeaproape 
armonia și ordinea oștirii îngerești, 
cu atât mai pline de succes vor fi efor-
turile noastre. Dacă noi nu socotim 
că este necesară acțiunea armonioasă 
și suntem dezordonați, nedisciplinați 
și dezorganizați în acțiunile noastre, 
îngerii, care sunt perfect organizați 
și se mișcă în perfectă ordine, nu pot 
lucra pentru noi cu succes. Ei pleacă 
de la noi întristați, pentru că nu sunt 
împuterniciți să binecuvânteze confu-
zia, zăpăceala, dezordinea și lipsa de 
organizare. Toți cei care doresc să coo-
pereze cu solii cerești trebuie să lucreze 
la unison cu ei. Toți cei care au ungerea 
de sus vor încuraja, cu toată puterea lor, 

  Lui Dumnezeu Îi păsa îndeajuns de sănătatea lor ca să le ceară 
să fie curați.  
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ordinea, disciplina și unitatea în acțiune, 
și atunci îngerii lui Dumnezeu pot coo pe-
 ra cu ei. Însă niciodată, niciodată acești 
mesageri ai cerului nu-și vor da apro-
barea asupra dezordinii, a indisciplinei 
și a lipsei de organizare. Toate aceste rele 
sunt rezultatul străduințelor lui Satana 
de a ne slăbi forțele, de a ne distruge 
curajul și de a ne împiedica să avem 

succes în acțiunile noastre.” – Mărturii 
pentru comunitate, vol. 1, p. 649 

Cum arată biroul tău? Este bucătăria ta curată? 
Cum te pregătești să te închini lui Dumnezeu? Sunt 
pantofii tăi în ordine în debara? Îți aștepți rândul să 
iei cuvântul atunci când ești la masă?

În timp ce învățăm să ne trăim viața în ordine și 
să avem un trai decent, binecuvântarea cerească ne va 
încânta zilele. 

Secțiunea I

1.  Te-ai gândit până acum că există o semnificație spirituală în simplul act al măturării camerei? Punctul cel 
mai important al acestei lecții este că noi măturăm camera dând AFARĂ gunoiul din cameră, și nu încercăm 
o curățare fără gestul de a îndepărta gunoiul.  _________________________________________

  ________________________________________________________________________

2.  Cum ne pot ajuta aceste exemple de curățenie să înțelegem lucrarea pe care o avem de făcut în viața noas-
tră spirituală? Putem noi să fim gata pentru cer în timp ce încă ne prindem de lucrurile pământești sau de 
egoism? ___________________________________________________________________

  ________________________________________________________________________

Secțiunea II

3.  În ce mod o persoană curată dă dovadă de politețe față de cei din jurul său? _____________________

  ________________________________________________________________________

4.  Ce învățăm despre Isus din istoria femeii cu hemoragie? __________________________________

  ________________________________________________________________________

5.  Ce idei spirituale pot fi asociate cu dușul tău zilnic și alte practici de igienă? _____________________

  ________________________________________________________________________

  ________________________________________________________________________

Secțiunea III

6.  De ce serviciile divine din Sabat sunt plănuite cu grijă, fără improvizații? _______________________

  ________________________________________________________________________

  ________________________________________________________________________

7.  Ce îi face pe îngeri să plece de la noi întristați? Ce obiceiuri dezordonate ai putea îmbunătăți, astfel încât 
îngerii să nu plece de la tine? ____________________________________________________

  ________________________________________________________________________

ÎNTREBĂRI DE REFLECŢIE
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FFiind misionar medical ASAP și plantator de biserici în Thailanda, Wichien a simțit povara 
răspunderii sale pentru întreaga familie, ca ei să accepte mesajul celor trei solii îngerești 
și pe Isus ca Salvator personal. Erau slabe speranțele, pentru că părinții și fratele cel mai 

mare îi urau pe creștini și nu doreau să aibă nicio legătură cu ei. 
„Nu pot să te mai consider frate dacă devii adven-

tist”, îl amenința fratele mai mare. Părinții îi spuneau cu 
mânie: „Dacă lucrezi pentru Dumnezeu, vei fi o rușine 
pentru noi, pentru că nu vei mai câștiga niciun ban. Noi 
nu îți vom da nici măcar un baht (moneda Thailandei).” 
Ajunși în acest punct, i-au cerut să plece de-acasă. A fost 
un timp când Wichien a rămas singur. A plâns și s-a 
rugat mult.

Wichien a ales să-L slujească pe Dumnezeu orice ar 
fi. A urmat cursul de formare pentru a deveni misionar 
medical și pentru a merge cu pastorul Phamor în Thai-
landa de Nord. S-a bucurat de o muncă plină de rezultate 
satisfăcătoare, făcând vizite misionare sătenilor bolnavi, 
rugându-se pentru ei, aplicând remedii simple naturale și 
mărturisind despre puterea vindecătoare a lui Dumnezeu. 
El a povestit despre o vizită făcută cu pastorul Phamor pe 
când era în practică:

Pe când ajungeam în deal, unde se afla o colibă din 
satul Hay Taoru, am strigat: 

– Nyob zoo! (un salut prietenos în limba Hmong.) 
– Intrați, a răspuns vocea timidă a unei bătrâne. 
Pe când treceam cu privirea prin coliba sărăcăcioasă, 

am zărit motivul principal pentru care venisem: un ghem 
cu aspect uman, întins pe pat, în colțul camerei. 

– Nu a mai fost în stare să se miște în ultimele trei 
zile, a spus doamna Jarun despre soțul ei, cute de îngri-
jorare apărând pe fața ei deja brăzdată de riduri. Când a 
căzut peste el copacul acela, amândoi ne-am gândit că nu 
e foarte grav rănit.

– Nu vă îngrijorați! Ne vom ruga pentru el, și Dom-
nul îl va ajuta, a spus pastorul Phamor cu un zâmbet 
reconfortant.

Curând ne-am apucat de treabă, făcând tratamente 
naturiste, cum ar fi hidroterapie și masaj. Pe când îi tratam 
pe bolnavi, vorbeam cu ei, spunându-le povestiri și lucruri 
din Biblie. Ne-au cerut să le dăm sfaturi de sănătate și am 
făcut-o cu plăcere. Am văzut cum domnul Jarun și-a recă-
pătat forțele în cele două zile cât am stat noi acolo. 

La plecare, am văzut lacrimi curgând pe fața doamnei 
Jarun. 

– Nimeni până acum nu ne-a vizitat acasă și nu ne-a 
arătat o asemenea amabilitate cum ne-ați arătat voi. Vă 
mulțumim! a spus ea cu sinceritate. Vă mulțumim și 
pentru rugăciuni. Dumnezeul vostru este foarte puternic. 
L-a făcut pe soțul meu bine așa de repede.

Această experiență și multe altele au întărit credința 
lui Wichien. Dumnezeu l-a folosit ca să ajungă la mulți 
oameni prin lucrarea misionară medicală și prin planta-
rea de biserici. Totuși, nu a uitat niciodată povara pentru 
familia sa, ca să-L primească pe Isus, așa că s-a rugat în 
fiecare seară pentru mântuirea lor. Pastorul Phamor a sim-
țit îndemnul să-l trimită pe Wichien acasă cu însărcinarea 
specială să dea mărturie familiei sale și celor din sat.

Când a ajuns acasă, a descoperit că sănătatea părin-
ților săi în vârstă era precară. Și, deși tatăl său fusese 
împotriva remediilor naturale în trecut, acum părea mult 
mai deschis. Prin rugăciune și remedii simple, sănătatea 
părinților săi s-a îmbunătățit. 

Într-o zi, unchiul său (al cărui fiu era creștin) a murit, 
iar Wichien și familia sa au mers la funeraliile lui creștine. 
Wichien nu știe ce cântec, predică sau mărturie a folosit 
Duhul Sfânt, dar, imediat după înmormântare, ambii 
părinți au venit și i-au spus: „Vrem să devenim adventiști 
de ziua a șaptea ca tine. Vrem să mâncăm ce mănânci tu, 
să mergem la biserică așa cum mergi tu și să trăim cum 
trăiești tu.” Doi dintre frații mai mari au acceptat, de 
asemenea, Cuvântul lui Dumnezeu și au devenit creștini 
adventiști. Wichien a spus: „Aceasta este cea mai mare 
binecuvântare a vieții mele, să văd cum Dumnezeu mi-a 
schimbat familia.”

Rugați-vă pentru cei pierduți din familie: Tată 
ceresc, Te rog, fă tot ce trebuie ca cei din casa mea să fie 
salvați în Împărăția Ta! Dacă dorești să mă folosești pe 
mine, sunt gata. Trimite-mă! Te rog, dă-ne mie și lucrăto-
rilor din Asia de Sud-Est metode ca să ajungem la inimile 
celor dragi.

Pentru a afla mai multe detalii despre ASAP Ministries sau pentru a ști 
cum să ajutați la înaintarea Cuvântului lui Dumnezeu în Asia de Sud, 
vizitați www.asapministries.org sau sunați la 1-866-365-3541.
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PPentru că suntem copii ai lui Dumnezeu, nu trebuie să pierdem din vedere faptul că tim-
pul de pe pământ este un timp de încercare și că ne decidem soarta veșnică pentru fericire 
veșnică sau moarte eternă. Vom câștiga totul sau vom pierde totul. Fiecare are o lucrare de 

făcut. Trebuie să colaborăm cu Dumnezeu în atingerea standardului biblic, în conformitate 
cu voința Sa. În aceste prețioase ore ale timpului de probă, Dumnezeu dorește să ne formăm 
caractere cât mai aproape de desăvârșire, acum, când Hristos este gata să vină a doua oară.

Întreaga noastră viață Îi aparține lui Dumnezeu și 
trebuie dedicată slavei Sale. Harul Său va sfinți și va 
dezvolta fiecare însușire a ființei. Nimeni să nu spună: 
„Eu nu îmi pot corecta defectele de caracter”, deoa-
rece, dacă ajungeți la o asemenea concluzie, veți eșua 
în mod sigur în obținerea vieții veșnice. Imposibilitatea 
este dată de propria voință. Dacă nu vreți, atunci nici 
nu puteți învinge. Adevărata dificultate izvorăște din 
degradarea inimilor nesfințite și din lipsa dispoziției de 
a vă supune conducerii lui Dumnezeu. 

Unii tineri se opun mult ordinii și disciplinei. Ei 
nu respectă regulile casei, nu se scoală la ore regulate. Ei 
zac în pat câteva ore după răsăritul soarelui, când toți ar 
trebui să fie în plină activitate. Acești tineri țin lampa 
aprinsă la miezul nopții, depinzând de lumina artificială 
pentru a înlocui lumina pe care natura le-a oferit-o la 
orele potrivite. Prin faptul că procedează așa, nu numai 
că pierd ocaziile prețioase, ci aduc o cheltuială supli-
mentară. Totuși, aproape în fiecare situație, este adusă 
scuza: „Nu pot să îmi termin munca. Am ceva de făcut 
și nu pot să mă culc devreme.” Astfel, ei dorm adânc 
atunci când ar trebui să fie treji împreună cu natura și 
cu păsările, care se scoală devreme. Obiceiul prețios al 
ordinii este călcat, iar momentele irosite în lenevie în 
orele de dimineață strică ordinea normală a lucrurilor 
pentru tot restul zilei. 

Dumnezeul nostru este un Dumnezeu al ordinii și 
vrea ca toți copiii Săi să dorească să se supună ordinii și 
disciplinei Sale. Prin urmare, nu ar fi mai bine să puneți 
capăt obiceiului de a preschimba noaptea în zi și orele 
de dimineața devreme, în noapte? Dacă tineretul și-ar 
forma un obicei din regularitate și ordine, ar spori în 
sănătate, în spirit, în memorie și în dispoziție. 

Este datoria tuturor să respecte reguli stricte în 
obiceiurile vieții. Este pentru propriul tău bine, dragă 
tinere, atât fizic, cât și moral. Când te scoli dimineața, 

ia în considerare, pe cât posibil, lucrul ce trebuie efec-
tuat în timpul zilei. Dacă este necesar, să ai un carnețel 
în care să-ți notezi lucrurile ce trebuie făcute și să-ți sta-
bilești un timp în care să-ți faci lucrul. Dacă este vorba 
despre aranjarea dormitoarelor, camerele să fie bine 
aerisite, la fel lenjeria de pat, și întreaga cameră să fie 
expusă la aer și la razele de soare. Programează un timp 
stabilit pentru a face această muncă. Nu te așeza înainte 
să termini, ca să citești vreo carte sau vreun document 
interesant, ci spune: „Trebuie să-mi termin treaba în 
timpul stabilit.” 

Camera ta poate să conțină multe ornamente mici 
puse acolo pentru a fi admirate, dar, dacă unica ta țintă 
ar fi slava lui Dumnezeu, ai face bine să dai afară toți 
acești mici idoli. Pentru așezarea, ștersul prafului și 
înlocuirea acestora, se pierd multe clipe prețioase, care 
ar putea să fie folosite într-o lucrare necesară. Totuși, 
dacă nu intenționezi să îndepărtezi toate aceste orna-
mente, vei avea de învățat o altă lecție. Fii expeditiv! Nu 
ține visător în mână fiecare dintre obiectele acestea, ca și 
când ți-ar părea rău să-l pui jos. Toți aceia care se mișcă 
încet au datoria să își îmbunătățească felul de a lucra. 
Domnul a spus: „În sârguință, fiți fără preget. Fiți plini 
de râvnă cu duhul. Slujiți Domnului.” Când pregătești 
masa, calculează-ți timpul de care știi, din experiență, că 
ai nevoie pentru a găti toată mâncarea și pentru a o servi 
la momentul potrivit. Totuși, este mai bine să fii gata 
cu cinci minute mai devreme decât cu cinci minute mai 
târziu. Când speli vase, de asemenea, lucrul să fie făcut 
rapid, dar cu atenție și minuțiozitate. Obiceiul de a te 
mișca încet face să fie nevoie de muncă multă pentru 
fiecare lucru mărunt. Dacă vrei, poți să biruiești aceste 
obiceiuri de a fi lent și migălos. Exercitarea voinței va 
face mâinile să se miște cu dexteritate.

Aceste probleme au fost considerate lucruri 
mărunte, nevrednice de luat în seamă. Mulți înțeleg 

UA11_RO.indd   86UA11_RO.indd   86 03.11.2022   12:44:5903.11.2022   12:44:59



 Copyright © 2012 My Bible First! • Phone: 1-877-242-5317 • Web: www.mybiblefirst.org • E-mail: sales@mybiblefirst.org 
Unless otherwise noted, all Scripture quotations are from the NKJV. • Page 1 quotation: Testimonies for the Church, vol. 6, p. 147.

87

ÎNTREBĂRI DE REFLECŢIE
1.  Ce se va întâmpla dacă noi spunem: „Eu nu îmi pot corecta defectele de caracter”? ________________

  ________________________________________________________________________

2.  Care este adevărata problemă dacă spui că nu poți să te corectezi? ___________________________

3.  Care este cel mai bun timp pentru a merge la culcare? Dar pentru a te trezi? ____________________

4.  Articolul precizează importanța stabilirii unui timp limitat pentru diferitele datorii zilnice, iar apoi acestea 
să fie făcute fără întârziere. Cum ai putea îmbunătăți acest aspect? __________________________

  ________________________________________________________________________

5.  Ce se cere pentru a cultiva obiceiuri bune? ____________________________________________

6.  De ce Dumnezeu nu este mulțumit cu diferitele tipuri de dezordine?  _________________________

7.  Prin ce metodă ne putem forma un caracter capabil să reziste la judecată?  _____________________

greșit ce înseamnă un lucru mic. Lucrurile mici au o 
legătură importantă cu marele întreg. Dumnezeu nu 
neglijează mulțimea de lucruri mici ce au de-a face cu 
binele familiei omenești. El a dat pe unicul Său Fiu pen-
tru ca și corpul, și sufletul să fie consacrate Lui. 

Luați hotărârea să biruiți obiceiurile rele și să cul-
tivați acele obiceiuri care sunt de dorit. Această lucrare 
cere veghere continuă și efort constant și perseverent. 
Respectarea principiului lucrurilor mici bine făcute este 
o disciplină care va deveni mai puțin dificilă pe măsură 
ce inima va fi sfințită de harul lui Dumnezeu. Efortul 
sârguincios și perseverent vă va plasa pe avantajosul 
teren al biruinței.

„Vegheaţi dar în tot timpul și rugaţi-vă, ca să aveţi 
putere să scăpaţi de toate lucrurile acestea care se vor 
întâmpla și să staţi în picioare înaintea Fiului omului.” 

Poți tu, dragă tinere, să privești cu speranță plină de 
bucurie la momentul când Domnul, Judecătorul tău 
drept, va mărturisi numele tău înaintea Tatălui și a 
îngerilor sfinţi? Cea mai bună pregătire pentru cea de-a 
doua venire a lui Hristos este să rămâi în credința fermă 
a măreței mântuiri aduse nouă la prima venire. Trebuie 
să crezi în Hristos ca Mântuitor personal și că El a 
fost oferit ca jertfă pentru păcatele multora; să crezi că 
dragostea Sa, locuind în sufletul tău ca un agent viu și 
activ, care corectează, rafinează și purifică toate căile și 
obiceiurile tale, poate să te salveze din greșelile tale. 

Domnul nu este mulțumit cu niște copii dezordo-
nați sau cu viețile umbrite de defecte, cu o experiență 
religioasă infirmă și care să aibă o creștere în har piper-
nicită din cauza deficiențelor ereditare sau cultivate. 
Aceste defecte vor fi copiate de alții și astfel vor fi 
reproduse și multiplicate. Ascultați cuvintele lui Dum-
nezeu spuse prin servul Său Ioan, care vin de-a lungul 
veacurilor înspre noi: „Oricine are nădejdea aceasta în 
El se curățește, după cum El este curat.” Marele adevăr 
poate fi exemplificat în lucrurile mici; religia trebuie să 
fie aplicată în cele mai umile datorii ale vieții. Iar prin 
împlinirea acestor datorii, îți vei forma un caracter care 
va rezista la judecată. Astfel, în orice poziție vei fi pus, 
oricare-ți vor fi responsabilitățile, le vei îndeplini cu 
noblețe și credincioșie, realizând că tot cerul privește 
lucrul tău.

—The Youth’s Instructor, 28 ianuarie 1897

   În orice poziție vei fi pus, 
oricare-ți vor fi responsabilitățile, 
le vei îndeplini cu noblețe și 
credincioșie, realizând că tot cerul 
privește lucrul tău. 
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Bazele creaţiei
Nu din întâmplare: urșii

NNu din întâmplare, ci cu siguranță prin planul lui Dumnezeu, unele creaturi ale Lui 
cresc repede în greutate! De exemplu, urșii. S-a descoperit că unul dintre cei mai mari 
urși bruni a fost un colos de 680 de kg. În mod normal, ursul crește în greutate 180 de 

kg în fiecare an, între primăvara târzie și iarnă.
Uimitoarele straturi de 

mușchi din corpul lor, în 
special cele din zona densă 
dintre umeri, sunt foarte 
folositoare la săpatul cu 
antebrațele puternice și cu 
ghearele neretractabile, care 
măsoară 15 cm. În apropi-
erea iernii, atât femela, cât 
și masculul sapă caverne 
sau găsesc grote în care se 
ghemuiesc pentru a hiberna. Nu este o întâmplare 
faptul că Dumnezeu a gândit mijlocul acesta prin care 
să le salveze viața acestor animale, care altfel ar muri 
de foame în timpul sezonului rece. 

Somnul unui urs iarna nu este ca somnul meu 
și al tău. Totul încetinește în corpul ursului: inima 
ajunge de la 70 la 10 bătăi pe minut. Temperatura 
corpului scade; la fel și metabolismul. De asemenea, 
și nu întâmplător, este unicul mamifer hibernal a 
cărui excreție se stopează pe timpul a patru până la 
șase luni pe an. Nu are nevoie nici de apă, nici de 
hrană pe timpul hibernării. De fapt, procesul prin 
care ursul își reciclează urina este atât de eficient, 
încât cercetătorii și medicii, studiindu-l, au reușit 
să afle căi prin care să ajute pacienții umani care au 
disfuncții renale.

O mamă urs, după împerecherea de prin iunie, 
va purta ovulele fertilizate timp de cinci sau șase luni, 
fenomen numit „implantare întârziată”. Luni mai 
târziu, când mama urs „intră” la hibernare, ovulele se 
prind pe o parte a uterului și încep de acum cele opt 
săptămâni de creștere. În cele din urmă, în mijlocul 
iernii, puii se nasc, în mijlocul perioadei de hibernare 
a mamei. Femela cântărește cam jumătate din greu-
tatea masculului, dar și așa poate cântări 220 de kg, 
astfel că nu se deranjează să se trezească de tot pentru 

un pui care cântărește 
mai puțin de jumătate de 
kilogram.

Micuții se nasc fără 
dinți și fără păr, dar și cu 
ochii lipiți. Deoarece mama 
lor este încă în somnul de 
hibernare, nu este nimeni 
care să le arate ce trebuie să 
facă. Dar Creatorul le-a dat, 
cum a făcut-o pentru mulţi 

alți pui, cel mai neîntâmplător instinct, și anume, să 
caute pe corpul cald al mamei gustoasele „biberoane”.

În șase luni, greutatea lor ajunge la 7-9 kg și își 
urmează mama afară, oriunde merge ea, pentru a 
învăța cum să caute hrană. Alimentația lor este 90% 
bazată pe plante. Mai învață cum să asculte de mama 
lor și cum să se apere singuri – de obicei prin urcarea 
în copaci. Dacă vine pericolul, mama va lupta cu 
îndârjire pentru siguranța lor. Instinctiv, ea știe că cel 
mai periculos inamic este de obicei masculul de urs 
adult. 

În sfârșit, mai este de spus că urșii folosesc darul 
de a fugi, dat nu din întâmplare de Creator. Pot 
atinge o viteză de 48-56 km/h. Apoi, mai au miros 
fin, auz ce îl depășește cu mult pe cel uman în ce 
privește frecvența și receptivitatea, abilități de comu-
nicare care includ mormăitul și păcănitul, gemete 
și lamentări, pufăituri și sărituri și, mai rar, mârâieli 
guturale. Aceste creaturi au o varietate de emoții, cât 
și o inteligență notabilă.

Ursul poate deveni un partener favorit de joacă pe 
Noul Pământ. Pe acest pământ totuși, puțini oameni 
se împrietenesc cu un asemenea animal impunător. 
Creatorul știe tot secretul creării lor și îl vom ști și noi 
curând, într-o zi! 

Articol folosit cu permisiunea autorului, Juanita Kretschmar. 
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Nu este un lucru uşor să primeşti nepreţuita comoară 
cerească a vieţii veşnice. Nimeni nu poate face acest lucru 

dacă în acelaşi timp se lasă dus de curentul lumii.

SECȚIUNEA I

TTe-ai întrebat vreodată de ce Dumnezeu are o biserică? Sau de ce contează să fii 
adventist de ziua a șaptea? Un motiv pentru care există biserica este ca lucrarea 
să fie făcută. Unindu-ne eforturile, suntem capabili să organizăm școli și spitale, 

evanghelizări și seminare antifumat. 

Acum, o întrebare bună ar fi: „Ce încercăm să 
realizăm dacă avem școli, spitale, seminare și întâl-
niri evanghelistice?

Dacă am fi întrebați fiecare în parte, am răs-
punde: „Să mărim numărul de membri.” Alții ar 
spune: „Să îmbunătățim modul de viață.” Iar alții ar 
răspunde: „Să ne facem prieteni în societate.” 

Dar nu soldații hotărăsc modul de a acționa al 
oștirii. Acesta este stabilit de Comandant. Datoria 
soldaților este să acționeze împreună pentru a înde-
plini misiunea la care au fost chemați. 

Deoarece Hristos este capul bisericii, care sunt 
direcțiile pe care ni le-a trasat El? Ne-a încredințat 
un mesaj ce trebuie transmis omenirii. Avem dato-
ria de a-l răspândi peste tot, repede și cu putere. 

Poți găsi mesajul acesta în Apocalipsa 14:6-12. 
Iată-l: 

„Şi am văzut un alt înger, care zbura 
prin mijlocul cerului cu o Evanghelie 
veșnică, pentru ca s-o vestească locu-
itorilor pământului, oricărui neam, 
oricărei seminții, oricărei limbi şi 

Mesajul celor trei îngeri

 Luptă pentru luptători – partea întâi 

Soldatul creștin

 Nu din întâmplare: căluții-de-mare

DIN CUPRINS: A–12

Text de memorat: | Apocalipsa 14:7
„Temeți-vă de Dumnezeu şi dați-I 
slavă, căci a venit ceasul judecății Lui, 
şi închinați-vă Celui ce a făcut cerul şi 
pământul, marea şi izvoarele apelor!”

Mesajul celor
TREI ÎNGERI 

Nu soldații hotărăsc 
modul de a acționa al 
oștirii. Acesta este sta-
bilit de Comandant.

25 martie
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oricărui norod. El zicea cu glas tare: 
«Temeți-vă de Dumnezeu şi dați-I 
slavă, căci a venit ceasul judecății Lui, 
şi închinați-vă Celui ce a făcut cerul şi 
pământul, marea şi izvoarele apelor!»
Apoi a urmat un alt înger, al doilea, şi a 
zis: «A căzut, a căzut Babilonul, cetatea 
cea mare, care a adăpat toate neamurile 
din vinul mâniei curviei ei!» 
Apoi a urmat un alt înger, al treilea, şi a 
zis cu glas tare: «Dacă se închină cineva 
fiarei şi icoanei ei şi primește semnul 
ei pe frunte sau pe mână, va bea şi el 
din vinul mâniei lui Dumnezeu, turnat 
neamestecat în paharul mâniei Lui, şi va 
fi chinuit în foc şi în pucioasă înaintea 
sfinților îngeri şi înaintea Mielului. Şi 
fumul chinului lor se suie în sus în vecii 
vecilor. Şi nici ziua, nici noaptea n-au 
odihnă cei ce se închină fiarei şi icoanei 
ei şi oricine primește semnul numelui ei! 

Aici este răbdarea sfinților, care păzesc 
poruncile lui Dumnezeu şi credința lui 
Isus.»”

Sunt vizibili cei trei îngeri în pasajul citit? De 
aceea se numește acest mesaj al „celor trei îngeri”. Și 
deoarece este imposibil să dai un mesaj fără să-i știi 
conținutul, iată un scurt rezumat: 

Primul înger vestește Evanghelia pe tot globul 
(Deja am studiat Evanghelia trimestrul acesta). Apoi 
el avertizează lumea că este judecată și că trebuie să-L 
respecte pe Judecător. 

Al doilea înger anunță că instituțiile religioase ale 
pământului, în loc să descurce confuzia religioasă din 
mintea pământenilor, contribuie la agravarea pro-
blemei. Prin urmare, oamenii ar trebui să părăsească 
aceste instituții. 

Îngerul al treilea avertizează cu solemnitate ca 
oamenii să nu primească semnul fiarei dacă nu vor 
să fie pedepsiți. Acest mesaj îl aduce în prim-plan pe 
poporul credincios, care este răbdător, păzește porun-
cile și trăiește prin credință. 

SECȚIUNEA II

CCuvântul „Evanghelie” este prezent în Biblie de 100 de ori. Prima dată când apare, 
ne vorbește despre începutul lucrării lui Isus în Galileea și ne reamintește de mesa-
jul primei solii îngerești.
Matei 4:23
„Isus străbătea toată Galileea, învățând pe 
norod în sinagogi, propovăduind Evan -
ghelia Împărăției și tămăduind orice boală 
și orice neputință care erau în norod.”

Solia primului înger spune că noi ar trebui 
să ducem Evanghelia tuturor națiunilor. Dar ce 
înseamnă aceasta pentru fiecare dintre noi? Nu putem 
merge cu toții să predicăm în Africa, Australia, Bos-
ton și Alaska. Biserica poate face acest lucru, dar noi, 
ca indivizi, ce să facem?

Isus răspunde la întrebare. El a mers „de-a lun-
gul întregii Galilei”. Era zona în care El locuia. În 
„toată” zona în care locuia, Isus a vestit Cuvântul. El 
nu a călătorit pe tot globul. El S-a asigurat că fiecare 
colțișor al acelui loc a fost atins. Mai târziu, Isus Și-a 
extins misiunea la „toate cetățile și satele” de primpre-
jur. Observați în pasaj cuvântul „toate”:

Matei 9:35
„Isus străbătea toate cetățile şi satele, 
învățând pe norod în sinagogi, 

propovăduind Evanghelia Împărăției şi 
vindecând orice fel de boală şi orice fel 
de neputință care erau în norod.”

Mesajul primului înger se adresează nu numai 
„oricărui neam”, ci și „oricărei seminții”. Isus a aplicat 
acest lucru: S-a adresat oamenilor săraci, infirmilor, 
leproșilor izgoniți din societate și oamenilor bogați. 
Isus ne-a arătat cum se transmite lumii acest  
mesaj. 

Matei 11:5
„Orbii își capătă vederea, șchiopii 
umblă, leproșii sunt curățiți, surzii aud, 
morții înviază și săracilor li se propovă-
duiește Evanghelia.”

Mulți erau receptivi la Evanghelia care îi elibera 
din sclavia fizică. Aceasta era cu adevărat o „veste 
bună” (semnificația cuvântului „Evanghelie”). Dar 
vestea bună a eliberării din sclavia păcatului era un 
mesaj a cărui proclamare avea un potențial mai pri-
mejdios, pentru că aceia care îl lepădau nu o făceau 
în mod liniștit. O făceau cu lupte, renegându-și fiii, 
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divorțând de partenerul credincios și persecutându-i 
pe foștii lor prieteni. 

Totuși, Evanghelia rămânea o veste bună pentru 
cei persecutați. Cum așa? Pentru că beneficiile Evan-
gheliei sunt mai mari, oricare ar fi costul acceptării ei!

Marcu 10:29,30
Isus a răspuns: «Adevărat vă spun că 
nu este nimeni care să fi lăsat casă sau 
frați sau surori sau tată sau mamă sau 
nevastă sau copii sau holde pentru Mine 
şi pentru Evanghelie şi să nu primească 
acum, în veacul acesta, de o sută de ori 
mai mult: case, frați, surori, mame, copii 

şi holde, împreună cu prigoniri, iar în 
veacul viitor, viața veșnică.»”
Marcu 8:35
„Căci oricine va vrea să-și scape viața o 
va pierde; dar oricine îți va pierde viața 
din pricina Mea și din pricina Evanghe-
liei o va mântui.”

Este important să păstrați aceste gânduri în minte 
atunci când duceți Evanghelia între vecini și în orașul 
vostru natal. Când Evanghelia convinge oamenii să 
renunțe la căile lor păcătoase, iar diavolul îi ispitește 
să creadă că viața le va fi ruinată, spuneți-le partea 
„bună” a „veștii bune” – promisiunea vieții veșnice!

SECȚIUNEA III

TTe-ai jucat vreodată jocul acela în care îi șoptești cuiva un cuvânt la ureche, iar el 
șoptește cuvântul la urechea următorului și tot așa, până când mesajul trece pe la 
zece persoane?

Mesajul ajunge distorsionat! Dar dacă ar fi scris în 
loc să fie șoptit, s-ar mai schimba ceva? Nu. 

Dacă te gândești bine, aceasta te-ar putea ajuta 
să explici de ce sunt atât de multe biserici. Un mesaj 
unic a fost șoptit apostolilor. Și, deși ei l-au scris, 
oamenii din diferitele generații de atunci încoace nu 
au vrut sau nu au fost în stare să studieze Biblia pen-
tru ei înșiși. Ei au ascultat la „Evanghelia” celor care 
au ascultat-o la rândul lor de la alții. Și de 2 000 de 
ani, ea a fost rău distorsionată!

Este evanghelia alterată o evanghelie adevărată? 
Pavel răspunde: 

Galateni 1:6,7
„Mă mir că treceţi așa de repede de la 
Cel ce v-a chemat prin harul lui Hristos 
la o altă evanghelie. Nu doar că este o 
altă evanghelie, dar sunt unii oameni 
care vă tulbură și voiesc să răstoarne 
Evanghelia lui Hristos.”

Aceasta explică relația dintre primul și al doilea 
mesaj din Apocalipsa 14. Adevărata Evanghelie trebuie 
să ajungă la lume. Iar lumea trebuie avertizată că celelalte 
așa-numite „evanghelii” din Babilon nu sunt evanghelii 
adevărate. Ele nu vor conduce pe nimeni în cer. 

Nu sunt propovăduite doar false evanghelii, ci și 
non-evanghelii. Ce este o non-evanghelie? Este un 
mesaj religios care poate fi adevărat, dar este nesemni-
ficativ și distrage atenția oamenilor de la proclamarea 
Evangheliei. 

O falsă evanghelie este o minciună. O non-evan-
ghelie este o pierdere de timp. Satana poate să-i rețină 

pe membrii bisericilor de la îndeplinirea datoriei 
lor, convingându-i să accepte o minciună sau ocu-
pându-le atenția cu nimicuri. Ambele metode sunt 
eficiente pentru a-i reține de la împărtășirea celor trei 
solii îngerești cunoscuților și familiei lor.

Poate că ai rude sau prieteni care au convingeri 
religioase interesante, despre care ei cred că ar tre-
bui să fie înțelese de toți oamenii. Când le asculți, 
să te întrebi: „Face parte acest crez din solia celor 
trei îngeri? Este aceasta lucrarea pe care Dumnezeu 
a dat-o bisericii? Predică acel prieten sau rudă solia 
celor trei îngeri? Sau ei sunt ocupați cu alte lucruri în 
afara ei?

Dacă ne ocupăm cu lucrarea pe care ne-a dat-o 
Dumnezeu, aceasta ne va ajuta să recunoaștem doctri-
nele care ne distrag, atunci când ele vor veni. 

Pavel le numește „străine”. 

  Nu sunt propovăduite 
doar false evanghelii, ci și 
non-evanghelii.  
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Evrei 13:9
„Să nu vă lăsați amăgiți de orice fel de 
învățături străine, căci este bine ca inima 
să fie întărită prin har, nu prin mâncă-
ruri, care n-au slujit la nimic celor ce 
le-au păzit.”

Ellen White le numește „căi false”.
„Aceia care au pășit pe terenul acesta 
în experiența lor și au luat parte la 
propovăduirea primei, a celei de-a doua 
și a celei de-a treia solii îngerești nu 
sunt așa de predispuși să fie conduși 

pe căi false ca aceia care nu au avut o 
cunoaștere din experiență a poporului 
lui Dumnezeu.” – Solii alese, p. 102

Trebuie îndeplinită sarcina încredințată bisericii 
– ducerea soliei celor trei îngeri lumii. Când ea va fi 
încheiată, Hristos va veni.

Matei 24:14
„Evanghelia aceasta a Împărăției va fi 
propovăduită în toată lumea, ca să slu-
jească de mărturie tuturor neamurilor. 
Atunci va veni sfârșitul.”

Secțiunea I

1.  Citiți din nou cu atenție soliile celor trei îngeri și scrieți-le în propriile cuvinte.

 Prima: ____________________________________________________________________

  ________________________________________________________________________

 A doua: ___________________________________________________________________

  ________________________________________________________________________

 A treia: ___________________________________________________________________

  ________________________________________________________________________

Secțiunea II

2.  Deoarece nimeni nu poate să călătorească în toate țările și să spună mesajul Evangheliei oricărei persoane, 
cum crezi că se pot aplica la tine cuvintele: „oricărui neam, oricărei seminții, oricărei limbi și oricărui norod”?

  ________________________________________________________________________

 Cu ce grupuri de oameni din zona ta (bogați/săraci, bătrâni/tineri etc.) ai putea împărtăși mai bine Evanghe-
lia? ______________________________________________________________________

3.  Explică de ce beneficiile Evangheliei sunt superioare costurilor ei. Cum poate fi Evanghelia o „veste bună” 
atunci când aduce necazuri și persecuție? ____________________________________________

Secțiunea III

4.  De ce auzirea Evangheliei din diferite surse și biserici creștine este problematică?  ________________

 Unde găsim sursa nealterată a Evangheliei? __________________________________________

5.  Care este calea cea mai potrivită pentru tine de a înfrunta ideile străine care pretind să fie mesajul timpului 
nostru?  ___________________________________________________________________

6.  Compară Romani 1:16,17 cu 1 Corinteni 1:17,18. Potrivit acestor versete, ce este Evanghelia? _________

  ________________________________________________________________________

ÎNTREBĂRI DE REFLECŢIE
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CC um crezi că ar fi să devii misionar într-o zonă albă? Într-un mod umil, dar plin 
de pasiune tăcută, plantatorul de biserici Aung Aung* ne pictează în cuvinte un 
tablou a ceea ce înseamnă împărtășirea lui Isus populației Lahu din Myanmar.

Soției mele și mie ni s-a cerut să mergem să 
predăm la școală și să plantăm o biserică într-un sat 
al tribului Lahu, aflat în munții din nordul Birmaniei 
(numită acum Myanmar). Mult timp înainte de a 
accepta chemarea, ne-am rugat ca Dumnezeu să ne 
ghideze încotro dorește El și unde există inimi des-
chise pentru a-L accepta. Știam că pentru a ajunge 
la ei trebuia să învățăm tot ce se poate despre cultura 
lor și să le știm limba, pentru că nici eu, nici soția nu 
suntem Lahu. 

Am descoperit că oamenii din acest trib sunt 
foarte atașați de modul lor de viață tradițional și că 
sunt foarte mândri de moștenirea lor de vânători și 
luptători. Am auzit că în trecut au venit în sat și alți 
misionari creștini, dar localnicilor nu le-a plăcut de ei 
și i-au alungat. În tribul Lahu există legături comu-
nitare foarte strânse, ei acționând împreună pentru 
supraviețuire. Fiecare individ din sat se supune voin-
ței bătrânilor și șefului satului. Soțul își 
tratează soția de la egal la egal și o ajută 
la creșterea copiilor, ba chiar asistă la 
nașterea lor. Lahu se confruntă cu sără-
cia, abuzul de droguri, traficul uman, 
lipsa educației și moartea infantilă. 
Având toate aceste informații, știam că 
singurul mod de a supraviețui acolo era cu ajutorul 
lui Dumnezeu.

Mai știam că satul era deschis venirii noastre, 
pentru că șeful satului a cerut guvernului să trimită 
profesori, dar ei nu au fost trimiși. Sătenii chiar 
construiseră o casă și o școală pentru noi! La început 
observau tot ce spuneam sau făceam și chiar păreau 
că acceptă stilul nostru de viață adventist. Totuși, 
le-a trebuit cam un an să ne accepte în inima lor. 
Dumnezeu ne-a pus în inimă o iubire profundă 
pentru ei, astfel că și ei au ajuns să ne iubească. Când 
a trebuit să plec pentru un curs de formare ASAP, ei 
mi-au spus: „Să nu stai mult. Întoarce-te repede!” Cu 

siguranță că această atitudine era rezultatul lucrării 
Duhului Sfânt.

La ora actuală, avem treizeci și cinci de elevi în 
școala noastră, însă cei din satul vecin ne vor trimite 
curând și copiii lor. Soția mea predă ziua, iar eu seara. 
Ne place să fim învățători și să vedem cum copii care 
nu știau să citească sau să scrie devin foarte price-

puți la aceste activități. Înainte de a 
începe predarea la școală, am construit 
o capelă și zilnic îi învățăm pe copii 
să creadă în Dumnezeu, prin istorii 
biblice, rugăciune și cântece despre 
Isus. Le strălucesc ochii ori de câte ori 
scot chitara să cântăm. 

Unul dintre liderii satului mi-a spus că părinții 
sunt foarte fericiți pentru că le ajutăm copiii. Acum 
pot ține capul sus pentru că și copiii lor au educație. 
Scopul meu pe termen mai lung este să pot trimite 
din sat studenți la instituțiile noastre adventiste, ca 
atunci când se vor întoarce, să continue lucrarea pen-
tru oamenii din propriul sat. 

(Va urma)

Pentru a afla mai multe detalii despre ASAP Ministries sau pentru a ști 
cum să ajutați la înaintarea Cuvântului lui Dumnezeu în Asia de Sud, 
vizitați www.asapministries.org sau sunați la 1-866-365-3541. 
* Numele reale au fost schimbate pentru siguranța lucrătorilor. 

Singurul mod de a 
supraviețui acolo 
era cu ajutorul lui 

Dumnezeu.

Aung Aung* și 
familia sa sunt 
recunoscători 
pentru motoreta 
cumpărată cu 
ajutorul con-
tribuțiilor către 
misiunea ASAP.

Capitole  
de credinţă
Luptă pentru luptători – partea întâi
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EE ditura din Basel, Elveția, se luptă cu guvernul pentru o bucată întinsă de pă-
mânt; și acolo, sub ochii noștri, soldații se adună sub drapelul armatei lor.

Nu numai cei mari fac manevre militare, ci și 
tinerii, și băieții au uniformele lor, fiind antrenați 
să devină soldați. Ei au instrumente muzicale și 
tobe. Sunt antrenați să facă toate tipurile de servicii. 
Unii sunt specializați pentru un anumit sector. Sub 
comanda ofițerilor, ei sunt instruiți să monteze și 
să demonteze corturi cu precizie și repeziciune, să 
le împăturească și să le așeze pe căruțe speciale, pe 
care apoi le deplasează legându-se de ele. Mai au și 
alte căruțe mici și grele, care au pe ele mici tunuri de 
bronz. Aceste tunuri montate pe căruțe sunt legate la 
niște cărucioare care conțin o cutie cu muniție și alte 
unelte, plus două locuri, unul din ele fiind pentru cel 
care conduce. Băieții știu să asambleze și să deza-
sambleze aceste căruțe, apoi să poziționeze tunul pe 
câmp, ca pentru o acțiune imediată de atac. 

Apoi au fost aduse tărgi pe câmp și cei care se 
presupunea că sunt răniți au fost cu atenție exami-
nați, apoi membrele fracturate au fost imobilizate, iar 
pacienții au fost transportați la ambulanțe. Astfel este 
parcursă fiecare sarcină și manevră de război. În unele 
perioade ale anului, sute de soldați sunt adunați în 
fiecare zi în parcul din fața ferestrei noastre. 

La comandă, armele sunt stivuite cu precizie, iar 
rucsacii sunt puși deoparte; apoi, la un cuvânt, ruc-
sacii sunt așezați pe umerii soldaților și armele sunt 
preluate. Manevra aceasta este repetată iar și iar. Apoi 
vine comanda să se treacă la atac și imediat soldații 
aleargă să cucerească reduta. 

Pe când priveam cum soldații făceau această 
instrucție, m-am gândit la soldații din armata lui 
Hristos. Dacă este esențial pentru militari să se 
antreneze îndeajuns pentru a servi patriei în timp de 
pericol, cum ar trebui să acționeze soldații din servi-
ciul lui Hristos? Se prezintă ei la locul datoriei pentru 
a fi educați și disciplinați, ca să fie apți pentru luptă? 
Aceasta este o lucrare dificilă. Războiul creștinului nu 
este o joacă; nu suntem antrenați în simularea războ-
iului, luptând în gol. Avem de înfruntat un dușman 

nevăzut, însă real. A fi soldat al lui Hristos nu 
înseamnă a lenevi sau a alerga după distracții egoiste. 

Antrenamentului serios și hotărât al unui soldat 
credincios, care ascultă de ordinele Comandantului 
mântuirii noastre, i se asociază bucuria adevărată, 
așa cum nicio altă slujbă nu o poate aduce. Pacea lui 
Hristos va fi în inima soldatului credincios. Există 
odihnă în purtarea poverilor lui Hristos pentru sufle-
tul care poartă jugul Lui. Pare a fi o contradicție să 
spui că nu este nicio odihnă pentru suflet decât dacă 
te afli într-o slujire continuă și devotată. Dar acesta 
este adevărul. Fericirea vine din slujirea de bunăvoie, 
când toate puterile umane sunt implicate într-o 
acțiune de ascultare a ordinelor Comandantului; o 
ascultare voioasă, sănătoasă și armonioasă. Cu cât este 
mai mare răspunderea misiunii încredințate soldatu-
lui lui Hristos, cu atât sufletul se bucură în dragostea 
și aprobarea Salvatorului. Sufletul ajunge la libertate 
atunci când este în slujba cea mai grea și îndeplinește 
cele mai obositoare îndatoriri. 

Această datorie a soldatului înseamnă muncă. Nu 
este acea muncă pe care noi o alegem. Inconveniente 
exterioare, dificultăți și necazuri trebuie purtate de 
soldații lui Isus. Un război continuu trebuie menținut 
împotriva înclinațiilor păcătoase și inimilor noastre 
firești. Nu trebuie să alegem munca cea mai ușoară 
și mai agreabilă pentru noi; pentru că suntem soldați 
ai lui Hristos sub disciplina Sa, și nu sub conducerea 
propriei plăceri. Trebuie să purtăm războaiele Dom-
nului cu bărbăție. Avem de învins dușmani care vor 
să preia controlul asupra tuturor puterilor noastre. 
Propria voință trebuie să moară în noi și doar voința 
lui Hristos să fie ascultată. Soldatul din armata lui 
Hristos trebuie să învețe să reziste în condiții aspre, 
să se lepede de eu, să-și ia crucea și să-L urmeze 
pe Comandant. Sunt multe lucruri de făcut, care, 
pentru natura umană, sunt grele și supărătoare. Acea 
lucrare de supunere a sinelui cere determinare și efort 
continuu. Prin lupta cea bună a credinței, obținând 

Conexiune istorică
Soldatul creștin 
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ÎNTREBĂRI DE REFLECŢIE
1.  Unde vom găsi „bucuria adevărată, așa cum nicio altă slujbă nu o poate aduce”? Enumeră unele beneficii pe 

care le ai ca soldat al lui Hristos. __________________________________________________

  ________________________________________________________________________

  ________________________________________________________________________

2.  „Această datorie a soldatului înseamnă muncă.” Exemplifică această muncă.  ____________________

  ________________________________________________________________________

  ________________________________________________________________________

 Ce cuvinte descriu efortul continuu cerut în această luptă? ________________________________

3.  Pentru ce premiu ne trudim noi? __________________________________________________

4.  Pune în contrast rezultatele slujirii lui Dumnezeu cu rezultatele slujirii lui Satana. ________________

  ________________________________________________________________________

 Care pare acum mai ușor de urmat?  ________________________________________________

 Care este singura cale rezonabilă? _________________________________________________

5.  Tu ce vei decide? 2 Timotei 2:3. Vei alege să-I slujești lui Dumnezeu? __________________________

victorii prețioase, noi ne ținem strâns de viața veșnică. 
Acest război cere efortul cel mai intens și folosirea 
tuturor puterilor. Avem de crucificat carnea, cu dorin-
țele și poftele ei. Mi-aș dori să-i văd pe tineri cum se 
angajează în această realizare care implică exercita-
rea fiecărui mușchi spiritual și forța fiecărei virtuți. 
Atunci când ei manifestă credincioșie în fiecare 
poziție de răspundere, vor fi promovați în poziții de o 
mai mare responsabilitate. Marea lucrare de salvare de 
suflete le va fi încredințată lor. Trebuie să fie împreu-
nă-lucrători cu Hristos; aceasta înseamnă o slujire de 
o viață, o viață cu asprimi și conflicte spirituale, până 
ce munca și viața lucrătorului iau sfârșit. Nu există 
îngăduință de sine spirituală într-o viață cu adevărat 
religioasă. Dragă tinere, crezi că Isus îți cere prea mult 
când te cheamă la exercitarea serioasă a abilităților, 
a tactului, a intelectului și a tuturor puterilor tale în 
serviciul Său? Nu îndrăznim să facem altfel decât să 
îți prezentăm condițiile, așa cum sunt în realitate. Nu 
îndrăznim să-ți prezentăm standarde mai mici sub un 
pretext fals. Sper să fii înțelept și să socotești corect 
prețul. Este o lucrare nobilă să-L slujești pe Isus 
Hristos, care Și-a dat viața, bogățiile și gloria pentru 

a ne salva din puterea Satanei. Ne trudim pentru o 
coroană prețioasă și glorioasă, pentru o moștenire 
veșnică. Premiul este făgăduit: „Celui ce va birui îi 
voi da să șadă cu Mine pe scaunul Meu de domnie, 
după cum și Eu am biruit și am șezut cu Tatăl Meu 
pe scaunul Lui de domnie.”

Îi veți sluji lui Dumnezeu sau lui Satana? Coman-
datul nostru ne prezintă o coroană de glorie, o 
împărăție, locuințe fericite și viața veșnică. Ce oferă 
Satana? O viață de plăceri păcătoase, păcat și plata 
păcatului – moartea. Isus dorește să urăști păcatul și 
să iubești neprihănirea. Vei deveni soldatul lui Hris-
tos și vei purta uniforma Sa, care este haina curată a 
neprihănirii Lui?

— The Youth’s Instructor, 22 decembrie 1886

  Fericirea vine din slu-
jirea de bunăvoie.  
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Bazele creaţiei
Nu din întâmplare: căluții-de-mare

CC ăluții-de-mare sunt uimitori. Deși e greu de crezut, ei sunt de fapt pești. Desi-
gur, nu din întâmplare, ei sunt ceea ce putem numi o deplasare creativă de la 
„normă” a marelui Designer. 

Capul acestor pești speciali se aseamănă 
cu al unui cal. Dar căluții-de-mare sunt 
unici nu doar pentru forma capului. 
Aceste creaturi înoată în sus! 

Știați că Designerul i-a dat, nu 
din întâmplare, fiecărui căluț-
de-mare o coroniță unică pe cap? 
Forma diademei nu are niciodată 
pereche, totuși numai cinci pui 
dintr-o mie ajung la maturitate. 
Atunci de ce Dumnezeu dă 
fiecăruia, în ciuda acestui fapt, 
un model unic? Este ca și când 
Creatorul ar avea idei creative 
nelimitate și neobosite, căutând 
căi noi de exprimare. Poate că ar 
trebui să ne oprim și să cugetăm 
la ce fel de minte are Dumnezeul-Creator. 

Mai sunt câteva surprize pe care ni le rezervă călu-
ții-de-mare. Ei au o gură care funcționează ca un tub 
care aspiră hrana; au ochi care se mișcă independent 
unul față de altul, ca cei ai cameleonului; și o coadă 
orientată spre înainte, agățătoare, cu care se pot ține 
de iarba marină, de corali și de orice altceva.

Dacă încă nu sunteți convinși că această creatură 
este specială, analizați cum se nasc căluții-de-mare. 
Femela produce ouă. Apoi alege un mascul de care 
să îi placă și ei încep o relație. Nu întâmplător, ei 
se întâlnesc zilnic, timp de câteva zile și „dansează” 
împreună în apă, cu cozile încolăcite de coada par-
tenerului sau de același fir de iarbă. Între timp, în 
femelă se dezvoltă ouăle până sunt gata pentru a fi 
depuse. Acum urmează ceea ce este poate cel mai 
surprinzător capitol din viața acestor pești. Ei sunt 
singurul animal cunoscut în lume care să aibă ceea ce 
putem numi „sarcină masculină”. 

Perechea de căluți-de-mare petrece 
opt ore înotând împreună. În cele din 

urmă, ei lasă firul de iarbă și se rotesc 
unul față de altul, într-un contact 
frontal. Masculul împinge apa prin 
„săculețul pentru puiet” prin partea 
din față a cozii, până ce cavitatea se 
deschide, arătând că este goală – o 
invitație pentru femelă. Ea atunci 
își folosește un organ special pe 
care Creatorul i l-a dat, numit 
ovipozitor. Nu din întâmplare, 
ea expulzează zeci, până la mii de 
ouă proaspăt fertilizate în săcu-
lețul abdominal al masculului, 
unde sunt imediat încorporate în 
peretele săculețului și învăluite cu 

un țesut special. Nu din întâmplare, prolactina este 
hormonul produs de mascul pentru a asigura oxige-
nul necesar ca ouăle să se dezvolte într-un mediu pro-
pice. Apropo, prolactina este același hormon asociat 
cu producția laptelui la mamifere. 

Femela căluțului-de-mare îl vizitează pe mascul în 
timpul celor patru săptămâni de „sarcină”. Ei execută 
un „dans” zilnic de șase minute, ținându-se de cozi și 
schimbându-și culorile, accentuând legătura dintre 
ei. Când vine ziua „nașterii”, masculul are contracții, 
și bebelușii căluților-de-mare, formați în totalitate, 
dar la dimensiuni foarte mici, sunt împinși afară din 
săculeț. Puii au o rată de supraviețuire foarte mică. 
Dar, cu toate acestea, este un procentaj mai ridicat 
decât al majorității peștilor, probabil datorat perioa-
dei de incubație care este în grija atentului mascul. 

Ce putem învăța noi despre Dumnezeu de la 
micii căluți-de-mare? El are multe alte surprize crea-
tive care așteaptă să fie descoperite. 

Folosit cu permisiunea autorului, Juanita Kretschmar.
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